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Rowerzysta zginął potrącony przez samochód
IV ubiegły piątek, w wypadku w Mariantowie zginął mło

dy mężczyzna. 38-latek jechał do pracy, gdy w jego rower z 
impetem wjechał citroen xara picasso. Mieszkaniec gminy 
Władysławów osierocił troje dzieci.

I)o tragedii doszło 17 lutego, 
o godzinie 7.40. Właśnie w tym 
czasie rowerem do pracy jechał 
38-latek, gdy w tyl jednośladu 
uderzył jadący w tym samym

potencjalnego sprawcę wypadku. 
Roztrzęsiony kierowca osobówki 
kilka razy zmieniał wersję wyda
rzeń. Najpierw twierdził, że zaha
czył lusterkiem rowerzystę, który

kierunku samochód. Mężczyzna 
dosłownie wpadl na szybę citro
ena, a następnie upadl na jezdnię. 
Samochód 67-letniego turkowia- 
nina zatrzymał się kilkanaście 
metrów dalej. Kierowca citroena 
natychmiast wezwał karetkę, na 
miejsce tragedii przyjechali też 
policjanci. Niestety rowerzysta 
już nie żył. P rokurator jeszcze 
na miejscu próbował przesłuchać

w efekcie tego wpadł na maskę sa
mochodu. Jednak po pierwsze na 
lusterku nie było widać żadnych 
śladów, wskazujących na kontakt 
z ofiarą, a do tego nie ma fizycznej 
możliwości, by człowiek potrąco
ny bokiem samochodu, spadl na 
jego maskę z przodu. Wreszcie 
przyznał, że uderzył w tył roweru. 
Nie wyprzedził 38-latka, bo w tym 
miejscu na jezdni była linia ciągła

38-letni rowerzysta z gminy Władysławów zginął w drodze do pracy.

i nie chciał łamać przepisów. -Le
piej chyba było wyprzedzić ten 
rower, tym bardziej, że najpraw 
dopodobniej nikt wtedy z przeciw
ka nie jechał. Albo zwolnić, gdyby 
rzeczywiście zbliżało się jakieś

auto -  mówili na miejscu świadko
wie. Kierowca citroena tłumaczył 
też, że rower nie był oświetlony. Z 
relacji mieszkańców wynikało z 
kolei, że na tylnym błotniku rower 
miał sprawną migającą lampkę.

Okoliczności zdarzenia wyjaśni 
prokuratorskie śledztwo, sekcja 
zwłok 38-latka oraz opinia biegłe
go z zakresu ruchu drogowego.

ił

Na koncie ma rozboje, kradzieże i ...gwałt

Teraz odpowie za pobicie dziewczyny
P olic janci za trzym ali 25-la tka , k tó ry  w  m ie jsk im  parku ska tow a ł m łodą dziewczynę. Mężczyzna 

tra fił do aresztu. Przestępca już w cześnie j karany był za kradzieże, rozboje  i . . .  gw a łt.

Przypomnijmy, że do brutalnego 
pobicia doszło 1 lutego wieczorem. 
Turkowianka, wracając od brata z 
Poznania, wysiadła z autobusu na 
ulicy Konińskiej. Dalej, ulicami Ka
liską i Gorzelnianą doszła do paku. 
Od Kaliskiej śledził ją  młody męż
czyzna. 23-latka zorientowała się, że 
ktoś za nią idzie dopiero na parkowej 
alejce. Odwróciła się i wtedy na
pastnik zażądał, by oddała mu swój 
telefon. Kiedy dziewczyna odmówi
ła, rzucił się na nią z pięściami. Na 
pomoc bitej ruszyła przechodząca 
tamtędy kobieta. Wtedy napastnik 
przestraszył się i uciekł.

O zdarzeniu powiadomieni zo
stali policjanci. Zarówno policjan
tom, jak i rodzinie poszkodowanej 
zależało, by sprawca pobicia jak

najszybciej trafił za kratki. Dlatego 
przejrzeli nie tylko wszystkie zapisy 
z miejskiego monitoringu z feral
nego wieczoru, ale też przesłuchali 
kilkunastu świadków. Już po kilku 
dniach wytypowali potencjalnego 
sprawcę rozboju. Niestety nie mogli 
go zatrzymać, bo wyjechał za grani
cę. Mężczyzna wraz z matką poleciał 
w odwiedziny do brata do Irlandii. 
Wiedząc gdzie przebywa, turkow- 
skie organy ścigania w porozumie
niu ze służbą graniczną zatrzymały 
25-latka, stało się to w niedzielę 12 
lutego, na lotnisku w Łodzi, kiedy 
wracał z wizyty u brata.

Po przewiezieniu sprawcy do tur- 
kowskiej komendy, przedstawiono 
mu dwa zarzuty - usiłowanie rozboju 
oraz uszkodzenie ciała. Mężczyzna

podczas przesłuchania przyznał się 
do zarzucanych mu czynów. Z uwa
gi na powagę sytuacji, a także na 
fakt, że wcześniej był już karany, na 
wniosek prokuratury sąd zastosował 
wobec niego dwumiesięczny areszt. 
Mężczyzna na swoim koncie ma kra
dzieże i rozboje, a także gwałt, któ
rego dopuścił się w 2011 roku. Od
bywanie pięcioletniej kary więzienia 
która skończyła się we wrześniu 
ubiegłego roku. Długo nie cieszył się 
wolnością.

Za przestępstwa z 1 lutego grozi 
mu 12 łat więzienia. 23-latka mimo 
wszystko miała dużo szczęścia, że po 
parku spacerowała kobieta z psem, bo 
być może spotkał by ją  ten sam los, co 
dziewczynę wtedy zgwałconą.

ii

Pasażerka BMW zmarła w szpitalu

Nie miała jeszcze 18 lat
N asto le tn ia  m ieszkanka Koła zm arła  w  kon ińsk im  

szp ita lu  kilka dn i po w ypadku, do któ rego  doszło  na tra 
sie z Turku do Kalisza. 17-la tka jechała w  BM W , p row a
dzonym  przez kolegę z te j sam ej m ie jscow ośc i.

Do zderzenia samochodów 
na kolskich rejestracjach, do
szło w niedzielę 12 lutego. W 
tym czasie od Kalisza w stro
nę Turku jechało BMW, a w 
przeciwnym kierunku audi. 
Kierowca pierwszego z aut zje
chał na przeciwległy pas ruchu, 
doprowadzając do czołowego 
zderzenia. BMW, w którym po
dróżowały dwie osoby, wpadło 
do przydrożnego rowu. Kie
rowca wyszedł z samochodu

o własnych siłach. Pasażerka 
była nieprzytomna i by ją  wy
ciągnąć strażacy musieli wy
ciąć drzwi.

Następnie przewieziona zo
stała do turkowskiego szpitala. 
Tam lekarze zdecydowali, by 
przetransportować do Konina. 
Niestety obrażenia jakich do
znała podczas wypadku były 
tak poważne, że nie udało się 
jej uratować. Zmarła kilka dni 
później. ił

Kolizyjny tydzień w Turku, czyli...

Zakręcona
jazda

W
 środę, 15 lutego, o godz. 19.40 na 
Kolskiej Szosie jadący audi A6 
mężczyzna, wyjeżdżając z ulicy Je
dwabni czej czyli podporządkowanej zderzył 

się z fiatem pandą. Kierowca drugiego z aut 
przewieziony został do szpitala. Następnego 
dnia, około godz. 16.30, na ulicy Browarnej, 
mężczyzna z alfy romeo opuszczając parking, 
włączając się do ruchu doprowadził do kolizji 
z oplem vectrą. W piątek, 17 lutego policjan
ci wzywani byli dwóch zdarzeń drogowych. 
O godz. 12.30 na ulicy Milewskiego audi A6 
wjechało w tył volkswagena passata, a ten w

BMW. Ostatnie z aut zatrzymało się 
tuż przed przejściem dla pieszych.

Z kolei około północy na parkin
gu przed centrum handlowym Karu
zela, także przy ulicy Milewskiego, 
wiraże robił kierujący BMW. Męż
czyzna stracił panowanie nad autem 
i wjechał w witrynę jednego ze skle
pów, taranując przy okazji ławkę. 
Na miejsce wezwany został patrol 
policji. Funkcjonariusze zbadali

trzeźwość kierowcy oraz sprawdzili 
dokumenty pojazdu. Turkowianin 
był trzeźwy. Za spowodowanie ko
lizji otrzymał mandat kamy.

W sobotę, 18 lutego, około godz. 
18.30, na ulicy Uniejowskiej, kieru
jący chryslerem potrącił na pasach 
kobietę i mężczyznę. Oboje.prze
wiezieni zostali do szpitala. Poli
cjanci zabrali sprawcy zdarzenia 
prawo jazdy. j|

«
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Czy radni TS wpadli w sieć szkolną

Pod presją demografii i reformy oświaty
Trudno  było  oczekiwać Innego rozw o ju  w ypadków  niż to  co w  kw estii sieci szkó ł w ydarzy ło  w  trakc ie  czw artkow e j (16 lu tego) sesji Rady M ie jsk ie j. B ow iem  zapaść 

dem ograficzna w  połączeniu z re fo rm ą  ośw ia ty  niejako w y tw o rzy ły  log ikę  m in im a lizac ji s tra t. Zaś jedynym i, k tó rzy zdawali ten fak t igno row ać by li czterej m ie jscy  radni 
Tow arzystw a S am orządow ego, czego n ieuchronną konsekw encją  m usia ła  być ich bolesna porażka po lityczna.

R aport w cieniu  
dem ografii i reform y

W ubiegłotygodniowym 
wydaniu „Echa Turku” omó
wiony został raport dotyczący 
stanu miejskiej sieci szkolnej
1 wynikające zeń warianty 
nowych rozwiązań wymuszo
nych przez skutki wchodzącej 
w życie reformy oświatowej.
Otóż po likwidacji gimnazjów,
Turek stanął przed następującą 
alternatywą: albo pięć podsta
wowych szkół ośmioletnich, 
albo trzy szkoły podstawowe, z 
tym, że dwie z nich działające 
w dwóch budynkach. Wniosku 
płynące z tego raportu dość 
przekonująco wskazywały na 
wariant drugi. W tym rozwiąza
niu budynek po Gimnazjum nr
2 zostawał włączony do Szko
ły Podstawowej nr 1, obiekt 
po Gimnazjum nr 1 do Piątki, 
a SP nr 4 stawała się placów
ką ośmioklasową. Informowaliśmy 
również, że wariant ten cieszył się 
poparciem zarówno dyrekcji szkół, 
lokalnych struktur ZNP i środowisk 
nauczycielskich. Z wielu względów 
trudno się temu dziwić. Raz dlatego, 
że analiza była efektem współpracy 
tych kręgów z miejskimi urzędnika
mi od oświaty i należy przypuszczać, 
że treści dokumentu mogły być wyni
kiem wielu kompromisów i ustępstw 
wobec twardych realiów. Zwłaszcza 
niżu demograficznego, jak i geografii 
ludnościowej miasta.

Ile  szkół potrzeba w  Turku
Na czwartkowej sesji sięgnięto 

po historyczne dane demograficzne. 
Wynikało z nich, że w latach 1979 
- 83 w Turku rodziło się od 418 
do 453 dzieci. Co w konsekwencji 
wymusiło projekt budowy w mie
ście piątej szkoły. Głęboki kryzys 
społeczno-gospodarczy w jakim

-Skoro przyszła reforma i trzeba wy
bierać, trudno jest trwać w uporze, gdy 
zmienia się rzeczywistość -  wyjaśniała 
przesłanki związkowego poparcia dla 
wariantu z trzema szkołami w pięciu bu
dynkach Elżbieta Kaczorowska, szefowa 
ZNP.

Mimo wielokrotnego zapewnień dyrektor, związkowców i nauczycieli, że wariant zaproponowany przez urzędników, a wypracowa
ny przy współudziale całego środowiska nauczycielskiego, jest najkorzystniejszy, radni TSu nadal powtarzali swoje zaklęcia, że są 
za pięcioma pozostawieniem pięciu szkół podstawowych w mieście.

pogrążona była schyłkowa PRL 
sprawił, że Piątkę oddano dopiero w 
roku 1993. Widać jednak, że oświa
towym decydentom przyświecała 
wówczas zasada ok. 90 uczniów w 
roczniku na jedną turkowską pod
stawówkę. Tymczasem od roku 
2011 rocznie rodzi się średnio nie
spełna 260 dzieci. Czyli przy trzech 
podstawówkach na szkołę przypada 
86 uczniów w roczniku. A przy pię
ciu byłoby to jedynie po 52 dzieci.

Równie znaczenie jak malejąca 
liczba dzieci ma pojemność poszcze
gólnych szkół i geograficzny rozkład 
mieszkańców. Kolejna przesłanka 
przemawiająca za tzw. wariantem 
drugim bierze się z 18 lat trwania sy
stemu gimnazjalnego, kiedy to trzy 
placówki dostosowano dla dzieci w 
wieku maksymalnie do lat 13, a dwie 
szkoły gimnazjalne wyposażano pod 
kątem młodzieży do lat szesnastu. 
Stąd w poszczególnych szkołach ta

kie a nie inne wyposażenie w 
meble szkolne, jak również 
w gimnazjach w pracownie 
przedmiotowe (fizyka, che
mia, biologia).

I w końcu, ale wcale nie 
na końcu, sprawa postępują
cej specjalizacji samych na
uczycieli. Nie zawsze fizyk 
czy chemik jest przygoto
wany do nauczania siedmio
latków lub odwrotnie.

W trakcie sesji kierownik 
Aleksandra Purcel-Kowalska 
przedstawiła niniejszą analizę, 
którą umieściła w kontekście 
założeń reformy oświatowej. 
Po raz trzeci w przeciągu 
ostatnich kilkunastu dni zare
komendowała miejskim rad
nym wariant z trzema szkoła
mi w pięciu obiektach.

Kończąc swoją wypo
wiedź pismem od dyrek
torów turkowskich szkół 
jednoznacznie opowiada
jących się za włączeniem 
obu gimnazjów do Jedynki 
i do Piątki.

Sojusz w  zgodzie
z lokalnym i re a lia m i 
i krytycznie o reform ie

W imieniu Klubu Radnych SLD 
stanowisko Sojuszu przedstawił 
Andrzej Kwiatkowski. Wyraził też 
obawy czy władze kuratoryjne za
akceptują turkowskie rozwiązanie 
sieci szkolnej. Poddał krytyce samą 
ideę reformy oświaty jak i sposób 
jej wprowadzenia. A 
ostatecznie radny Ma
ciej Marczewski zapo
wiedział, że jego Klub 
poprze proponowany 
wariant, bo bierze pod 
uwagę stanowisko za
równo związkowców z 
ZNP, jak i opinie dyrek
cji szkół. Słowem, wśród 
miejskich radnych Soju
szu rozsądek przeważył 
nad emocjami.

Czy radni TS 
nie liczą się  
z rzeczyw istością

Radni miejscy Towa
rzystwa Samorządowe
go od dawna i otwarcie 
twardo opowiadali się 
za wariantem z pięcioma 
podstawówkami. Do tego 
stopnia, że przestali się 
liczyć z rzeczywistością.
Na co aż nadto dowo
dów dostarczyło oficjal
ne Stanowisko TS, które 
na sesji odczytał radny
Roman Groblica. Było jak u Hitchco
cka. Najpierw trzęsienie ziemi, kiedy 
radny Groblica analizę przygotowa
ną przy walnym udziale dyrektorów 
szkół ocenił jako powierzchowną, a 
wnioski z niej wyciągnięte uznał jako 
chybione. Już tylko rozpoczęcie pub
licznej wypowiedzi od całkowitego 
zdeprecjonowania efektów pracy śro
dowiska nauczycielskiego nad analizą 
zasadnym czyni pytanie, czy radny 
Groblica, aby na pewno ma kompe
tencje do uprawiania polityki nawet

na poziomie lokalnym?
Prawdziwym gwoździem do

politycznej trumny radnego i jego 
formacyjnych kolegów jest rzucenie 
dość osobliwej rady pod adresem 
środowiska nauczycielskiego.(...) i 
nie raz potrzeba odłożyć dumę na 
bok i interes jednej grupy społecz
nej, aby zadbać o interes całego 
społeczeństwa -  radzą nauczycie
lom miejscy liderzy TS.

Z kolei dyrektor Gimnazjum nr 2, Piotr Bin
kowski, zauważył, że wbrew temu co mówi 
radny Groblica, dokument został przygo
towany rzetelnie i z uwzględnieniem dobra 
uczniów, kosztów funkcjonowania i dobra 
ogólnego.

sze

Nauczycielski apel
a odrobinę zaufania

Dalszy część obrad był ciągiem 
dowodowym na kompletne odkle- 
jenie się TS od społecznej rzeczy
wistości. Najpierw Elżbieta Kaczo
rowska, szefowa miejskich struktur 
ZNP stwierdziła, że zaproponowany 
wariant jest opcją niosącą najmniej- 

szkody. -Skoro przyszła re
forma i trzeba wybierać, trudno 
jest trw ać w uporze, gdy zmienia

się rzeczywistość 
-  wyjaśniała prze
słanki związko
wego poparcia dla 
wariantu z trzema 
szkołami w pięciu 
budynkach.

Z kolei dyrektor 
Piotr Binkowski z 
Gimnazjum nr 2 za
pewniał, że zapre
zentowana analiza 
oświatowa została 
zrobiona rzetelnie 
i z uwzględnieniem 
dobra uczniów, 
kosztów funkcjo
nowania i dobra 
ogólnego. Z kolei 
dyrektor Zdzisława 
Kośla z Piątki na 
przysłow iow ych  
patyczkach wy
kazała zależności 
zachodzące między 
demografią, decy

zjami rządowymi a możliwościami 
etatowymi na przykładzie kierowanej 
przez nią placówki.

Sporom wokół miejskiej oświaty 
właściwe proporcje przywróciła Beata 
Grzelka, znana z pedagogicznych suk
cesów nauczycielka historii w Gim
nazjum nr 1. Zwróciła ona uwagę, że 
prawdziwym wyzwaniem nie jest ta 
czy inna liczba szkół, a bardziej fakt, 
że nadzwyczajny tryb wprowadza
nia reformy wymusi np. nadrabianie 
dwóch lat podstawy programowej.

Z kolei zastępca dyrektora G1 
Aneta Jasnowska zwróciła się do 
radnych TS z apelem: -D ajcie nam 
trochę zaufania. Przyznając, że do
bry byłby wariant z pięcioma szko
łami, pod warunkiem, że byłoby 
kogo w nich uczyć.

Z kolei radni z TS wysunęli ar
gument z rozwiązaniem na mniej 
liczebnych klasach (Albin Zańko), 
albo wyrzucając nieprzeprowa- 
dzenie w całej sprawie konsultacji 
(Henryk Kacprzak).

Czas na kuratorium
No co padły wyjaśnienia, że na 

tym etapie ustawodawca nie prze
widział konsultacji społecznych, a 
jedynie zobowiązał samorządy do 
podjęcia uchwały intencyjnej, któ
ra teraz, po jej podjęciu, zostanie 
zaopiniowana przez kuratorium po 
czym wróci do rady.

Zatem kwestią o ważkim znacze
niu jest w tym przypadku pytanie, 
czy kuratorium przedłożone rozwią
zanie przyjmie czy też odrzuci. O co 
m. in. pytał radny Kwiatkowski.

Burmistrz Romuald Antosik poin
formował, że rozwiązanie zostało z ku
ratorium skonsultowane. -Ale jeśli pan 
kurator ustosunkuje się negatywnie, 
to zaproponuje swój wariant, biorąc 
za to rozwiązanie odpowiedzialność 
-  zauważał burmistrz.

W głosowaniu 16 radnych opo
wiedziało się za zaproponowanym 
rozwiązaniem przy czterech głosach 
przeciwnych radnych TS.

Andrzej Jarek
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W Turku pojawiły się objawy 
politycznego masochizmu

Ostatnie wydarzenie, a zwłaszcza 
burzliwa dyskusja w sprawie 

wymuszonej reformą zmiany
sieci szkół dowodzą bardzo
niepokojącego zjawiska natury 
cywilizacyjnej. Mamy tu na myśli 
potężne bariery na polu wzajemnej 
komunikacji i elementarnego 
porozumiewania się. Nawet wśród 
członków tak małej społeczności, 
jak np. ta w Turku czy w powiecie. 
Po prostu zamiast mówić do 
siebie, to zdajemy się mówić obok 
siebie, czyli w próżnię. Np. do 
świadomości miejskich działaczy 
Towarzystwa Samorządowego 
nie trafia zasada funkcjonowania 
szkół podstawowych w dwóch 
budynkach. Przez co powtarzają 
androny o rzekomych wędrówkach 
uczniów między budynkami tej 
samej szkoły. Tak jakby cierpieli 
na poważne problemy ze słuchem, 
bo jakby nie słyszeli co się do nich 
mówi. Choćby o tym, że żaden 
uczeń nie będzie wędrował z lekcji 
na lekcje między szkołami. Może 
to dotyczyć jedynie nauczycieli. 
Wystarczyło tylko posłuchać, co w 
tej sprawie mówiono przed dwoma

tygodniami na spotkaniu radnych 
z dyrektorami szkół i oświatowymi 
związkowcami. Albo chociaż w 
trakcie ubiegłotygodniowej sesji. Bo 
brzmiało to dość jednoznacznie i o 
żadnych uczniowskich wędrówkach 
między szkołami mowy nie było. 
Poza tym wspomniani radni mogli 
chociaż pobieżnie zapoznać się 
z przygotowanymi analizami. W 
tych materiałach nawet absolwent 
podstawówki jest w stanie wyczytać, 
że żadni uczniowie nie będą 
musieli między lekcjami łazikować. 
W tym miejscu wyrażę jednak 
obawę, że panowie z Towarzystwa 
Samorządowego tyle tekstów 
muszą pisać, że już na czytanie 
czegoś innego prawdopodobnie 
czasu nie mają. A przynajmniej 
na czytanie ze zrozumieniem. O 
trudności na tym polu zaczynam 
podejrzewać radnego Romana 
Groblicę. Oto w trakcie niedawnej 
sesji odczytując stanowisko 
Zarządu Koła Miejskiego TS twardo 
przytacza postulowany przez jego 
organizację punkt o treści: -Potrzeba 
utrzymania dotychczasowego 
stanu zatrudnienia nauczycieli. W

porządku. Tyle że kilka akapitów 
niżej tenże Groblica zwraca się 
do tych samych nauczycieli aby 
odłożyli na bok dumę i interes swojej 
grupy zawodowej. Powtórzmy 
-  raz domagamy się utrzymania 
dotychczasowego stanu zatrudnienia 
nauczycieli, a jednocześnie 
proponujemy, aby ci sami schowali 
swoją dumę do kieszeni i machnęli 
ręką w kwestii obrony swoich miejsc 
pracy. Widać jak logika rozjeżdża się 
w jakąś schizofrenię. Przynajmniej 
w wydaniu lektora Groblicy. No 
ale przestańmy czepiać się faceta, 
który o oświacie przecież może mieć 
dość blade pojęcie. Jednak obok 
niego na sesjach siedzi taki wyga 
oświatowy jak radny Albin Zańko. I 
że on nie zwraca uwagi na to jakre 
androny plecie jego partyjny kolega? 
Obawiam się, że Zańko podobnie jak 
Groblica obstaje przy oficjalnym 
stanowisku liderów miejskiego TS.
I analizę mającą dawać przesłanki 
do podjęcia decyzji o sieci szkolnej 
w Turku uważa tak samo jako 
„powierzchowną, a wnioski 
chybione".

W tym miejscu aż ciśnie się

pytanie -  A może panowie z TS- 
u dysponujecie jakimś lepszym 
materiałem analitycznym? Nie tak 
powierzchownym, jak ten przez Was 
krytykowany i rzecz jasna z trafnymi, 
anie chybionymi wnioskami. 
Wystarczy ją tylko zaprezentować. 
Ale oczywiście żadnej analizy nie 
przygotowaliście. Sprawa wygląda 
jeszcze gorzej. Nikt z liderów TS 
nawet nie pofatygował się na 
sesje w sąsiednich gminach, gdy 
decydowano o nowych sieciach szkół. 
Chociaż dla waszego samopoczucia 
może to i dobrze. Bo wtedy na 
własne oczy i uszy przekonalibyście 
się, że dyrekcje turkowskich szkół 
wspólnie z kierownik Aleksandrą 
Purcel-Kowalską przygotowały 
bardzo porządny materiał. Chociaż 
może nawet porównanie Turku z 
okolicznymi gminami nic by nie 
zmieniło. Awiecied,aczego?Botakjak 
cały miejski TS przypominacie grupę 
politycznych zombi, odżywiającą się 
jedynie wręcz fizjologiczną niechęcią 
do Antosika. Dlatego obawiam 
się, że na wstępie tego tekściku 
mocno się wygłupiłem podnosząc 
problem barier komunikacyjnych.

Podczas gdy w przypadku TS jest to 
zwykłe zaślepienie frustracją. W tej 
opinii utwierdziły mnie inne jeszcze 
argumenty. Jak ten autorstwa Filipa 
Nowakowskiego. Oto asystent posła 
Bartosika nie mógł się nadziwić jak 
też radni TS na własne życzenie 
narazili się w trakcie niedawnej sesji 
na tak bolesne cięgi polityczne. I 
to nie tylko ze strony politycznych 
oponentów, co można zrozumieć 
i w pełni usprawiedliwić. Ale 
Nowakowskiemu było już trudno 
pojąć to dopraszanie się o łomot ze 
strony środowiska nauczycielskiego. 
Nie wiem też, czy radni TS w ogóle 
zauważyli, że porzucili ich niedawni 
alianci z SLD. Bo ci z kolei pewnie 
mieli dość ponoszenia skutków ich 
niedowarzonych szarż.

Na koniec wypada zauważyć, że 
pierwszą ofiarą tego typu bitewnych 
porywów bywa logika. I w tym 
przypadku właśnie logika złożona 
została na ołtarzu politycznych 
animozji. Dodajmy, że przez 
kapłanów antyAntosIkowej religii. 
A może to tylko jakaś odmiana 
politycznego masochizmu?

Andrzej Jarek

Czym kierowali się radni w Malanowie

Siwy dym w  sprawie sieci szkół
Dawno już Urząd G m iny w  

M alanow ie  nie g o śc ił tak ich  t łu 
m ów  jak w  trakcie  w to rko w e j (14 
lu tego) sesji Rady G m iny. A  to  za 
spraw ą pode jm ow an ia  uchw ały 
w  spraw ie  dos tosow an ia  g m in 
nej sieci szkó ł do now ego ustro ju  
szko lnego pow sta łego  w  w yn iku  
re fo rm y ośw ia tow e j. Przebieg 
obrad i osta teczn ie  podjęte de
cyzje dla pos tronnego  obse rw a
to ra  w yda ją  się być w  znacznej 
m ierze sku tk iem  n iedosta tecz
nego przygo tow an ia  decyzji pod 
w zględem  ana litycznym .

Na poprzedzających wtorkową se
sję komisjach, radnym przedłożona 
projekt uchwały w sprawie dostoso
wania gminnej sieci placówek oświa
towych do nowego ustroju szkolnego. 
Projekt zakładał powołanie w Mala
nowie dwóch ośmioletnich podsta
wówek. Jednej na bazię obecnej SP 
przy ulicy Szkolnej i drugiej w bu
dynku po likwidowanym gimnazjum 
przy ul.- Parkowej. Na terenie gminy 
zaplanowano jeszcze kolejne dwie 
szkoły ośmioletnie -  w Dziadowicach 
i w Miłaczewie oraz filię w Kotwasi- 
cach z klasami I-III. Okazało się, że 
na komisjach projekt ten upadł i na 
samo posiedzenie rady wójt był zmu
szony przygotować nową propozycję. 
W myśl złożonego na sesji projektu 
uchwały w samym Malanowie miała 
powstać jedna szkoła podstawowa, a

Dawno żaden temat nie był powodem przybycia na sesję aż tak licznej grupy mieszkańców. Choć oczywiście w 
większości wśród publiczności zasiedli nauczyciele i rodzice uczniów.

wygaszone gimnazjum gminne zo
stało włączone w strukturę tej szkoły. 
Oprócz placówki w Malanowie na 
gminną sieć szkolną złożyć się miały 
kolejne trzy ośmioklasowe placówki: 
SP w Dziadowicach, SP w Miłacze
wie i SP w Kotwasicach.

Ważnym punktem niniejszego pro
jektu jest założenie, że proponowany 
model sieci szkolnej ma obowiązywać 
od 1 września 2017r. do 31 sierpnia 
2019, kiedy to proces nauki w gimna
zjach zakończy ostatni rok gimnazjali
stów. Natomiast cały projekt uchwały 
nie został oparty na żadnej analizie. A 
przynajmniej nie została ona oficjal
nie zaprezentowana.

Słowem, zabrakło przedłożenia 
nawet najbardziej pobieżnej analizy 
uwzględniającej dane demograficzne, 
zróżnicowanie etatów nauczycielskich 
i symulacje w rozmaitych wariantach 
czy omawiające istniejącą bazę loka
lową oraz poziom jej wykorzystania w 
poszczególnych wariantach i w dyna
mice czasowej. Żeby już o finansowej 
stronie oświaty nie wspominać.

Jednak zaryzykujemy założenie, 
że takiej analizy nie przygotowano, a 
przynajmniej jej oficjalnie nie opub
likowano. W przeciwnym wypadku 
burzliwa dyskusja jaka miała miejsce 
w trakcie sesji nie byłaby obarczona 
aż taką dozą demagogii. Doszło bo

wiem do czołowego zderzenia dwóch 
opcji. Jedna strona zarzucała niewyko
rzystanie bazy i kadry malanowskiego 
gimnazjum i krytykowała nadmierne 
forowanie szkół wiejskich. Czołową 
reprezentantką tej opcji była Krysty
na Sobczak, dyrektor malanowskiego 
Gimnazjum. W jej ocenie planowa
ne zmarginalizowanie roli gminnego 
gimnazjum oznacza zmniejszanie 
szans edukacyjnych dzieci i młodzie
ży wiejskiej.

Opcja przeciwna obstawała przy 
utrzymywaniu na wsiach małych szkół 
ośmioletnich jako najlepszego, w ich 
ocenie, rozwiązania edukacyjnego 
dla dzieci wiejskich. Tego stanowiska

broniły dyrektorki mniejszych szkół.
Już w trakcie obrad, rzucane były 

a d  ho c  nowe propozycje. Radny Jerzy 
Frątczak nawiązał do dyskusji o prze
kazaniu budynku obecnej SP w Mala
nowie pod gminną sieć przedszkoli. Z 
kolei radna Bożena Kołek podpowia
dała, aby oprócz przedszkola uloko
wać w tym obiekcie gminną bibliotekę 
i Centrum Kultury.

W odpowiedzi radny Grzegorz 
Wągiel uprzedzał: -Będziemy mieli 
najlepiej wyposażone przedszkole i 
najgorzej wyposażone szkoły.

Tak głęboki deficyt merytorycz
nych argumentów sprawił, że nie bar
dzo wiadomo czy zaproponowana sieć 
szkolna wszystkim uczniom zapewni 
naukę na jedną zmianę. Jakie będzie 
obłożenie poszczególnych placówek? 
Jak liczne będą klasy w poszczegól
nych szkołach? Czy jakie skutki go
dzinowe przyniesie to nauczycielom- 
Wprawdzie ze strony wójta Sławomira 
Prentczyńskiego padło zapewnienie, 
że na razie me będzie redukcji zatrud
nienia w gminnej oświacie. Ale już nie 
o wymiarze godzin dla nauczycieli.

W głosowaniu nad zaproponowa
nym projektem jedenastu radnych opo
wiedziało się za, przy dwóch głosach 
przeciwnych i jednym wstrzymującym-

Czyli do 31 września 2019 r. *  
gminie działać będą cztery podsta
wowe szkoły ośmioletnie. Tzn. SP V  

Malanowie z włączonym do niej bu
dynkiem gimnazjalnym, SP w Dzia
dowicach, SP w Miłaczewie i SP *  
Kotwasicach. a J
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Czy Piotr Szewczyński zostanie namaszczony na wójta

Poseł i walka o tron w bastionie PiS-u
Przedw yborcze harce PiS nabiera ją rum ieńców . N iedaw no w  Tu liszkow ie  odbyła  się debata po lityczna z udzia łem  posła Ryszarda Bartosika. W  m in ioną  środę przyszedł 

czas na W ładys ław ów , a w  zasadzie na R ussocice, gdzie w  D om u R oln ika parlam entarzysta  z pow ia tu  tu reck iego  spo tka ł się z w yborcam i.

B artosik-Zając, czyli chłodniej 
niż szorstka przyjaźń

Gmina Władysławów od lat za
sadnie uchodzi za wyborczy bastion 
Prawa i Sprawiedliwości. To fakt. Co 
nie oznacza, że poseł Bartosik może 
tu liczyć na jakąś polityczną taryfę 
ulgową. Przynajmniej do niedawna 
tak z pewnością było. A to za sprawą 
wielce złożonych relacji miejscowego 
parlamentarzysty z wójtem Krzysz
tofem Zającem. Stosunki panujące 
między Bartosikiem a Zającem bliscy 
PiS-owi działacze zwykli określać 
jako chłodniejsze od zjawiska zna
nego pod nazwą szorstkiej przyjaźni. 
Mówiąc wprost, to obaj panowie jakoś 
za sobą nie przepadali. A pan wójt od 
lat toczący z Temidą swoją pozycyjną 
wojnę na przeczekanie zawsze mógł 
liczyć na wsparcie wpływowego pro
tektora znanego jako „książę Witold”. 
W rezultacie w powiatowym PiS mie
liśmy dwa centra władzy -  jedno ko
jarzone z biurem poselskim, a drugie 
z głównym lokatorem Urzędu Gminy 
we Władysławowie.

Początek w alki o tron
Ale oto w kraju wybrzmiewa ha

sło o kadencyjności wójtów i burmi
strzów, co dla Zająca oznacza defi
nitywny kres wójtowania. W gminie 
rozpoczyna się czas rywalizacji o 
sukcesję po Zającu. Czy jednym z 
chętnych do sięgnięcia po wójtowską 
schedę jest Piotr Szewczyński, obecny 
zastępca wójta? Jeśli tak, to widać, że
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Nie było tłumów na spotkaniu z posłem Bartosikiem w Domu Rolnika we Władysławowie.

ma w PiS-ie rywali. Ponoć niektórzy z 
tych rywali rzucają Szewczyńskiemu 
polityczną rękawicę dlatego, że nie 
wierzą w jego wyborczy sukces.

Tak więc wiele znaków wskazu
je, że we Władysławowie będziemy 
obserwować gminne wydanie „wal
ki o tron” . -

W najkrótszym zarysie taki jest 
polityczny kontekst środowego (15 
lutego) spotkania posła Bartosika z 
wyborcami w Russocicach. Na po
czątek odnotujmy tak oczywistą rzecz 
jak chorobowa absencja wójta Zająca. 
Co w pewnych okolicznościach było 
rzeczą niemal oczywistą. Tym samym 
w roli gospodarza spotkania mógł wy
stąpić wicewójt Szewczyński.

Przepraszam , czy tu zadaniu ją
Widać, że dobrze poczuł się w 

tej roli, bo poselskiego gościa w mig

niemal wezwał do przysłowiowej tab
licy. Po trzykroć go zadań i ująć. Raz 
w sprawie lobbowania na rzecz pozy
skania przez gminę dofinansowania 
do nowej oczyszczalni ścieków. Fak
tycznie dotychczasowa, dobiega kresu 
obficie wydzielając przykre wonie. Co 
z racji lokalizacji w samym centrum 
miejscowości jest tym bardziej dotkli
we. W trakcie środowego spotkania 
Szewczyński zdradził dość wstydliwy 
kłopot. Wedle wicewójta inwestycja 
jest na mocno początkowym etapie, 
bo stoi za nią 140 tys. złotych. Wedle 
wstępnych szacunków Szewczyńskie- 
go wartość tej inwestycji ma oscylo
wać między 8 a 12 milionami złotych. 
Powiedzmy, że średnio potrzebne jest 
circa 10 min zł. I rzeczywiście wspo
mniane 140 tysięcy może wesprzeć co 
najwyżej zakup skromnego wozu stra
żackiego. Jakby udało się zobowiązać

Bartosika do lobbowania na rzecz po
zyskania wsparcia idącego w miliony, 
to Szewczyński wygrałby I rundę o 
wójtowską nominację. Ale co na to 
jego oponenci?

Ostrożnie z tym i p ieniędzm i 
na szko ły ...

Kolejnym zadaniem postawionym 
Bartosikowi przez Szewczyński ego 
było dofinansowanie doposażenia 
szkół w ramach reformy oświaty. 
Szewczyński z góry zapewnił, że 
wszystkie, nawet te najmniejsze szkoły 
w gminie będą przekształcać w szkoły 
ośmioklasowe. Ale potrzebne byłyby 
środki na nowe meble i przedmiotowe 
pracownie. Poseł ostrożnie zastrzegł, 
że w tym roku pieniędzy na wszystkie 
pracownie nie wystarczy. Co innego 
w dłuższej perspektywie. Jakby gwo
li usprawiedliwienia poseł Bartosik

podkreślił, że w odróżnieniu od refor
my gimnazjalnej obecna nie nakazuje 
niczego nowego budować. -Chodzi 
jedynie o sensowne zagospodarowa
nie tego co już istnieje - przekonywał 
parlamentarzysta. Na ogół tak właś
nie jest. Ale już w przypadku takiego 
Chlebowa bez rozbudowy pewnie się 
nie obejdzie.

Poza tym i Szewczyński nieco 
spuścił z tonu. Bo już odnośnie prze
kształcenia w ośmiolatkę szkoły w 
Natalii wyraził powątpiewanie, a to z 
racji jedynie dwojga uczniów mogą
cych iść tam do klasy siódmej. W za- 
daniowaniu numer trzy, czyli w posel
skiej pomocy w sięganiu po środki na 
zbiornik Jabłonna Szewczyńskiemu 
bardziej chyba chodziło o wsparcie 
wśród okolicznych rolników niż o wy
znaczenie celów parlamentarzyście.

Co znaczyło m ilczenie  
w  kw estii kadencyjności

Może cała ta wypowiedź wicewój
ta była obliczona jedynie na użytek 
bieżącej chwili.

Z drugiej strony zastanawiać musi 
co innego. Mianowicie, że w przeci
wieństwie do spotkania w Tuliszkowie 
poseł nawet nie zająknął się w kwestii 
dwukandencyjności. Bo w trakcie 
spotkania poseł poruszał nawet bardzo 
marginalne kwestie. Tymczasem o 
kadencyjności ani słowa. Czyżby po
minięcie tej sprawy akurat w tak spe
cyficznej sytuacji władz gminy miało 
jakieś znaczenie? AJ

Od tego  m ies iąca  m iesz
kańcy T u rku  m ogą się liczyć 
z ostrzeżen iem , a późn ie j d a l
szym i konsekw enc jam i złe j se
g regac ji śm ie c i. P ierw sze żó łte  
znaki ostrzegaw cze  ju ż  tra fiły  
na p o je m n ik i.

Kontrole segregacji śmieci

Czerwony kartka znaczy - masz probierni

Żółta naklejka oznacza ostrzeżenie i  jed
nocześnie powiadomienie dla właściciela, 
że w najbliższym miesiącu śmieci zostaną 
ponownie skontrolowane pod względem 
prawidłowej segregacji. Czerwona naklej
ka, to już konsekwencje finansowe.

Kontrole poprawności segregacji 
śmieci rozpoczęte w tym miesiącu mają 
zmobilizować mieszkańców do więk

szej staranności w tej materii. 
Zła segregacja generuje bo
wiem koszty dla wszystkich. 
Sprawdzane są losowo wy
brane pojemniki do segregacji 
na papier, tworzywa sztuczne 
i szkło.

-Chodzi o ustalenie, czy 
mieszkańcy prawidłowo 
segregują śmieci, czy w da
nym pojemniku nie znajdu
ją  się odpady, które powin
ny znajdować się w innym 
pojemniku bądź w ogóle nie 
podlegają selektywnej zbiór
ce -  informuje Anna Michalak 
z turkowskiego magistratu. 
-W przypadku potwierdze
nia, że odpady zbierane są 
niezgodnie ze złożoną dekla
racją, właściciel nierucho
mości otrzyma ostrzeżenie 
w formie żółtej nalepki na 
pojemnik łub worek o treści 
„Nieprawidłowa segregacja. 
Popraw swoją segregację”.

A to będzie oznaczało, że 
za jakiś czas odpady z danej 
nieruchomości zostaną po
nownie sprawdzone. I jeżeli 
okaże się, że nadal są źle 
segregowane, na pojemniku 
bądź worku pojawi się czer

wona nalepka o treści „Nieprawidłowa 
segregacja”, właściciel nieruchomości 
utraci uprawnienia do ponoszenia niż
szej opłaty za odpady segregowane i 
zostanie obciążony opłatą taką, jak 
za odpady niesegregowane. Powrót 
do systemu śmieci segregowanych i 
złożenie deklaracji może nie będzie 
trudne, ale odzyskanie zaufania, to już 
zupełnie co innego.

Pierwsze żółte ostrzeżenia już trafiły 
na pojemniki, gdzie kontrola wykazała 
nieprawidłową segregację odpadów.

ika
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Stanisław Bryl wprowadza nowe zasady na sesjach Rady Gminy Przykona

P rzew odniczący Bryl z łam ał obow iązu jącą od 27 lat zasadę dopuszczania na kon iec sesji do g łosu 
uczestn iczących w  obradach m ieszkańców . Rada G m iny podzie liła  nadwyżkę budżetow ą. W iceprze
w odn iczący Rady M aciej Bednarek podda ł pod w ą tp liw o ść  budow ę ko le jnych do m ó w  ludow ych .

XXII sesja Rady Gminy Przykona 
rozpoczęła się interpelacjami i wnio
skami radnych.

Tro|e radnych za drogą w 
W ichertow ie

Ewa Zwolińska wnioskowała 
utwardzenie drogi gminnej łączącej 
Wichertów z Przykoną. Jej zdaniem 
rozwiązałoby to szereg problemów, 
związanych między innymi z prze
jazdem drogą krajową maszynami 
rolniczymi. Zadowolone byłyby tak
że osoby pracujące w Żeroniczkach, 
dla których ta droga jest skrótem. Jej 
starania poparli radni Andrzej Gorze
lańczyk i Krzysztof Kałużny. Wójt 
Mirosław Broniszewski powiedział, 
że nie ma nic przeciwko utwardzeniu 
tej drogi. Przypomniał, że jest to od
cinek 1,5 kilometra. Wszystko zależy 
od tego, czy radni ujmą ją  w przy
szłorocznym budżecie gminy. Sta
nisław Bryl - przewodniczący Rady 
Gminy, pytał kiedy będzie sprzęt do 
nagrywania obrad, który kazał kupić. 
Wójt odpowiedział, że został zamó
wiony, ale nie został jeszcze dostar
czany. Szkoda, że nie zamówiono 
też nagłośnienia dla pani Marzeny 
Macikowskiej - skarbnika gmina, po

Nas nic zdało się trzymanie uniesionej ręki. Andrzej Marczewski nie 
został dopuszczony do głosu. Radni jak widać mieli z tego ubaw.

nieważ jej wypowiedzi słyszane są w 
jej najbliższym otoczeniu.

Nadwyżka podzielona
Przewodniczący Bryl ogłosił, że 

projekty uchwał i opinie komisji rady 
na ich temat nie będą podczas sesji

odczytywane. Na szczęście nie za
bronił omawiania ich przez gminnych 
urzędników, toteż można się było do
wiedzieć nad czym radni będą głoso
wali. Najistotniejszym tematem był 
podział nadwyżki budżetowej i wol
nych środków. Suma spora, bo wyno
sząca ponad 3 min 200 tys. zł. Spo

wodowało to, że wydatki majątkowe 
wzrosły do 5 min 500 tys. zł. Spore 
kwoty przeznaczono na budowę dróg 
i przygotowanie kolejnych dokumen
tacji. Będą to miedzy innymi drogi 
w: Żeroniczkach, Ewinowie, Wicher
towie, Paulinowie, Bądkowie Pierw
szym i Dąbrowie. Gmina dofinansuje 
powiatowi kolejny etap przebudowy 
chodnika przy drodze z Przykony do 
Bądkowa. Na budowę przydomo
wych oczyszczalni ścieków przezna
czono 35 tys. zł. Wójt Broniszewski 
powiedział, że jest to kwota wystar
czająca, by dofinansować wszystkie 
dziesięć wniosków złożonych przez 
mieszkańców. Na budowę pomostu 
nad zbiornikiem Przykona, przezna
czono 60.000 zł.

Budżet stabilny, a le . . .
Zdaniem wójt budżet jest stabilny, 

ale w tym rozdaniu unijnych środ
ków trudno jest uzyskać dofinan
sowanie na budowę świetlic i dróg. 
Dlatego szczególnie ważne jest two
rzenie potencjalnej bazy podatkowej. 
Są jeszcze tereny inwestycyjne, ale 
już na wyczerpaniu. Nie brakuje 
terenów pod budownictwo jednoro
dzinne. Jeżeli dołożyć do tego dobrą 
bazę oświatową, wypoczynkową nad 
zbiornikiem w Przykonie oraz polity
kę prorodzinną, to: -Tworzymy gmi
nę, w której dobrze się żyje, miesz
ka, uczy, wypoczywa i pracuje.

Wiceprzewodniczący Rady, Ma
ciej Bednarek poddał pod wątpliwość 
budowę kolejnych domów ludowych 
zwłaszcza, że teraz trzeba będzie je 
w całości budować ze środków wła
snych. -To znaczne kwoty obciąża
jące budżet - powiedział. Przypo

mniał jak na forum Rady zarzucano 
niewykorzystanie sali w Przykonie. 
Tymczasem teraz buduje się domy 
oddalone od siebie o kilometr. Służy
ły będą organizacji jednego zebrania 
w roku, a koszty utrzymania gmina 
ponosiła będzie przez cały rok. An
drzej Gorzelańczyk wnioskował, aby 
domy ludowe budowano wyłącznie 
z dofinansowaniem. Jeżeli nie uda 
się go zdobyć na ten cel w tym roku, 
to może uda się w przyszłym. Jego 
zdaniem, nic się nie stanie jak się 
poczeka rok czy dwa. W tym czasie 
zebrania mogą się odbywać w innych 
miejscach oddalonych o półtora kilo
metra.

Prywatny folw ark
przewodniczącego?

W przedostatnim punkcie obrad 
zwyczajowo głos mogli zabierać nie 
tylko radni, czy sołtysi, ale także 
przysłuchujący się obradom miesz
kańcy. Jednym mieszkańcem zgłasza
jącym chęć zabrania głosu okazał się 
na sesji Andrzej Marczyński, miesz
kający po sąsiedzku z panem Brylem. 
Przewodniczący jednak jakby go nie 
zauważał i czekał aż zgłosi się ktoś z 
sołtysów czy radnych i to jemu odda
wał głos. W tym czasie Marczyński 
cały czas trzymał uniesioną do góry 
rękę. Najdziwniejsze było to, że nie 
zareagował na tę sytuację żaden rad
ny. Jedynie Czesław Witczak starał 
się dyskretnie zasugerować przewod
niczącemu, że właściwym byłoby 
dopuszczenie zgłaszającego się do 
głosu. Bryl był na to głuchy. Mar
czyński powiedział nam, że chciał 
złożyć wnioski w sprawie remontów 
dróg. Chciał też zaproponować, aby 
podczas sesji rejestrowano nie tylko 
dźwięk, ale i wizję. W ten sposób 
można byłoby transmitować lub re- 
transmitować sesje w intemecie. To 
przyczyniłoby się do większej jawno
ści, a mieszkańcy mieliby możliwość 
śledzenia obrad. Andrzej Marczyński 
zdarzenie na sesji skwitował słowa
mi: -Prywatny folwark Bryla. Tak 
samo zachowuje się na wsi.

Andrzej R. Tyczyno

P aństw o B akalarzow ie nie sko rzys ta li z d o fin a n so w a 
nia z p ro g ra m u  JESSICA. C hociaż po te n c ja ln ie  m o g li tak 
jak  p isa liśm y  przed ty g o d n ie m  -  in fo rm u je  Agn ieszka 
D łom ak.

Wyjaśnienia 
w związku 
z artykułem
W

 związku z artykułem 
„Skromna frekwencja 
podczas debaty nad 
Lokalnym Programem Rewita

lizacji”, jaki ukazał się w Echo 
Turku z dnia 14 lutego 2017 r., 
w którym przytoczona zosta
ła moja wypowiedź dotycząca 
Państwa Bakalarz, chciałabym 
wyjaśnić.

W mojej wypowiedzi, która 
miała miejsce podczas spotka
nia warsztatowego w ramach 
opracowania Lokalnego Pro
gramu Rewitalizacji dla Gminy

Miejskiej Turek na lata 2016- 
2023, które odbyło się w dniu 8 
lutego 2017 r. w Gimnazjum nr 
2 w Turku, w sposób niezamie
rzony podałam niepotwierdzoną 
informację. Mianowicie, Pań
stwo Bakalarzowie jednak nie 
skorzystali z dofinansowania z 
Programu Jessica. Za zaistniałą 
pomyłkę uprzejmie przepraszam

Agnieszka Dłoniak 
kierownik Wydziału Strategii 

i Rozwoju Urzędu Miejskiego 
w Turku

Spotkanie dla właścicieli domów jednorodzinnych

Jak zdobyć pieniądze 
na termomodernizację
i nowe piece

W  piątek, 24 lu tego, o godzin ie  14 .00 
w  Tureck im  Inkubatorze P rzeds ięb io rczo
ści odbędzie się spotkan ie  in fo rm acy jne  o 
m oż liw ośc iach  uzyskania do finansow an ia  
na ociep len ie  dom u i inne prace te rm o m o - 
dern izacyjne oraz w ym ianę  źród ła  ciepła.

Piotr Ratajczak, doradca z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu
przedstawi założenia dwóch programów, realizowanych 
przez Fundusz:

„Termo -  2017” związany z termomodemizacją bu
dynków mieszkalnych jednorodzinnych, wybudowanych 
przed rokiem 1999;

„Piecyk” na modernizację lub wymianę źródła ciepła w
budynkach jednorodzinnych i lokalach mieszkalnych, z ewen
tualną modernizacją lub wymianą instalacji c.o. i c.w.u. ika
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Sesja Rady Gminy Brudzew

Na ołtarzu reformy oświaty
W ó jt Cezary K rasow ski i b rudzew scy radni pub liczn ie  przyznali, że to  takie  g m in y  w ie jsk ie  jak Brudzew  zapłacą najwyższą 

cenę za w prow adzaną w łaśn ie  re fo rm ę ośw ia tow ą. Podczas p ią tkow ej debaty nad uchw ałą o dos tosow an iu  gm inne] sieci 
szkó ł do now ego system u ośw ia tow ego  publiczn ie  padły w ezw ania do zbo jko tow an ia  re fo rm y  ośw ia tow e j i do obyw a te lsk ie 

go n ieposłuszeństw a.

Gminy w iejskie poniosą 
koszty reformy

Rada Gminy Brudzew w miniony 
piątek, 17 lutego, stanęła wobec pro
jektu nowej sieci szkół na terenie gmi
ny, którego uchwalenie nałożył na sa
morząd ustawodawca. A to w związku 
z reformą oświatową, na mocy której 
likwidowane są szkoły gimnazjalne 
i wprowadzane ośmioletnie szkoły 
podstawowe. W przypadku gminy

Obecni na sesji dyrektorzy szkół podkreślali, że pracę w gminie może stracić w  
nauczycieli. -A to przecież ludzkie tragedie -  mówiła Agnieszka Ordon, dyrektor 
Zespołu Szkół Gimnazjalnych. Trudno będzie też znaleźć cały etat dla fizyka czy 
chemika, co może zmusić nauczycieli tych przedmiotów do emigracji.

Brudzew od 1 września nowa sieć 
placówek oświatowych składałaby się 
ze Szkoły Podstawowej w Brudzewie, 
SP w Koźminie i SP w Galewie z filią 
w Chrząblicach. Jednocześnie wyga
szane zostanie Gimnazjum w Brudze
wie. Nawiasem mówiąc inwestycja, 
której spłacane brudzęwski samorząd 
zakończył w roku ubiegłym.

Zasady reformy oświatowej w 
czambuł skrytykował wójt Krasow

ski. Podkreślając przy tym, że auto
rzy reformy nie uwzględnili realiów 
gmin wiejskich. Przekształcenie do
tychczasowych, małych na ogół szkół 
wiejskich, ma zdaniem Krasow
skiego narazić gminne społeczności 
na wymierne koszty finansowe. W 
konkretnym przypadku gminy Bru
dzew przekształcenie w ośmiolatki 
placówek w Galewie i w Koźminie 
wymaga poważnych nakładów. Np.

w Galewie zachodzi po
trzeba adaptacji byłych 
mieszkań nauczycielskich 
na izby klasowe, a w Koź
minie dotkliwą bolączką 
jest brak sali gimnastycz
nej czy biblioteki. Pomi
jając nawet kwestię braku 
sali w Koźminie, to gmina 
w najbliższych dwóch la
tach będzie musiała wydać 
minimum milion złotych.

Ponadto w gminie po
ważnie grozi redukcja 10 
nauczycielskich etatów, a 
takiemu np. nauczycielowi 
chemii nie starczy godzin 
na etat.

W

Ofiary reformy 
podnoszą bunt

Równie krytycznie 
sprawie skutków reformy
oświatowej wypowiedział 
się radny Tomasz Kiciński.
Wskazując, że proponowa
ne przez rząd zmiany nie 
biorą pod uwagę realiów
małych gmin wiejskich. I reforma naj
bardziej dotknie dzieci z takich gmin 
jak Brudzew, bo ograniczy im dostęp 
do sal gimnastycznych, nowocze
snych klasopracowni i bibliotek. Rad
ny nie krył też irytacji na propagando
wy woal roztoczony wokół reformy 
oświaty. Jakby retorycznie pytając czy 
mieszkańcy mogą domagać się zwrotu 
kosztów i korekt w zasadach reformy. 
Radny Kiciński przypomniał przy tej 
okazji o gigantycznym wysiłku finan
sowym gminy na budowę gimnazjum 
czy hali sportowej. -Czy będą możli
wości ubiegania się o zwrot kosztów 
reformy -  dociekał radny. Przyznając 
na koniec, że nie za bardzo wierzy w 
skuteczność działań oddolnych, ale 
jest potrzeba żeby się chociaż wyżalić.

Radny Tomasz Kiciński przypomniał o 
gigantycznym wysiłku finansowym gminy 
na budowę gimnazjum czy hali sportowej. 
-Czy będą możliwości ubiegania się o 
zwrot kosztów reformy -  dociekał radny. 
Przyznając na koniec, że nie wierzy w 
skuteczność działań oddolnych, ale jest 
potrzeba żeby się chociaż wyżalić.

Radny Józef Budynek już bez 
żadnych ogródek nawoływał do re
belii niczym prawdziwy ludowy try
bun pytając: -Czy my nie możemy 
tego (czytaj: wprowadzenia refor
my oświatowej - AJ) zbojkotować? 
Przecież wójtowi to mogą skoczyć, 
bo to rada podejmie tę decyzję -  
rzucił radny Budynek.

Wójt Krasowski raz jeszcze pod
kreślił, że reformę oświaty wprowa
dza się z perspektywy dużych miast, 
a nie uwzględnia się rzeczywistości 
małych gmin wiejskich, gdzie na ogół 
przeważają małe szkoły. Nie dodał 
tylko, że przede wszystkie małe gmi
ny wiejskie zrzucą się na przetrwanie 
instytucji powiatu.

Andrzej Jarek

ł



8 21 lu t e g o  2 0 1 7  r. KHOTUKKU

W oczekiwaniu na rozprawę administracyjną

M ieszkańcy Tam ow ej w  gm in ie  T u liszków  nie chcą ku rn ikó w  w  sw oje j w s i-  jednoznacznie zadekla
row a li to  podczas spotkania , jakie odby ło  się w  środę 15 lu tego. U tyskiw an ia  inw estora , k tó ry  ża lił się, 
że sprzeciw  pow inn i w yrazić  w cześnie j, zanim  s tra c ił na tę inw estyc ję  oko ło  50 tys. zł, skw itow a li: -Pan 
pow in ien  przyjść do nas w cześnie j, zanim  w yda ł te pieniądze. Debata w  T am ow ej pokazuje jak trac i się 
nie ty lko  pieniądze, ale także bardzo de likatne zaufanie społeczne.

Postępowanie do powtórki
Sprawa kurników do odchowu pi

skląt kury nioski reprodukcyjnej ma 
swój początek jeszcze w 2015 roku. 
Już wtedy, w listopadzie, inwestor Bo
lesław Jesiołowski wystąpił do burmi
strza Tuliszkowa o wydanie decyzji o 
środowiskowych uwarunkowaniach 
dla realizacji budowy obiektów do od
chowu piskląt kury nioski na działce 
w Tamowej. Ruszyła machina admi
nistracyjna, burmistrz poinformował 
strony, czyli najbliższych sąsiadów 
o inwestycji oraz zwrócił się do Re
gionalnego Dyrektora Ochrony Śro
dowiska w Poznaniu i Powiatowego 
Inspektora Sanitarnego w Turku o wy
rażenie opinii dla przedsięwzięcia. Po 
uzupełnieniach dokumentacji, zarówno 
przez inwestora, jak i wyjaśnieniach, 
jakich zażądał RDOŚ, obie instytucje 
wydały warunki realizacji inwestycji. 
A burmistrz pod koniec lipca 2016

roku uzgodnił środowiskowe uwa
runkowania dla tego przedsięwzięcia. 
Dając tym samym zielone światło dla 
uzyskania pozwolenia na budowę czte
rech kurników wraz z infrastrukturą to
warzyszącą, które inwestor ma zamiar 
zasiedlić pisklętami kury nioski repro
dukcyjnej. Decyzję burmistrza zaskar
żyli najbliżsi sąsiedzi działki -  pań
stwo Elżbieta i Remigiusz Siwkowie. 
W efekcie Samorządowe Kolegium 
Odwoławcze, uchylając całkowicie za
skarżoną decyzję burmistrza, nakazało 
rozpoczęcie całej procedury od nowa. 
Ogólnie rzecz ujmując skład Samorzą
dowego Kolegium Odwoławczego w 
Koninie wytknął burmistrzowi, że nie 
zapewnił wystarczającego udziału stro
ny społecznej w procesie uzgadniania 
inwestycji, należącej do takich, które 
mogą dość znacząco oddziaływać na 
środowisko. Poza tym organ pierwszej 
instancji, czyli burmistrz, nie wystar

czająco ocenił przygotowany przez 
inwestora raport o oddziaływaniu na 
środowisko, nie odnosząc się na przy
kład do zaproponowanych przez niego 
wariantów realizacji przedsięwzięcia. 
Zdaniem kolegium, burmistrz nie do
konał ustaleń zgodności lokalizacji 
wnioskowanego przedsięwzięcia z 
ustaleniami miejscowego planu zago
spodarowania przestrzennego.

Trzeba wiedzieć, co w gm inie  
piszczy

Te zarzuty padały zresztą najczę
ściej podczas środowego spotkania 
w Tamowej. Nie zgodzili się z nimi 
Hanna Grześkiewicz, inspektor ds. pla-, 
nowania przestrzennego w tuliszkow
skim urzędzie. Jak mówiła, wszystkie 
ogłoszenia były wywieszane w sposób 
zwyczajowo przyjęty, czyli na tablicy 
w Urzędzie, a także zamieszczane na 
BIPie: -Tylko kto czyta to co wisi na

Podczas spotkania Bolesław Jeśiołowski stawił się przed mieszkańcami, 
by odpowiadać na ich pytania. Obecni byli też reprezentanci urzędu: 
burmistrz Ciesielski, Hanna Grześkiewicz, Iwona Marciniak oraz jako jako 
strona w postępowaniu administracyjnym Elżbieta Siwek.

tablicy? - pytała. Strony postępowania 
powiadomiono drogą pocztową, a bez 
sprawdzenia zgodności inwestycji z 
miejscowym planem RDOŚ nie wydał
by żadnej decyzji, żądając uzupełnie
nia dokumentów. Burmistrz Grzegorz 
Ciesielski zauważył, chyba słusznie, 
że zaczynamy się interesować tym co 
dzieje się w gminie, dopiero wtedy, gdy 
problem dotyka nas bezpośrednio. I na
wet jeśli można się zgodzić z wypowie-

dziąjednej z mieszkanki, że nikt nie ma 
obowiązku pytania o każdą rzecz jaka 
ma zaistnieć we wsi, to jednak oka
zuje się, że brak wiedzy szkodzi. Naj
częściej bardziej mieszkańcom, mniej 
urzędnikom.

Brak społecznej akceptacji
Po długim sporze nad orzeczeniem 

SKO i co ona oznacza zgromadzeni w 
świetlicy Szkoły Społecznej w Tamo-

Koncert na maxa w MDKu, czyli...

Młodzi turkowianie dla kolegi 9L

Ponad cztery tysiące zebrano podczas cha ry ta tyw nego koncertu  „N a maxa dla M aksa” , k tó ry  odby ł się w  sobo tn ie  popo łudn ie  w  tu r- 
kow sk im  M ie jsk im  O środku K u ltu ry . O rganizatoram i przedsięw zięcia  byli ko ledzy oraz zna jom i chorego na białaczkę, m iędzy innym i z 
Zespołu Szkół Technicznych. Gwiazdą w ieczoru  był Bartek W rona.

f  i
Sobotnie wydarzenie poprowadzili 

Angelika Bartkowiak i Dawid Janiak. 
Maks nie mógł w nim uczestniczyć, 
ponieważ przebywa w poznańskim 
szpitalu, ale był tata mieszkańca Żdże- 
nic. -Witamy serdecznie wszystkich 
przybyłych na dzisiejszy koncert 
charytatywny „Na maxa dla M ak
sa*’. Wszystkich ludzi o ogromnych 
sercach pełnych dobroci, którzy go
towi są pomagać drugiemu człowie
kowi, nie tylko dzisiaj, ale codzien
nie -  mówili.

Maks Kowalski 17-latek jeszcze 
niedawno żył tak jak wszyscy jego

Koncert zorganizowali i poprowadzili Angelika Bartkowiak i Dawid Janiak.

rówieśnicy. Diagnoza lekarzy, że cho
ruje na białaczkę i ma torbiele na ser
cu, była dla niego ogromnym ciosem.
-Jednak nie poddaje się i wałczy, 
a my chcemy mu pomóc. Właśnie 
dlatego zebraliśmy się tutaj dzisiaj. 
Nasz kolega potrzebuje pieniędzy 
na kosztowne leki, sprowadzane z 
zagranicy. To koszt rzędu dwudzie
stu tysięcy złotych oraz inne wydat
ki związane z chorobą podkreślali 
turkowianie.

Koncert podzielony został na kilka 
części. W pierwszej na scenie wystą
pili młodzi soliści:

Maks Kowalski ze Żdżenic choruje
na białaczkę. Podczas koncertu 
zbierano pieniądze na leki, które 
sprowadzane są z zagranicy. To 
koszt rzędu dwudziestu tysięcy 
złotych. Ale trzeba pamiętać, 
że 17-latek ma też inne wydatki 
związane z chorobą.

Kajetan Kubecki i Dorian Drze
wiecki, Patrycja Wiśniewska, Justy
na Laskowska, Ola Winiarska, Julia 
Bocian, Inga Dawicka, Oliwia Prze- 
pierska, Kamil Czerwiński i Pola 
Chmielą, Marta Groblica, a także 
zespoły Amor Dance, Deep Dance, 
Diwers Dans oraz MaTTi. Nie za
brakło też mocniejszych dźwięków. 
A to za sprawą Cygańskiego Wia
tru. Jak mówili młodzi uczestnicy

koncertu, dają z siebie wszystko, 
dlatego też cieszą się uznaniem pu
bliczności, niezależnie od tego, czy 
grają na Ogólnopolskim Przeglądzie 
Młodzieżowych Zespołów Rocko
wych „Piec” w Luboniu, „Grunt To 
Bunt Fest” w Warszawie, czy pod
czas Rockowiska Hajnówka. Artyści 
przemierzają Polskę, zdobywając 
nagrody i wyróżnienia.

E ryk  Ścisły ze Smaszewa, M i
chał G ąbka z W ładysław ow a, M a
teusz Pacześny i M aciej Kulig z 
T urku, supportowali industrial-me- 
talowych Ślązaków z O berschle- 
sien. W  sobotni w ieczór zagrali 
dla M aksa Kowalskiego. W reszcie 
przyszedł czas na występ B artka 
W rony. Na turkow skiej scenie nie 
zabrak ło  takich przebojów  w jego 
w ykonaniu ja k  choćby „Jedna na 
milion” czy „M aria”.

Nie mogło zabraknąć licytacji. 
-Staraliśm y się, aby była jak  naj
bardziej atrakcyjna. Odzew był 
ogromny. Nie spodziewaliśmy się 
aż takiej reakcji, tym bardziej, że 
to nasz aukcyjny debiut. Ludzie 
otworzyli swoje serca dla naszego 
M aksa, ofiarowując nam  różnego 
rodzaju podarki, które dziś mo
żecie nabyć. Mamy nadzieję, że 
każdy znajdzie coś dla siebie -  za
chęcali do licytacji prowadzący. Nie 
zabrakło płyt, koszulek, fartuchów, 
książek, a także koszulek z autogra
fami nie tylko muzyków i piosenka
rzy, ale też znanych mistrzów kuchni, 
pisarzy, postaci znanych z telewizyj-

Podczas sobotniego koncertu 
charytatywnego wystąpili także 
lokalni artyści. Na zdjęciu Justyna 
Laskowska.

nego ekranu, jak chociażby Karola 
Okrasy czy Oliwii Przepierskiej.

Mimo że frekwencja podczas 
koncertu nie była duża, za to ci któ
rzy przyszli byli bardzo hojni, bo z 
wejściówek i licytacji zebrano 3771 
złotych, a Zespół Szkół Technicz
nych przekazał 400 złotych.

Organizatorzy dziękowali wła
dzom miasta oraz pracownikom 
MDK, za bezpłatne udostępnienie 
sali, firmie Unicom za plakaty, re
stauracji Hacjenda z Malanowa za 
ciepłe posiłki dla artystów, dzien
nikarzom z portalu turek.net.pl, 
Restauracji Fabrico za pyszne piz
ze, a także wszystkim artystom i 
darczyńcom. -Jednak  najbardzie j 
dziękujem y w am  za to i e je s te 
ście. D ziękujem y również w szyst
kim kolegom i koleżankom  któ
rzy razem  z nam i zorganizow ali 
to wszystko: Kamilowi Przysło, 
Monice Bartkowiak, Kamili G rąb- 
kowskiej, Beacie Ser^fińskiej, Emi
lii Kaczorowskiej, Darii Pilarczyk, 
Andżelice Przysło. j|
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wej mieszkańcy przeszli do konkretów. 
A właściwie jednego konkretu: nie 
chcą żadnych kurników w Tamowej. 
Argumentacja była jedna: obawiają 
się smrodu, hałasu, nadmiernego ru
chu dostawczych samochodów, spadku 
wartości swoich posesji i braku możli
wości pozostawienia dzieciom miejsca 
na swoje siedliska w przyszłości. -Ta 
działka przy panu, jaką będzie miała 
wartość? - pytali Bolesława Jesiołow- 
skiego. Inwestor także uczestniczył w 
zebraniu wraz ze swoim pełnomoc
nikiem oraz przedstawicielem firmy, 
która sporządziła raport oddziaływa
nia inwestycji na środowisko. Właśnie 
wspierający inwestora autor raportu 
próbował tłumaczyć, że planowane 
przedsięwzięcie nie jest tak uciążliwa 
jak podejrzewają mieszkańcy. Próbo
wał też przyoblec się w szatę obiektyw
nego specjalisty, jakby zapominając, że 
ta rola jest jednak mało wiarygodna w 
obliczu faktu, że to jego firma sporzą
dziła raport na zlecenie inwestora, któ
ry za dokument zapłacił. Ciężar przebi
cia się przez strumień zarzutów, żalów 
i sprzeciwu podjął się też sam Bolesław 
Jesiołowski, zapewniając, że w Tamo
wej nie będzie fermy brojlerów, która 
jet uciążliwa, a jedynie odchów piskląt. 
Jego pełnomocnik, dopytywał, czy

mieszkańcy w ogóle wiedzą, jak będzie 
wglądał chów, jak długi ma być jeden 
cykl, jakie technologie zostaną zasto
sowane. Miało to uzasadnić, jak mówił 
pełnomocnik inwestora, że sprzeciw 
mieszkańców i ich obawy są irracjo
nalne i wynikają z niewiedzy. A cztery 
kurniki, przy najnowszych rozwiąza
niach technologicznych są mniej uciąż
liwe dla środowiska i mniej śmierdzą 
niż niejedna mleczna obora. Teren, na 
którym mają stanąć jest przeznaczony 
pod działalność rolną. A Tamowa to 
wszak wieś...

U ciążliw e, a jednak na 
preferencyjnych warunkach

Tyle tylko, że inwestycja, choć rol
nicza, należy do tych z rodzaju uciążli
wych - jak zauważył jedna z mieszka
nek. I gdyby miała ona inny charakter 
-  nie rolniczy -  nie mogłaby zostać zlo
kalizowana w Tamowej, bo nie prze
widuje tego plan zagospodarowania 
przestrzennego. Ustawodawca jednak 
wymyślił, że wśród wielu działalności 
rolniczych inwestycje „kurze” należą 
do specjalnych działów. To niezwykle 
komplikuje sprawy, bo z jednej strony 
jest to działalność na tyle uciążliwa, że 
wymaga raportów środowiskowych i 
środowiskowych uzgodnień, a z dru-

W aspotkanie stawiło się też kilkunastu, najbardziej zainteresowanych mieszkańców Tamowej.

giej strony może być prowadzona na 
terenach, gdzie inne uciążliwe produk
cje nie mogłyby być zlokalizowane. 
Ma to też swój aspekt finansowy -  żad
nych wpływów do budżetu, co najwy
żej parę złotych podatku rolnego! Zero 
podatku od budynków bowiem wszyst
kie budynki w produkcji rolnej zwol
nione są z tego podatku!

Poza tym, inwestor, jak i jego peł
nomocnicy, jakby zapomnieli, że w 
kolejce czekają następne kurniki, jakie 
w Tamowej chce postawić Bolesław 
Jesiołowski. -Na dwóch działkach na 
terenie naszej wsi ma powstać sześć 
kurników -  zauważyła jedna z miesz
kanek i dodała, że przecież mieszkańcy 
z części Tamowej już są narażeni na

oddziaływanie kurników Jesiołow- 
skiego, położonych tuż za płotem -  w 
sąsiedniej gminie Władysławów. -W 
Tamowej funkcjonują dwa jedyne 
w całej gminie gospodarstwa agro
turystyczne. Niech mi pan powie, jak 
tu przyjadą goście? W te kuraiki?- 
pytała Jesiołowskiego. A radna Iwona 
Marciniak przypomniała, że jedna z 
rodzin, która tu się sprowadziła, pla
nowała w Tamowej założyć ośrodek 
hipoterapii.

Nie uspokoiło mieszkańców zapro
szenie wystosowane przez inwestora do 
pobliskiego Mariantowa, by sprawdzili, 
czy kurniki śmierdzą. Strony nie zna
lazły nawet najmniejszej płaszczyzny 
porozumienia, nic dziwnego więc, że

dyskusja przybierała z czasem raczej 
charakter pyskówki. Dlatego burmistrz 
Ciesielski próbował zakończyć spotka
nie, oznajmiając, ze przed wydaniem 
decyzji o warunkach lokalizacji i tak 
trzeba będzie zorganizować rozprawę 
administracyjną. Chociaż najpewniej 
nic ona nie zmieni, więc burmistrz bę
dzie miał twardy orzach do zgryzienia. 
Bo jeśli podejmie decyzję niekorzyst
ną dla inwestora, to odwoła on się do 
SKO. Jeśli niekorzystną dla mieszkań
ców, to odwołanie wyjdzie z ich strony. 
Czy wówczas Kolegium przychyli się 
do zdania jednego z mieszkańców wsi, 
który zauważył podczas spotkania: -My 
tu mieszkamy, więc większość decyzji 
powinna należeć do nas. ika

W Turku powstał oddział Towarzystwa Opieki nad Zwierzętami

Nowe władze, nowe wyzwania
W yłon ien ie  zarządu m ożna nazwać p ie rw szym  krok iem  na drodze do konstruow an ia  s tru k tu r Tow arzystw a  Opieki nad Zw ierzętam i w  

Polsce, oddzia ł w  Turku . P ierw szym  prezesem  TOZu zosta ła M agdalena Żebruń, insp ira to rka  u tw orzen ia  organ izacji w  naszym  m ieście.

Mimo że środowe (16 lutego), 
pierwsze walne zebranie członków 
Towarzystwa Opieki nad Zwierzętami 
oddział w Turku, można nazwać do
piero pierwszym krokiem na długiej 
drodze do stworzenia w mieście i po
wiecie struktur, to jednak jest to krok o 
charakterze decydującym. Przymiarki 
do założenia oddziału rozpoczęto już 
na początku ubiegłego roku. Przyczy
niła się do tego coraz gorsza kondycja 
turkowskiego schroniska po tym, jak 
umów z nim nie podjęła większość 
gmin powiatu, poza Brudzewem i Ka
węczynem. Pojawiła się więc realna 
groźba likwidacji schroniska, a co za 
tym idzie oddania psów do innych pla
cówek. W przetargu największą szansę 
miałyby niesławne Wojtyszki. Tak się 
stało np. w gminach Władysławów, 
Malanów czy gminie Turek, które co 
bez większych etycznych skrupułów 
oddały swoje zwierzaki pod „opiekę” 
tego zwierzęcego kombinatu.

Taka perspektywa zmobilizowała 
do działania radnego miejskiego Ma
cieja Aniołczyka, który założył stronę 
dla portalu społeczność i owym „STOP 
likwidacji schroniska w Turku. Nie po
syłajmy psów z Turku do Wojtyszek”. 
Fanpage zyskał duże poparcie, maso
wy sprzeciw rozpoczął dyskusję -  co 
z naszym schroniskiem. Burmistrz Ro
muald Antosik zdecydował, że na razie 
psy w schronisku w Turku zostają de
cyzja otrzymała też poparcie pozosta
łych radnych. I zaczęto szukać innych 
rozwiązań, między innymi takich, by 
utworzyć oddział TOZ w Turku, który

byłby gotowy jako organizacja pożytku 
publicznego do przejęcia prowadzenia 
schroniska. Jednak apel Aniołczyka do 
„zwierzołubów”, by słowa zamienili 
w czyny i zadeklarowali chęć pracy 
w takiej organizacji już tak masowego 
odzewu nie zyskał. Zgłosiła się grupka 
chętnych, a na spotkanie organizacyjne 
w październiku ub. roku przyszła ko
lejna garstka. Mimo to decyzja zapa
dła - bez względu na liczbę członków, 
zawiązuje się oddział TOZ w Turku. 
Wszystkich formalności i spraw pro
ceduralnych związanych z założeniem 
oddziału -  a było ich niemało -  podję
ła się Magdalena Żebruń. Na co dzień 
zajmująca się między innymi opieką 
nad zwierzętami w turkowskim magi
stracie. Z pomocą przyszły też zwie
rzo luby z konińskiego TOZ.

Pod koniec stycznia przyszła w koń

Magdalena Żebruń została prezesem nowego oddziału Towarzystwa 
Opieki nad Zwierzętami w Turku.

cu informacja z Krajowego Rejestru 
Sądowniczego, że oddział w Turku ma 
nadany KRS. I w ubiegłą środę, dzień 
po walentynkach, członkowie organi
zacji zebrali się w Centrum Wolontaria
tu, by spośród siebie wyłonić władze. 
W głosowaniu wybrano trzyosobowy 
zarząd: Magdalena Żebruń - prezes, 
Gabriel Kropidłowski -  skarbnik oraz 
nasza redakcyjna koleżanka Iwona 
Łechtańska-Pańczyk -  sekretarz.

Schronisko pozostaje nadal w struk
turach PGKiM, co potwierdził podczas 
sesji Rady Miejskiej w czwartek prezes 
Mirosław Wypiór. Poinformował on 
radnych, że prowadzone są rozmowy 
z gminami powiatu turkowskiego, a 
także spoza niego, na temat podpisania 
umowy z turkowskim azylem. Ma do 
tego zachęcić nowy cennik, który może 
przekonać włodarzy do takiej decyzji.

Zwłaszcza, że eksperyment z Wojtysz- 
kami może być bardzo kosztowny. Z 
doświadczeń innych gmin w Polsce 
wynika, że to „schronisko” tylko na po
czątku wydaje się „tanie”. Koszty wraz 
z brakiem, albo też nikłą, adopcją psów 
rosną z roku na rok.

W planach turkowskiego TOZu 
jest stworzenie stałego wolontariatu w 
schronisku, czego dotąd nie udało się 
zrobić mimo wielu chętnych. Nowa

Bezpłatna pomoc 
ofiarom przestępstw

0 d  pon iedzia łku do  sobo ty  (20 -26  lu tego ) w  całej Polsce o b 
chodzony je s t Tydzień P om ocy O sobom  P okrzyw dzonym  Prze
s tępstw em . G łów nym  celem  przedsięw zięcia  jes t zw rócen ie  uwagi 
na po trzeby i praw a osób do ros łych , jaki i dzieci.

Jak co roku w inicjatywę włączają się także turkowskie instytucje. Także 
prokuratorzy z Prokuratury Rejonowej w Turku, mieszczącej się przy ulicy 
Legionów Polskich 10, będą pełnili dyżury od poniedziałku do niedzieli (20- 
26 lutego) od godziny 7.30 do 15.30.

W Sądzie Rejonowym w Turku przy ul. Legionów Polskich 4, Zespół Ku
ratorskiej Służby Sądowej o prawach ofiarom przestępstw, będzie udzielał in
formacji w następujących terminach: w poniedziałek o godz. 8.00 do 16.00, we 
wtorek, środę, czwartek i piątek od 7.30 do 15.30.

Z kolei funkcjonariusze turkowskiej Komendy Powiatowej Policji będą 
przyjmować w następujących terminach: we wtorek 21 lutego od 16.00 do 
19.00 asp. Zygmunt Stępniak, w środę 22 lutego od 16.00 do 19.00 asp. szt. 
Jarosław Matuszak, w czwartek 23 lutego od 16.00 do 19.00 podinsp. Jacek 
Brzęcki, w piątek 24 lutego od 11.00 do 14.00 podinsp. Wiesław Raczyk, a w 
sobotę i niedzielę 25 i 26 lutego od 10.00 do 13.00 kom. Roman Pankowski, ił

prezes ma też uprawnienia inspekto
ra TOZ, co daje lokalnej organizacji 
uprawnienia kontrolne a także umoż
liwia występowanie w sądzie w spra
wach dotyczących znęcania się nad 
zwierzętami w roli oskarżyciela posił
kowego.

Już w tym roku wszystkie zwie
rzo luby mogą na rzecz Towarzystwa 
Opieki nad Zwierzętami, oddział w 
Turku oddać swój 1 proc, z podatku. 
Wystarczy na rozliczeniu rocznym, 
w okienku „wniosek o przekazanie 1 
proc, podatku należnego na rzecz or
ganizacji pożytku publicznego” wpisać 
KRS: 0000154454 a w pozycji „cel 
szczegółowy” dodać koniecznie - od
dział w Turku.

Zachęcamy także do wypełniania 
deklaracji członkowskich, co można 
uczynić przez internet na stronie TOZ 
Konin. ika
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Wspólnie dla wielkopolskiej wsi z Prawem i Sprawiedliwością

Preferowani rolnicy do czterdziestki
Pod patronatem  W o jew ody W ie lkopo lsk iego , p row adzona jes t w  całym  w o jew ództw ie  akcja propagandow a. P rzedstaw icie le  in s ty tu c ji pod leg łych  m in is tro w i ro ln i

c tw a spotka li się z ro ln ikam i pow ia tu  tu reck iego  w  auli Zespołu Szkół R oln iczych w  Kaczkach Średnich. Roztaczali nad p rzyby łym i w iz ję  dob roby tu  po lsk ie j w s i. Nie 
w szyscy byli do tego przekonani, zgłaszając zastrzeżenia m iędzy innym i do kom p liku jące j ich życie ustaw y o obroc ie  z iem ią ro lną i sta tusu praw nego rodzinnego go 
spodars tw a  ro lnego. Pytano też o podw yższenie o pięć lat w ieku em eryta lnego ro ln ików . Usłyszano, że to  w ina... poprzedn iego rządu i Unii Europejskie j.

W województwie wielkopolskim 
trwa akcja „Wspólnie dla wielko
polskiej wsi”, którą patronatem objął 
wojewoda wielkopolski. We wszyst
kich powiatach Agencja Restruk
turyzacji i Modernizacji Rolnictwa 
organizuje spotkania z rolnikami, w 
których udział biorą urzędnicy sied
miu instytucji podległych Ministrowi 
Rolnictwa i Rozwoju Wsi.

W naszym powiecie takie spotka
nie zorganizowano w Zespole Szkół 
Rolniczych Centrum Kształcenia 
Praktycznego w Kaczkach Średnich. 
Szkolna aula wypełniła się rolnika
mi, młodzieżą szkolną i oficjelami. 
Wśród tych ostatnich dostrzegliśmy 
posła Ryszarda Bartosika, Tadeusza 
Geblera - przewodniczącego rady 
Powiatu Tureckiego, starostę Mariu
sza Senko, burmistrza Andrzeja Piąt
kowskiego z Dobrej, wójtów Miro
sława Broniszewskiego z Przykony i 
Jana Nowaka z Kawęczyna.

Spotkanie prowadziła Lidia Cze- 
chak - zastępca dyrektora regio
nalnego Agencji Restrukturyzacji i 
Modernizacji Rolnictwa, a zarazem 
działaczka Prawa i Sprawiedliwości 
z Jarocina.

W sparcie dla młodych
Jako pierwszemu oddała głos za

stępcy kierownika Biura Wsparcia 
Inwestycyjnego ARiMR, który po
informował o realizacji wniosków 
pomocowych na inwestycje w gospo
darstwach. Omówił też planowane na
bory na tegoroczne programy pomo
cowe. Rolnicy byli tym szczególnie 
zainteresowani, ale po wysłuchaniu 
propozycji miny im nieco zrzedły. 
W spotkaniu poza uczniami szkoły w 
Kaczkach uczestniczyli w większości 
doświadczeni rolnicy w przedziale 
wiekowym powyżej czterdziestego 
roku życia. Tymczasem programy 
pomocowe kierowane są głównie 
do młodych rolników w wieku nie 
przekraczającym 40 lat. Dyskutowali 
o tym później na klatce schodowej i 
w końcu auli, formułując szereg kry
tycznych opinii. Nie rozumieją, dla
czego wparcie na rozwój gospodar
stwa otrzyma czterdziestolatek, a już 
jego o rok starszy sąsiad nie.

M niejsze zainteresow anie  
innymi sprawam i

Przedstawicielka Agencji Rynku 
Rolnego czytała informację o dopła
tach do zakupu materiału siewnego. 
To już najwyraźniej mniej intereso
wało rolników. Szum rozmów zagłu
szał wręcz prelegentkę. Nawet sie
dzący naprzeciwko mównicy oficjele 
dyskutowali miedzy sobą bez krępa- 
cji. Prelegentka zachęcała rolników 
do zakładania grup producenckich. 
Dużo w tej materii miałby zapewne 
do powiedzenia poseł Ryszard Bar
tosik, który w 2000 roku stworzył 
taką grupę w gminie Kawęczyn. Ofi
cjalnie jest nadal jej prezesem, choć 
grupa już dawno nie działa.

Jan Radzimski - powiatowy lekarz 
weterynarii zamierzał pogłębić wie
dzę rolników w trzech tematach, w

przyszłości bez em erytury.
Jeden z rolników powiedział, że 

w ubiegłym roku dokupił dwa hek
tary ziemi. Teraz chciałby przeka
zać gospodarstwo synowi. Owszem 
może, ale bez tych dwóch hektarów, 
które zgodnie z nową ustawą objęte 
są dziesięcioletnią karencją.

Los lisów i stacji w rękach 
posła

Pan Kowalski z gminy Turek na
rzekał na rosnąca populację lisów. 
Zwierzęta wyrządzają szkody w 
hodowlach drobiu. Jan Radzimski 
powiedział, że problem jest skompli-

Jan Radzimski - powiatowy lekarz weterynarii podzielał krytyczne zdanie rolników w sprawie rodzinnych kowany. Zdrowe, dzikie zwierzęta są 
gospodarstw rolnych. • własnością skarbu państwa, a chore,

tym zagrożeniach ptasią grypą i afry
kańskim pomorem świń. Nie dano 
mu jednak na to czasu, wobec czego 
skupił się na sprzedaży detalicznej 
w gospodarstwach rolnych. Mówił o 
zasadach produkcji i zbywania żyw
ności oraz należnych z tego tytułu po
datkach. Powiedział też, że oczekuje 
bardziej szczegółowych rozporządzeń 
w tej materii, aby uniknąć dowolności 
interpretacji przepisów.

Wielkopolski Ośrodek Doradztwa 
Rolniczego reprezentował Janusz 
Jurkiewicz, doradca na gminę Kawę
czyn. Od niego dowiedziano się, że 
zatrudnienie w ośrodkach zmalało w 
kraju o tysiąc osób. W Wielkopol- 
sce zatrudnione są 393 osoby z tego 
245 doradców. W kraju na jednego 
doradcę przypada średnio 400 rolni
ków. W powiecie tureckim ta średnia 
jest znacznie przekroczona. Na każ
dego z dwunastu doradców przypada 
644 rolników!

W inni są. Kopacz i Unia 
Europejska jako zawsze

Krzysztof Buchelt - kierownik 
placówki terenowej Kasy Rolnicze
go Ubezpieczenia Społecznego w 
Turku, informował o podwyżce rent 
rolniczych o 6,44 zł. Zaznaczył przy 
tym, że najniższa emerytura wzroś
nie do 1000 zł. Mówił też o zakoń
czeniu z końcem tego roku możliwo
ści przejścia rolników na emerytury 
w wieku 55 dla kobiet i 60 dla pa
nów. Od stycznia 2018 roku wiek 
emerytalny wydłuży się o pięć lat.

Dyrektor Lidia Czechak, za 
podwyższenie przez obecny rząd 
wieku emerytalnego rolników, 
obwiniała poprzedni rząd i Unię 
Europejską.

Aula wypełniła się rolnikami i  szkolną młodzieżą.

Ta ostania sprawa wywołała emocje 
wśród zebranych. Toteż dyrektor 
Lidia Czechak oznajmiła, że za wy
dłużenie przez obecnie rządzących 
wieku emerytalnego rolników odpo
wiedzialny jest poprzedni rząd i Unia 
Europejska, która nie wyraża zgody 
na wcześniejsze emerytury rolnicze. 
Widać wiedza pani dyrektor jest 
większa od posiadanej na przykład 
przez minister Rafalską, a nawet pre
mier Szydło, które tak tej podwyżki 
nie uzasadniały.

Czekamy na niebo
Przedstawicielka Agencji Nieru

chomości Rolnych wyjaśniała, kto 
może kupić ziemię pozostającą w 
zasobach Agencji. Okazało się, że 
tylko młodzi rolnicy mający blisko 
swoją ziemię. Najlepiej jeżeli ich 
pola przylegały będą do państwo
wych gruntów. Rolnik w wieku 41 
lat nie ma już szans. Preferowani 
przy tym są rolnicy ubodzy, mają
cy małe gospodarstwa. Za wszystko 
przyznaje się punkty, niczym w PRL 
za pochodzenie.

Jako ostatni głos zabrał poseł 
Bartosik. Mówił o dobrej zmianie i o 
tym ile dobrego obecne władze zro
biły dla „zwykłych Polaków”. Jego 
wyliczanka skończyła się na progra
mach 500+ i mieszkanie +. Dodał 
jednak natychmiast: -Nie uchylimy 
wszystkim nieba. Zapóźnienia po
przedników powodują, że nie wy

starczą cztery lata. Potrzebne będą 
kolejne cztery lata, a może i więcej. 
Najwyraźniej perspektywa tak dłu
giego czekania na „niebo” nie przy
padła rolnikom do gustu, bo oklaski 
były nader skromne.

Państwo uczy kom binowania
Na koniec oddano głos rolnikom. 

Jako pierwszy głos zabrał Edward 
Kończak z Wietchinina. Mówił o 
problemach z przekazaniem gospo
darstwa następcy. Jego zdaniem, 
powinno się to odbywać w sposób 
płynny. Tymczasem rolnicy jeszcze 
w pełni sił, mający kilkanaście lat do 
emerytury, by skorzystać z programu 
pomocowego przekazują dziecku 
część ziemi, żeby na młodego na
stępcę dostać pieniądze. Stąd jak po
wiedział: -Czujemy się na własnych 
gospodarstwach jak  kombinatorzy. 
By młodzi ludzie nie uciekali ze wsi, 
trzeba jego zdaniem innego podejścia 
do gospodarstw rodzinnych. Jego 
opinię podzielił doktor Radzimski. 
Stwierdził, że niemożność przekaza
nia ziemi następcy, blokuje rozwój 
gospodarstw rodzinnych. Kierownik 
Buchelt proponował, aby rolnicy nie 
mający jeszcze wieku emerytalnego 
przekazywali gospodarstwa swoim 
następcom, a oni niech płacą rodzi
com składkę w KRUS. Siedzący obok 
nas rolnik skomentował to słowami: 
-A jak  syn wypnie się na rodziców? 
Zostaną bez środków do życia, a w

które przychodzą do zagrody, nie 
mają już pana. -Nie ma w naszym 
kraju instytucji, która wzięłaby na 
siebie pełnię odpowiedzialności za 
dzikie zwierzęta - powiedział. Z sa
tysfakcją zauważył, że mamy posła z 
powiatu tureckiego, który być może 
tą sprawą zainteresuje parlamen
tarzystów. Z drugiej jednak strony 
zauważył, że jeden poseł W komisji 
rolnictwa to za mało.

Stanisław Bryl z gminy Przy
kona pytał o możliwość lokalizacji 
na terenie powiatu tureckiego stacji 
meteorologicznej. Dyrektor Czechak 
powiedziała, że na to pytanie po
winien odpowiedzieć Wojewódzki 
Fundusz Ochrony Środowiska i Go
spodarki Wodnej, czyli służba pod
legła samorządowi województwa. 
Sprostował jej wypowiedź Krzysz
tof Świerk - dyrektor Zespołu Szkół 
Rolniczych, wyjaśniając, że wszytko 
zależy od Instytutu Uprawy Nawo
żenia i Gleboznawstwa w Puławach, 
który prowadzi system monitoringu 
suszy rolniczej w Polsce, na zlecenie 
Ministerstwa Rolnictwa i Rozwo
ju Wsi. Wiesław Tomczyk z gminy 
Kawęczyn był zdania, że taka stacja 
powinna być w każdej gminie powia
tu tureckiego, co skwitowano uśmie
chem.i słowami posła Bartosika, że 
to niemożliwe. Poseł zadeklarował 
jednocześnie zaangażowanie się w 
realizację tego pomysłu.

Andrzej R. Tyczyno
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W Kaczkach....

Podczas projektu, uczniowie z 
Kaczek odwiedzili między innymi 
Teatr Wielki, Teatr Muzyczny oraz 
Teatr im. Stefana Jaracza w Lodzi.

W
 dorosłym życiu nie zawsze 
mamy czas i możliwości, 
by uczestniczyć w kultu
rze. Jednak jeśli w młodym człowieku 

zaszczepi się kulturalne ziarenko, to 
bez względu na miejsce zamieszka
nia, wykonywany zawód i wiek bę
dzie on odczuwał potrzebę kontaktu 
ze kulturą przez duże łtk”. Taki wła
śnie cel miały działania podjęte przez 
Stowarzyszenie Absolwentów i Przy
jaciół ZSR w Kaczkach Średnich.

Właśnie kończy się realizacja 
zadań zaplanowanych w projekcie 
KULTURA-lnie pTzez ŻYCIE, który 
uzyskał akceptację komisji konkurso
wej w czerwcu 2016r.

Dzięki temu młodzież naszej szko
ły miała możliwość uczestniczenia 
w wielu wydarzeniach kulturalnych. 
Mimo tego że teatr jest dość popu
larnym i łatwo dostępnym miejscem, 
wiele osób po raz pierwszy zetknęło 
się z takiego rodzaju sztuką. Ucznio
wie naszej szkoły odwiedzili: Teatr 
Wielki, Teatr Muzyczny oraz Teatr 
im. Stefana Jaracza w Łodzi. Mogli 
obejrzeć dwa spektakle kinowe, po

łączone ze zwiedzaniem wystawy 
interaktywnej w łódzkim Experymen- 
tarium. Zwiedzili również Dworek 
Marii Dąbrowskiej w Russowie. Duże 
wrażenie wywarła na nich zarówno 
wizyta w operze, jak i w operetce. 
Wielu z nas twierdzi, że choć było to 
pierwsze, to z pewnością nie ostatnie 
spotkanie z tego rodzaju sztuką. Mło
dzież czeka jeszcze wyjazd do filhar
monii. Jesteśmy przekonani, że i tym 
razem będzie to muzyczna uczta.

-Jeśli chodzi o mój udział w kul
turze, to zdecydowanie na pierw
szym miejscu stawiam różnego 
rodzaju koncerty, wydarzenia 
muzyczne oraz kino -  uwielbiam 
seanse filmowe! Nie mniej jednak 
podobają mi się też sztuki teatralne. 
Dzięki projektowi, który jest reali
zowany przez moją szkołę, mam 
jeszcze łatwiejszy dostęp do wielu 
wydarzeń kulturalnych i zwiedzam 
ciekawe miejsca. Przygoda z kultu
rą jest naprawdę ciekawa -  przeko
nuje Karolina Rosiak z II SOR.

Kinga Osiewicz 
opracowała: ika

Spektakle kinowe połączono ze zwiedzaniem interaktywnej wystawy w 
łódzkim Experymentarium.
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Poradnia Psychologiczno -  Pedagogiczna w Turku ul. Kościuszki 6
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które odbywają się w ramach obchodów Europejskiego Dnia Logopedy. 

Celem akcji jest zapewnienie bezpłatnej diagnozy i porady logopedycznej.

Szczegółowych informacji można zasięgnąć pod numerem telefonu: 63 278 50 73

SnBi

WYPOŻYCZALŃ IA AUT
SAMOCHODY: OSOBOWE - DOSTAWCZE - BUSY Q ROZBIŁEŚ AUTO I AUTO ZASTĘPCZE Z OC SPRAWCY

. .  BEZ KOSZTÓW DLA CIEBIE I

H O S T E L
BARBÓRKA

62-700  Turek, ul. Legionów Polskich 8 te l.!  Ś01 786 189

P .P .H .U . J &  D  B E D N A R E K  S P Ó Ł K A  J A W N A

* O
" r J ' J

! ■ .  i ,  a  u !

I t !  '

Z a  jedyne-.

799zł
Prom ocja  na kasę fiska lną  Posncl M o b ile  EU tn \a  do 0 3 .0 6 ,16r lub do w \cze rp a n ia  zapasów

WIOSENNE CENY 
TOTALNA WYPRZEDAŻ

D ©  < } © %

lurolc, ul. Komunalna 1
U l. 43 2 8 O 2 7 I I ,  001 301 778

T<a m ie n ia r s t w o @ b e d n a r e k . t u r e k .p l

iXlD&



21 lu t e g o  2 0 1 7  r.

Samorządowa Gala w Tuliszkowie

Docenili pracę 
i zaangażowanie ludzi

P odsum ow an ie  dz ia ła lności bu rm is trza  oraz Urzędu G m iny i M iasta  Tu liszków , nagrody I w yróżn ien ia  dla zdolnej 
m łodzieży, fundac ji, s tow arzyszeń, organ izacji i in s ty tu c ji, a także prezentacja tw ó rczośc i m ie jscow ych  a rtys tów , to  
ty lko  część bogatego p rog ram u Gali S am orządow ej, k tó ra  odbyła  się w  ub ieg ły  p iątek w  tu liszkow sk ie j hali spo rtow e j.

Tradycyjnie już spotkanie, tym razem 
rozpoczęte od występu Orkiestry Dętej 
Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w 
Tuliszkowie, poprowadził dyrektor Mi

Wyróżnienie „Zasłużony dla Miasta i Gminy Tuliszków" otrzymał Zespół Seniorów „Jesień", który w tym roku obchodzi jubileusz 25-lecia działalności.

rosław Rojek: -W morzu złych wiado
mości, w potoku złych słów, gdy coraz 
mniej się szanujemy i nie dostrzegamy 
własnych zalet i cnót, gdy nie potrafi
my już siebie słuchać tylko zakrzyku- 
jemy się swoimi racjami, zapraszam 
na czas z dobrymi wiadomościami i 
dobrymi ludźmi. Nazwaliśmy to spot
kanie galą, ale słowo to nie oddaje 
tego, co jest naszą ideą, czyli docenie
nia ludzi, którzy robią coś dobrego

Najmłodszym nagrodzonym przez 
burmistrza uczniem był Mikołaj 
Gmachowski, trzecioklasista ze 
Społecznej Szkoły Podstawowej 
Stowarzyszenia „Przylesie Wsi 
Tarnowa". Dziesięciolatek aktywnie 
uczestniczy w życiu klasy i szkoły. 
Swoim zachowaniem daje przykład 
innym dzieciom.

Podczas piątkowej Gali Samorządowej wystąpiła Kasztelańska Kapela z Tuliszkowa.

dla innych, bezinteresownie, więcej 
niż wynika z pełnionych obowiązków. 
Dlatego chcemy ich dziś pokazać, bo 
jesteśmy z nich dum ni

* f

• *

i  W I

Piątkowa impreza była podsumo
waniem pracy samorządu w 2016 roku, 
połączonym z jubileuszami instytucji 
i organizacji działających w mieście i 
gminie. Medale „Zasłużony dla Gmi
ny i Miasta Tuliszków”, w pierwszej 
kolejności w imieniu nieżyjącej już 
Haliny Oleksiak, odebrała wnuczka 
Anna Kłyż wraz z córką Zuzanną. Jej 
babcia, a prababcia Zuzanki, zmarła w 
1999 roku, to wieloletnia nauczycielka 
szkoły podstawowej w Tuliszkowie. Po 
wojnie była animatorką życia kultural
nego w mieście i gminie. W 1946 roku 
utworzyła zespół chóralny, w 1952 kół
ko histoiy czno-krajoznawcze, a w 1972 
miejski chór żeński Viola da Gamba. 
Uczyła nie tylko historii i geografii, 
ale też śpiewu i gry na fortepianie przy 
szkolnym Ognisku Muzycznym. Pełni
ła funkcję kierownika Zespołu Pieśni 
i Tańca, organizowała przedstawie
nia teatralne i wycieczki. Jest autor
ką pierwszej monografii Tuliszkowa 
„Księga Tuliszkowa od roku 1966”, 
która po dzień dzisiejszy jest jednym 
z ważniejszych źródeł poznawania 
dziejów miasta. Medal otrzymał też 
Dariusz Jasiakiewicz, w latach 2007- 
2016 pełniący funkcję komendanta po
licji w Tuliszkowie. Uhonorowano go 
za zaangażowanie w życie samorządu 
i społeczności lokalnej. Był inicjato
rem między innymi happeningów Stop 
Narkotykom i Dopalaczom, szkoleń

dla nauczycieli, turniejów sportowych ciełom: Miejsko- 
o zasięgu lokalnym, wojewódzkim i Gminnej Biblio- 
ogólnopolskim dla dzieci i młodzieży, teki Publicznej 
kursów samoobrony dla kobiet, debat za 70-lecie dzia-

Medal „Zasłużony dla Gminy i Miasta Tuliszków" otrzymała Sławomira 
Gębicka i Roman Ścisły. Tuliszkowianka w 2016 roku przeczytała 222 książki. 
Od wielu lat zyskuje zaszczytne miano Czytelnika Roku. Interesują ją zarówno 
klasycy, ale śledzi też najnowsze trendy literatury światowej. Z kolei skrzypek 
od 1998 roku jest członkiem dwóch zespołów działających przy tuliszkows
kim domu kultury: „ Wrzosu" i „Jesieni". Od kilku lat także dj-em podczas 
popołudni tanecznych organizowanych w niedziele sezonu letniego przed 
GOKiem, a także muzykiem Kasztelańskiej Kapeli z Tuliszkowa.

społecznych, stworzył także autor
ski program Akademia Bezpiecznego 
Dziecka. Dodatkowo funkcjonariuszo
wi za długoletnią służbę podziękował 
burmistrz Grzegorz Ciesielski i Piotr 
Szewczyński, zastępca wójta gminy 
Władysławów, która swoim zasięgiem 
podlega pod posterunek w Tuliszko
wie. Stowarzyszenie Forum Kobiet 
wyróżniono z kolei z okazji jubileuszu 
15-lecia istnienia a Zespół Seniorów 
Jesień” za 25-letnią działalność.

Medale wręczono też przedstawi-

łalności, Miejsko-Gminnego Ośrodka 
Kultury z okazji 35-lecia, Gminnej 
Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych za jubileusz 20-lecia.

Władzie Tuliszkowa podziękowa
ły też najlepszym uczniom, sportow
com i osobom związanym z MGBP 
i MGOK. Wyróżnienia otrzymali: 
Mikołaj Gmachowski ze Społecznej 
Szkoły Podstawowej Stowarzyszenia 
„Przylesie Wsi Tamowa”, Adrian Da- 
rul ze Szkoły Podstawowej w Ogorzel- 
czynie, Natalia Iciek z Zespołu Szkol- 
no-Przedszkolnego w Grzymiszewie, 
Marika Walaszczyk z Gimnazjum w 
Grzymiszewie, Izabela Szczap i Mar
cel Michalak - absolwenci Zespołu 
Szkół w Tuliszkowie, Piotr Raszewski 
z Miejsko-Gminnego Klubu Sporto
wego Tulisia, Natalia Poprawska z 
Uczniowskiego Klubu Sportowego 
Judo, Kacper Grześkiewicz, reprezen
tującego Klub Sportów i Sztuk Walk, 
Albert Jesiołkiewicz z Wielkopolskie
go Klubu Sportów Walki. Statuetki 
otrzymały jeszcze dwie osoby: Sła
womira Gębicka nominowana przez 
Miejsko-Gminną Bibliotekę Publiczną

Medal „Zasłużony dla Miasta i Gminy Tuliszków" 
pośmiertnie przyznano Halinie Oleksiak. Odznaczenie od 
burmistrza Grzegorza Ciesielskiego i przewodniczącego 
Rady Gminy Tpliszków, odebrała wnuczka Anna Kłyż 
wraz z córką Zuzanną.

________________  i Roman Ścisły, nominowany przez
Miejsko-Gminny Ośrodek Kultury.

Podziękowania wręczono też To
maszowi Szulcowi ze Smaszewa, oraz 
Janowi Kowalczykowi, wiceprezesowi 
firmy IzoSerwis z Tuliszkowa. Pierwszy 
otrzymał przyznawany przez Wielko
polską Izbę Rolniczą tytuł Rolnika Roku 
2016, drugi - Firmy Roku 2016, nada
wany przez Turecką Izbę Gospodarczą. 
Ponadto wyróżniono instytucje i osoby 
współpracująoe z tuliszkowskim samo
rządem w 2015 i 2016 roku: Andrzeja 
Jankowskiego - dyrektorowi Zarządu 
Oddziału Wykonawczego ZOSP RP w 
Poznaniu, Mariuszowi Chojnackiemu 
- wójtowi gminy Ceków, Mariuszowi
Seńce -  staroście turkowskiemu oraz 
Danucie Lewandowskiej - nadleśniczej 
Nadleśnictwa Turek.

Zanim zebrani w hali zaproszeni 
zostali na poczęstunek przygotowany 
przez Małgorzatę i Mariana Manickich, 
PSS SPOŁEM, Zakład Mięsny Sta
nisława Paszaka z Turku, Mleczarnię 
Turek, Cukiemię-Piekamię Krzysztofa 
Ogrodowczyka z Malanowa, Zakład 
Mięsny Jakuba Janickiego z Tuliszko
wa, Piekarnię Marka Tomczaka z Tu
liszkowa oraz Piekarnię „Kasztelan” z 
Tuliszkowa, wysłuchali występu Kasz
telańskiej Kapeli z Tuliszkowa.

Iwona Lechtańska-Pańczyk

S zaleństwo babskiej nocy ' 
-  tak m ożna podsum ow ać 
drugą  edycję balu, zo rgan izo 
w anego przez Koło G ospodyń 
W ie jsk ich  w  W yszynie.

•
Panie z Wyszyny kontynuują do

brą tradycję karnawałowej zabawy 
tylko i wyłączni w babskim towa
rzystwie. Taki pomysł zrealizowały 
przed rokiem, a w ostatnią sobotę,

Koło Gospodyń Wiejskich w Wyszyć
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Makuszaki” wyróżnione we Wrocławiu

furkowianie w finale Albertiany
Teatr „M akuszak i” ze Specja lnego O środka 

zko lno-W ychow aw czego  w  Turku  zajął d rug ie  
liejsce podczas Festiwalu A lbertiana 2017  we 
Wrocławiu. Podopieczn i tu rko w sk ie j p laców ki od 
Iku lat rokroczn ie  uczestniczą w  w ydarzen iu  i są 
agradzani przez ju ro ró w .

Tegoroczna edycja Albertiany
Ibyła się we wtorek, 7 lutego we 
rocławskim Teatrze Impart. W re- 
lonalnyeh eliminacjach XVII Ogól- 
ipolskiego Festiwalu Twórczości 
eatralno-Muzycznej Osób Niepeł- 
isprawnych Intelektualnie, wzię- 
1 udział dziewięć zespołów oraz 
zech solistów z różnych zakątków 
olski, wyłonionych w pierwszym 
apie festiwalu z trzech woje- 
ództw: dolnośląskiego, wielkopol- 
tiego i lubuskiego. Przegląd twór

„Makuszaki" ze Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Turku przygotowały przedstawienie „Słowik", nawiązujące do 
znanej wszystkim baśni Hansa Chrystiana Andersena.

czości rozpoczęła 
grupa teatralna 
z Trzebnicy, 
która wystawi
ła „Skrzypka na 
dachu”. Na de
skach teatru nie 
mogło zabrak
nąć turkowskich 
„ M a k u sz a k ó w ” 
w przedstawieniu 
„Słow ik”, nawią
zującego do zna-

nej wszystkim baśni Hansa 
Chrystiana Andersena.

-W spaniała gra ak to 
rów na tle m uzyki W scho
du oraz ciekawa kolory
styka św iatła w płynęła na 
w erdykt ju ry , k tó re  p rzy 
znało naszem u ośrodkow i 
drugie miejsce w kategorii 
zespół tea tra ln y  -  mówią 
nauczycielki. Opowieść 
o cudownym ptaku, który 
pięknym śpiewem cieszy, 
wzrusza i uzdrawia, była 
możliwa dzięki doskonałej 
interpretacji baśni przez 
narratora - Sylwestra Szaj- 
rycha, który otrzymał na
grodę w kategorii Najlep
szy Aktor.

-Festiw al odbyw ał się w 
miłej i p rzy jaznej atm osfe
rze, a po jego zakończeniu 
był czas na wspólne zd ję
cia na scenie oraz w ym ia

w
&

Wspólne zdjęcie finalistów Albertiany.

nę w rażeń. Na w idow ni w spierała 
nas m am a M ateusza F re ta  oraz 
pani Sylwia F re t -  relacjonują po
byt we Wrocławiu podekscytowani 
podopieczni ośrodka. Do występu 
grupę teatralną przygotowały: Be
ata Szczesiak, Elżbieta Kociołek i 
Małgorzata Wawrzyniuk.

Laureaci trzech pierwszych miejsc, 
w tym także „Makuszaki” z naszego 
ośrodka, 13 marca wezmą udział w 
finale festiwalu, odbywającym się 
tradycyjnie w Teatrze im. Juliusza 
Słowackiego w Krakowie. Organiza
torem przedsięwzięcia jest Fundacja 
im. Brata Alberta w Radwanówicach 
oraz Fundacja Anny Dymnej . „Mimo 
Wszystko” w Krakowie.

-To dla podopiecznych ośrod
ków niezwykle w ażne w ydarzenie, 
bo p rezen tu jąc  na scenie swoje 
um iejętności udow adniają , że nie
pełnospraw ność nie ogranicza i 
pozw ala realizow ać swoje m arze
nia -  podkreślają opiekunowie, ił

^ino, muzyka, taniec i śpiew w Wyszynie

Wielka dama tańczy sama i się śmieje
I lutego, w sali wyszyńskiej OSP 

tonownie zagościł babiniec. Na par
a c i e  wirowały, skakały i bawiły 
S|ę w przeróżnych konkursach 122 
tonie.

Rola panów tym razem ograni
czyła się do podawania dań (żeby 
nie było złudzeń -  przygotowanych 
wcześniej przez kobiety) oraz czu
wania nad ścieżką muzyczną, zapi

saną w komputerze.
Wspaniała atmosfera sprawiła, że

szaleństwom sobotniej babskiej nocy 
nie było wręcz końca. Jak wskazują 
zdjęcia, panie z Wyszyny czują się

w swoim towarzystwie znakomicie, 
całkiem więc inaczej wybrzmiała w 
tym przypadku piosenka Anny Jan
tar „Wielka dama tańczy sama” . Bo 
przy tym się śmieje.

Kronikarz z Wyszyny podsumo
wał to wydarzenie tak: „Niech się 
bawią, nich się śmieją, znów za rok 
na balu w Wyszynie zaszaleją” .

ika

' raz drugi zorganizowało bal dla pad. Zabawa była tak przednia, że na pewno nie był to ostatni Wyszyński Babiniec.
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Gminny turniej drużyn OSP w halowej piłce nożnej

Grąbków piłkarskim mistrzem strażaków
Reprezentacja Ochotn iczej 

S traży Pożarnej w  Grąbkow ie 
została m is trzem  g m in y  M a
lanów  w  halowej piłce nożnej. 
Tym  sam ym  reprezentow ała 
będzie gm inę  podczas tu rn ie ju  
szczebla pow ia tow ego.

W Malanowie odbył się Gminny 
Tum i ej Drużyn OSP w Halową Pił
kę Nożną. Stanowił on eliminacje 
turnieju powiatowego. Do udziału 
zgłosiły się reprezentacje ośmiu jed

W Kasztelanii Brudzew

TABELA GRLIPA B
Lp Nazwa drużyny M 2 R p Br+ Br- Pkt

1. OSP Targówka 3 2 1 0 5 0 7

2. OSP Malanów 3 2 0 1 8 2 6

3. OSP Dziadowice 3 0 2 1 2 4 2

4. OSP Feliksów 3 0 1 2 1 10 1

Mecz o trzecie miejsce
OSP Biblanna 

- OSP Malanów 
Finał

Mistrzowie gminy drużyna OSP Grąbków, reprezentowała będzie gminę Malanów OSP Grąbków 
podczas turnieju szczebla powiatowego. " 0SP Targówka 2:0

nostek OSP: Bibianna, Dziadowice, 
Feliksów, Grąbków, Kotwasice, Ma
lanów, Targówka, Żdżenice. Zostały 
w drodze losowania podzielone na 
dwie grupy. O W fazie grupowej ro
zegrano 12 spotkap

Wyniki grapy A
OSP Kotwasice - OSP Żdżenice 2:0 
OSP Grąbków - OSP Blbianna 2:1 
OSP Żdżenice - OSP Grąbków 0:5 
OSP Kotwasice - OSP Blbianna 1:4 
OSP Żdżenice - OSP Blbianna 0:8 
OSP Kotwasice - OSP Grąbków 1:3

Wyniki grupy B
OSP Dziadowice -  OSP Targówka 0:0 
OSP Feliksów - OSP Malanów 0:5 
OSP Dziadowice - OSP Feliksów 1:1

T IBELA GRUPY » I
Lp Nazwa drużyny M Z R p Br+ Br- Pkt

1. OSP Grabków 3 3 0 0 10 2 9

2. OSP Blbianna 3 2 0 1 13 3 6

3. OSP Kotwasice 3 1 0 2 4 7 3

4. OSP Żdżenice 3 0 0 3 0 15 0

OSP Malanów - OSP Targówka 0:1 
OSP Dziadowice - OSP Malanów 1:3 
OSP Targówka - OSP Feliksów 4:0

Najlepsze dwie drużyny z każdej 
grupy awansowały do półfinałów.

Półfinały
OSP Grabków-OSP Malanów 0Ok.7« 
OSP Blbianna - OSP Targówka 1:2

W uroczystym zakończeniu tur
nieju wzięli udział: Sławomir Pren- 
tczyński - wójt gminy Malanów, Piotr 
Stawicki - prezes Zarządu Oddziału 
Gminnego ZOSP RP, Mariusz Zając 
- wiceprezes ds. młodzieży Zarządu 
Oddziału Powiatowego ZOSP RP 
i Łukasz Jasiak - dyrektor Ośrodka

Marcin Szymański 
nowym prezesem

Po tym , jak po długiej walce z chorobą zmart w  ubiegłym tygo
dniu wiceprezes Józef Szurgot, a prezes Krzysztof W alkowski dożył 
rezygnację z powodu choroby klub został w  zasadzie bez władz.

Podczas piątkowego, 17 lutego, 
walnego zebrania sprawozdawczo- 
wyborczego, na nowego prezesa 
wybrano jednogłośnie Marcina 
Szymańskiego, którego kandy
daturę zgłosił trener sekcji judo i 
członek zarządu - Marek Kujawa. 
Zdaniem Kujawy, Szymański ma 
już wieloletnie doświadczenie w 
sprawach organizacyjnych i ka

Sportu i Rekreacji w Malanowie. Z 
ich rąk kapitanowie drużyn odebrali 
puchary i dyplomy. Nagrody otrzy
mali także Przemysław Pakuła (OSP 
Malanów) - król strzelców turnieju 
i Dawid Kałużny (OSP Targówka) 
- najlepszy bramkarz. (art)

drowych. Współpracował od da
wana z byłymi już prezesami, dla
tego jest najlepszym kandydatem. 
Działacze poparli jednogłośnie tę 
kandydaturę.

Bardzo optymistyczną i jedno
cześnie zadziwiająca był frekwen
cja, która, jak podkreślał prowa
dzący zebranie Piotr Kwieciński, 
wyniosła 100 proc. ika

Ferie młodych tuliszkowian, czyli..

Judocy na stoku i trampolinie
U czn iow sk i K lub S p o rto 

w y Judo  w  T u liszkow ie  po raz 
ko le jny by ł o rgan iza to rem  bez
p ła tnych zajęć sp o rto w o - re
kreacyjnych pod hasłem  „Ferie  
z J u d o ” dla dzieci z G m iny i 
M iasta  w  Tu liszkow ie .

W pierwszym tygodniu ferii zi
mowych klub zorganizował tygo
dniowe zimowisko w Zakopanym. 
Wspaniałe widoki panoramy Tatr, 
świeże powietrze oraz wiele innych 
atrakcji czekało na uczestników zi
mowiska. -Co roku sekcja Judo w 
Tuliszkowie organizuje wyjazd w 
atrakcyjne miejsce, gdzie zawod
nicy szkolą swoje umiejętności pod 
okiem trenera Jacka Jaworskiego 
(6Dan) oraz Michała G aja (IDAN) 
-  mówili opiekunowie. Każdy dzień 
pobytu w górach rozpoczynał się i 
kończył się dwugodzinnym trenin
giem. Dzieciaki miały też czas na 
inne atrakcje.

-Oprócz zajęć sportowych wraz

Tegoroczne zimowiska judocy w Tuliszkowa spędzili w Zakopanem

z instruktorem  uczyliśmy się i do
skonaliliśmy jazdę na łyżwach i 
nartach, a także na snowtubingu, 
co zapewniło nam wiele radości i 
wspanialej zabawy po zajęciach. 
Zorganizowano też dla nas dysko
tekę oraz kułig z ogniskiem -  opo
wiadali uczestnicy zimowiska.

W drugim tygodniu ferii, dzieci i 
młodzież z miasta i gminy, uczestni

czyły w zajęciach sportowo-rekrea
cyjnych w salce przy hali sportowej 
w Tuliszkowie. W grafiku zajęć były 
między innymi treningi judo, gry ze
społowe, gimnastyka podstawowa i 
akrobatyka. Dodatkowo cztedziesto- 
osobowa grupa tuliszkowian była w 
parku trampolin w Łodzi.

-Bardzo dziękuję burmistrzo
wi Grzegorzowi Ciesielskiemu, a

T u liszko w ie . D z ięk i tem u 
dziec i m og ły  spędzić w o l
ny czas a k tyw n ie  i zdrow o. 
C h c ia lb ym  rów n ież  podz ię 
kow ać sponsorow i k lu b u  p. 
Ja ku b o w i K o w a lczyko w i, 
Prezesow i f i rm y  IzoS erw is 
za pom oc w  o rg a n iz a c ji obo 
zu zim owego -  m ó w ił trener 
sekcji Michał Gaj.

il

także sponso
rowi Jakubow i 
K ow alczykow i 
prezesowi fir
my IzoSerwis, 
za w sparc ie  
finansow e z i
mowego w y 
poczynku  w 
górach i w

W drugim tygodniu ferii w salce przy hali sportowe/ 
odbywała się między Innymi akrobatyka.
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Pech nie opuszcza Marcina Tybury

Może przełamie go w Las Vegas
Marcin Tybura (14-2 MMA, 1- 

1 UFC) ma dużego pecha. W 
październiku ubiegłego roku miał 

walczyć na gali UFC w Manili na Fi
lipinach. Marcin pojechał wcześniej, 
aby się zaaklimatyzować. W trakcie 
pobytu dowiedział się, że galę odwo
łano. Wrócił z niesmakiem do Polski. 
Wkrótce nadeszły wieści, że wstąpi 
na lutowej gali UFC 208 w Nowym 
Jorku. Jego przeciwnikiem miał być 
Brazylijczyk Luis Henrique. Niestety 
kilkanaście dni przed galą wypadł z 
udziału w niej. W jego miejsce UFC 
szybko znalazło zastępstwo. Był to 
debiutant Justin Willis (4-1 MMA, 
0-0 UFC), który nie zdążył zrobić 
wagi i przypłacił to komplikacjami 
zdrowotnymi. Nie przeszedł testów 
medycznych i nie został dopuszczo
ny do pojedynku. -Kiedy byłem na

testach medycznych powiedziano 
mi, że walka jest odwołana. Po
czątkowo nie uwierzyłem. Później 
chciało mi się płakać. Willis wziął 
ten pojedynek z dziesięciodnio
wym wyprzedzeniem i starał się

‘ zrobić wagę. Nie wiem dokładnie 
co się stało.

Nic dziwnego, że były mistrz M- 
1 Global w wadze ciężkiej poczuł 
się załamany. Już zbyt długo czeka 
na kolejną walkę, a nie z jego winy 
nie dochodzi do kolejnych wyzna
czanych. Nie traci na tym zbytnio 
finansowo, ponieważ otrzymuje pie
niądze zagwarantowane w kontrak
cie. Twierdzi jednak, że to niewielka 
rekompensata.

-Kiedy ma się ambicję do walk - 
mówi Tybura- to pieniądze nie zna
czą wiele. Mam w tej chwili pod

wyższoną adrenalinę i nie widzę 
już sensu w trenowaniu. Czekam 
już pół roku i mam nadzieję na 
walkę w najbliższym czasie. Mogę 
walczyć nawet za tydzień. Co się 
wydarzy? Nie mam pojęcia.

UFC stara się szybko zrekom
pensować Marcinowi zamieszanie z 
dwiema kolejnymi galami. Otrzymał 
miejsce w karcie walk gali UFC 209 
w Las Vegas. Tam w dniu 5 marca 
jego rywalem będzie Luis Henriąue. 
Należy mieć nadzieję, że tym razem 
dojdzie do pojedynku miedzy tymi 
fighterami, a adrenalina z naszego 
zawodnika nie wyparuje.

Przypominamy, że gale UFC (w 
tym walki Marcina Tybury) można 
oglądać na antenie stacji Extreme 
Sports Channel.

(a rt) Marcin pod adrenaliną czeka na przeciwnika.

W  ćw ie rć fina łach  M is trzos tw  
W ie lopo lsk i M in isa tków k i zoba
czym y podopieczne Ewy Książ
ki za rów no w  ka tegorii dz iew 
częcych dw ójek, jak i czw órek.

Minisiatkówka dziewcząt

Piątka w ćwierćfinałach
M inistatkarskie dwójki

Eliminacje klubowe Wielkopol
skiego Związku Piłki Siatkowej w 
Poznaniu w minisiatkówce dziew
cząt w kategorii dwójek rozgrywano 
w dwóch terminach, a gospodarzem

Zespół dwójek Wiktoria Pilarczyk i Martyna Apelt.

turnieju był zespół UKS Augustyn- 
ki Kalisz. W pierwszym turnieju 
dziewczęta z UKS Piątka Turek, 
grające w składzie: Martyna Apelt 
-  kapitan, Wiktoria Pilarczyk, wy
grywając grupę eliminacyjną awan-

Pola Janicka -  kapitan, Natalia Kaczkowska, Daria Bochomulska, Weronika Karolak i rezerwowa Nina Grabara.

sowały do finału w pierwszym tur
nieju. Awans do finałowej czwórki 
był sporym osiągnięciem Martyny i 
Wiktorii w pierwszym roku swoich 
treningów. Zwłaszcza, że grały z 
zawodniczkami starszymi o rok. W 
finale po zaciętych bojach poniosły 
porażki, jednak w końcowej klasy
fikacji pierwszego turnieju zajęły 
bardzo wysokie 4 miejsce.

Po trzech tygodniach przerwy, 
ponownie w Kaliszu, rozegrany 
został drugi turniej eliminacyjny. 
Przeciwnikami Piątki Turek były 
dwa zespoły z Krotoszyna: Polon i 
Piast oraz trzeci zespół Augustynek 
Kalisz. Po bardzo zaciętych bojach 
w grupie eliminacyjnej, i liczeniu 
małych punktów, Martyna i Wikto
ria zajęły pierwsze miejsce w grupie, 
awansując do finału o miejsca 1 -  4. 
W finałowej rozgrywce podopiecz

ne trener Ewy Książki walczyły 
bardzo dzielnie, jednak w starciu 
ze starszymi o rok dziewczętami 
musiały uznać ich wyższość i zajęły 
4 miejsce. Po podliczeniu punktów 
z dwóch turniejów eliminacyjnych 
w kategorii dwójek drużyna UKS 
Piątka Turek w składzie: Martyna 
Apelt -  kapitan. Wiktoria Pilarczyk 
awansowały do rozgry wek ćwierćfi
nałowych z 4 miejsca.

M inisatkarskie czwórki
W kategorii czwórek w mini

siatkówce dziewcząt eliminacje 
klubowe zostały rozegrane również 
w Kaliszu. Drużyna Piątki Turek 
grała w składzie: Pola Janicka -  ka
pitan, Natalia Kaczkowska, Daria 
Bochomulska, Weronika Karolak i 
Nina Grabara. W pierwszym turnie
ju podopieczne trener Ewy Książki

wywalczyły 5 miejsce, zdobywając 
do klasyfikacji 4 punkty. Rywali
zacja w kategorii czwórek stała na 
średnim poziomie. Gospodarzem 
drugiego turnieju eliminacyjnego 
był ponownie zespół UKS Augu- 
stynki Kalisz. Trwająca trzy ty
godnie przerwa w rozgrywkach 
pozwoliła zespołom na lepsze przy
gotowanie się do drugiego turnieju. 
W meczach grupowych Piątka Tu
rek wywalczyła 2 miejsce i grała w 
małym finale o miejsca 4 - 6 ,  gdzie 
wygrała dwa spotkania i zajęła w 
końcowej klasyfikacji 4 miejsce, 
zdobywając 5 punktów. Podsumo
wując udział w dwóch turniejach 
dziewczęta z Piątki Turek zdobyły 
łącznie 9 punktów i zajęły 4 miej
sce dające awans do rozgrywek 
ćwierćfinałowych.

Opracowała: ika

Amatorska Liga Tenisa Stołowego

Wkroczyła w drugą fazę
Aktualna tabe la

rozgrywkach A LTS  w  sezonie 
2016/2017 uczestniczy 19 zespołów. 

Rozgrywane są systemem każdy z każdym 
w  każdą środę w  sali Szkoły Podstawowej 
nr 5 w  Turku. Organizatorem rozgrywek jest 
Ośrodek Sportu i Rekreacji w  Turku. Ry
walizacja w kroczyła  ju ż  w  dfugą fazę i po 
14 kolejkach na czele jest drużyna Unicatu. 
Aktualną tabelę oraz w yn ik i ostatniej ko le jk i 
rozgrywek prezentujemy obok.

Opracowała: ika

Wyniki meczów rozegranych w dniu 15.02.2017
Maślany -  Kamyki 3:2 12:9
Mały .i Cichy 2:3 7:11
Orzeł Kawęczyn -  Profi m 4:1 14:3
PI D o b ra -V iP 1:4 3:12
Kosta ~PT Dobra 5:0 15:4
Kosta -  Maślany 4:1 14:9
Jacek Krzysztof -  Orzeł Kawęczyn 4:1 13:9
PT Dobra - W iR 1:4 4:13
Młodzi z Turkowic -  HEJ 2:3 9:10
V i P -  Profi m 4:1 14:5
W i R -  Czerniaki 4:1 13:4
M A C M IR -R Z1 5:0 15:1
PT Dobra -  Czerniaki 3:2 11:9

M-ce Drużyna Mecze
PKT
Duże

Wyniki
meczów

Sety

1 Unikat 13 39 64:1 183:22
2 MAC MIR 14 39 62:8 191:36
3 Jacek -  Krzysztof 13 38 58:7 182:52
4 Znicz w-ów 13 32 49:16 162:63
5 Orzeł Kawęczyn 12 30 48:12 160:47
6 Ravena 14 29 45:25 147:96
7 Mały I Cichy 13 26 42:23 140:95
8 Kosta 14 24 42:28 157:112
9 Kamyki 13 20 36:29 127:104
10 Maślany 14 18 34:36 128:141
11 V IP 14 16 25:45 92:150
12 Profi m 12 14 27:33 99:120
13 DAMA 12 14 22:38 78:129
14 W iR 13 14 22:43 93:135
15 Czerniaki 14 11 20:50 78:166
16 HEJ 13 6 11:54 57:171
17 RZ1 13 4 8:57 41:178
18 PT Dobra 15 4 11:64 56:202
19 Młodzi z T tubę wic 15 3 9:66 45:203
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Sarbicki obwód szkolny bez wsi z gminy Brudzew

Marek Bober tym oburzony
W  gm in ie  Przykona za tw ierdzono p ro jek t dostosow an ia  sieci szkó ł do w ym o g ó w  now ej ustaw y ośw ia tow e j. O bw ody szkolne 

nie u legną zm ianom , poza obw odem  szko ły w  S arb icach, k tó ry  zostanie o k ro jo n y  o dw ie w s ie  z g m in y  Brudzew.

Obwód szkoły w Sarbicach usta
nowiony został w 1983 roku, kiedy 
teren ten należał do województwa 
konińskiego. Wówczas nie było 
problemu, aby wchodziły w jego 
skład wsie Kozubów i Podłużyce z 
gminy Brudzew. Nowa ustawa na
kazuje tworzenie obwodów szkol
nych w obszarze gminy. Dlatego 
obecnie te wsie nie mogą wejść w 
skład obwodu sarbickiej szkoły, 
prowadzonej przez Stowarzyszenie 
Edukacyjne Nieskończoność.

Swojego oburzenia faktem okro
jenia tego obwodu szkolnego nie 
krył radny Marek Bober, zatrud
nionym w tej szkole. Powiedział, 
że wnioskował, aby wójt Miro
sław Broniszewski wynegocjował 
z gminą Brudzew porozumienie 
o przekazaniu dwóch wsi do sar-

bickiego obwodu. Wójt przyznał, 
że takie rozwiązanie jest możli
we, ale jednocześnie dał do zro
zumienia radnemu Boberowi, że 
we władzach sąsiedniej gminy nie 
zasiadają naiwniacy. Po pierwsze, 
nikt nie chce oddawać uczniów, 
ponieważ niż demograficzny spra
wił, że szkoły świecą pustkami, a 
dotacje na ich utrzymanie się kur
czą. Po drugie, gdyby brudzewscy 
samorządowcy zgodzili się na takie 
rozwiązanie, musieliby pokryć róż
nice w kosztach utrzymania ucznia. 
Jest ona znacząca, bo roczny koszt 
utrzymania ucznia w przykońskich 
placówkach oświatowych jest wyż
szy o około cztery tysiące złotych 
w porównaniu z gminą Brudzew. 
Po trzecie nadal obowiązuje wolny 
wybór szkoły dla swojego dziecka

przez rodziców i nic nie stoi na 
przeszkodzie, aby uczniowie z Ko- 
zubowa i Podłużyc nadal chodzili 
do szkoły w Sarbicach.

Wójt powiedział, że gdyby moż
na było rozszerzać obwody szkolne 
poza obszar gminy, to włączyłby 
do obwodu szkoły w Boleszczynie 
wsie Dąbrowica, Dąbrowica Ko
lonia i Zagaj w gminie Dobra. Jak 
na razie takich uprawnień władze 
centralne gminom nie dały. Broni
szewski zaznaczył jednak, że jeżeli 
będzie tak wola radnych, to może 
przedstawić kuratorowi oświaty 
propozycję obwodu w dotychcza
sowym kształcie. Zaznaczył przy 
tym, że nie ma szans na jej akcep
tację, a decyzja kuratora jest osta
teczna. Radni włącznie z Markiem 
Boberem nie zamierzali ryzykować

odrzucenia ich propozycji. Za
pytano o opinię przysłuchującą 
się dyskusji Anetę Łysiak - pre
zesce oddziału gminnego ZNP. 
Odpowiedziała pytaniem: -Czy 
wpłynie to na jakość szko
lenia? Następnie dodała, że 
uchwałę Rady Gminy zaopiniu
je po zapoznaniu się z nią. Rada * 
przyjęła projekt uchwały. Jedy
nym przeciwnym był, jak łatwo 
zgadnąć, radny Marek Bober.

Rada Gminy Przykona zde
cydowała o zwolnieniu wszyst
kich przedszkolaków z opłaty 
za korzystanie z wychowania 
przedszkolnego powyżej pięciu 
godzin. Podkreślono, że jest to
kolejny element prorodzinnej poli
tyki gminy. Z tego dobrodziejstwa 
może skorzystać obecnie 167przed-

Radny Marek Bober miał pretensje do 
wójta.

szkolaków. Najwięcej 115 w Przy- 
konie, 36 w Sarbicach i 16 w Bo
leszczynie. (art)

Opłaty bez zmian, gmina dopłaci

W Przykonie podatkowy socjal
Rada G m iny P rzykona pozostaw ia  na n iezm ien ionym  poziom ie 

opłatę za o d b ió r odpadów  i cenę w o d y  dostarczanej do g o sp o 
da rs tw  dom ow ych . S tawkę o db io ru  śc ieków  podw yższono, ale 
m ieszkańcy nie zapłacą w ięce j, bo gm ina  uzupełn i różnicę kosz
tem  innych  zadań.

Z końcem czerwca tego roku koń
czy się umowa z przedsiębiorstwem 
zbierającym obecnie odpady komu
nalne w gminie Przykona. Dlatego 
Rada Gminy Przykona wysłuchała 
propozycji nowych rozwiązań, które 
znajdą się w warunkach przetargu. 
Wójt Mirosław Broniszewski po
wiedział, że do koszy zbierany bę
dzie popiół i odpady zmieszane. Do 
worków szkło, tworzywa sztuczne 
oraz papier, który dotychczas nale
żało odstawiać osobiście do punktu 
selektywnego zbierania odpadów 
komunalnych (PSZOK). Osobno 
zbierane będą też bioodpady. Duże 
rodziny dostaną dodatkowe kosze.

Wypowiedź wójta uszczegółowiła 
inspektor Jolanta Chrostek.

Wójt oświadczył, że stawki opłat 
wnoszonych przez mieszkańców 
pozostaną na niezmienionym pozio
mie. Dotąd gmina dopłacała do tego 
interesu, choć z założenia odbiór i 
zagospodarowanie odpadów mają 
być samofinansujące się. Niemniej 
wójt liczy, że uda się zdyscyplino
wać mieszkańców i zaczną selekcjo
nować odpady. Obecnie nie wygląda 
to dobrze. Choć większość zadekla
rowała selekcję, to w ubiegłym roku 
odpadów zmieszanych było 600 ton. 
Cena odbioru jednej tony w koniń
skim zakładzie wynosi 400 zł. Dla

Jolanta Chrostek opowiedziała o szczegó
łach proponowanych zmian w odbiorze i 
utylizacji śmieci.

porównania za tonę popiołu pobie
rają 130 zł. Pozostaje mieć nadzie
ję, że oferty w przetargu na odbiór

odpadów nie będą wyższe 
niż obecnie, a mieszkańcy 
przyłożą się do segregacji. 
Jeżeli nie, to trzeba będzie 
dalej dopłacać.

Spółdzielczy Zakład 
Usługowy w Przykonie, 
który ma pod swoją opieką 
sieć wodociągową gmi
ny, wniósł o utrzymanie 
dotychczasowej taryfy za 
zbiorowe zaopatrzenie w 
wodę. Rada przychyliła 
się do tej propozycji. Tym 
samym mieszkańcy za do
starczaną im wodę zapłacą ' 
po 2,65 zł za metr sześ
cienny. Spodziewano się 
przybycia Agnieszki Łu
kasik, która w listopadzie

ubiegłego roku objęła prezesowanie 
spółdzielnią po Janie Szczecińskim, 
który przeszedł na emeryturę, ale nie

dotarła. Nowa pani prezes była jego 
prawą ręką.

Ściekami zajmuje się referat roz
woju gospodarczego Urzędu Gminy. 
Jak poinformował Roman Marciniak 
- zastępca wójta, pracownicy wyli
czyli, że koszty jednostkowe odbio
ru ścieków wzrosły o osiem groszy. 
Toteż zaproponowano podwyżkę z 
6,80 zł do 6,68 zł za metr sześcienny. 
Podwyżka wynika ze zwiększenia się 
ilości ścieków i wywożonych osa
dów. Marciniak powiedział, że gmi
na prowadzi politykę prorodzinną, 
toteż zaproponowano, aby mieszkań
cy płacili tak jak dotychczas po 4,70 
za kubik ścieków. Różnica pokryta 
zostanie z budżetu gminy. Gmina do
płaci także do pozostałych ścieków 
dostarczanych między innymi przez 
przedsiębiorstwa, ponieważ one za 
metr sześcienny zapłacą 6,57 zł.

(art)

Komendant z Dobrej spotkał się z mieszkańcami w Przykonie

0  kradzieżach, psach a nawet indykach przewodniczącego
K om isarz Zenon W ieczorek - kom endant K om isaria tu  P o lic ji w  D obrej, kon tynuu je  dobrą  tradyc ję  sw o jego  poprzednika Janusza Szelągow skiego. Spotyka się z rad

nym i, so łtysam i oraz za in te resow anym i m ieszkańcam i i w ys łuchu je  ich op in ii na tem a t stanu bezpieczeństwa pub licznego i is tn ie jących  zagrożeń. Takie spotkan ie  m ia ło  
os ta tn io  m ie jsce  w  Urzędzie G m iny Przykona.

Komendanta pytano o falę wła
mań do garaży. Odpowiedział, że 
wykryto zorganizowaną grupę prze
stępczą, która się tym zajmowała. 
Do końca marca sprawa ma zostać 
zamknięta. Wówczas poszkodowa
nym zwrócone zostaną ukradzione 
rzeczy.

Mówiono też o wałęsających się 
psach. Komendant radził, aby trzy
mano pieski w kojcach lub na uwię
zi, ponieważ policjanci wzywani są 
do wałęsających psów, które jak się 
okazuje mają swoich właścicieli.

Policja nie chce karać mandatami, 
ale jest do tego zmuszana. Jeden 
z sołtysów powiedział, że psy są 
przywożone i porzucane w gminie 
Przykona. Sam w przydrożnym ro
wie znalazł sześć szczeniąt. Radca 
prawny zwrócił uwagę, że pies na 
uwięzi może być jedynie 12 godzin 
na dobę, a długość łańcucha musi 
wynosić co najmniej trzy metry. Za 
nieprzestrzeganie tych przepisów 
grozi mandat do 5 tys. zł.

Wójt Mirosław Broniszewski 
zwrócił uwagę na ciągle rosnące

koszty utrzymania bezpańskich 
psów, wyłapywanych i kierowanych 
do schronisk. W styczniu gmina 
wydała na ten cel 10 tys. zł. Padła 
propozycja zaczipowania psów, co 
pozwoli szybko ustalić właściciela. 
Wójt powiedział, że mija się to z 
celem, dopóki nie stanie się to po
wszechnym obowiązkiem. Miesz
kaniec gminy Andrzej Marczyń
ski pytał, czy przepisy dotyczące 
wałęsających się zwierząt dotyczą 
też drobiu. Nam powiedział, że ma 
problemy między innymi z indy

kami swojego sąsiada Stanisława 
Bryla, który nie dba o ogrodzenie 
swojej posesji.

Ostatnim tematem, którym sta
rano się zainteresować komendanta 
byli, jak to powiedziano „Rumuni”. 
Informujący o tym sołtys powiedział, 
że dowożą na wieś dzieci, które cho
dzą po prośbie. Kiedy zajmują uwagę 
gospodarzy, ich dorośli promotorzy 
okradają domy. Ponoć było kilka ta
kich przypadków. Komendant przy
jął to ze zdziwieniem, ponieważ na 
policję nie dotarło żadne zgłoszenie

w takiej sprawie. Jeżeli coś takie
go miało miejsce, to jego zdaniem 
sprawcami mogli być Romowie. 
Dlatego radził, aby informować poli
cję, kiedy takie osoby pojawią się we 
wsi. Wówczas wysłany zostanie ra
diowóz, a funkcjonariusze sprawdzą 
w jakim celu tam przyjechali. Radził 
także zapamiętywać markę i kolor 
samochodu, jakim się poruszają oraz 
numery rejestracyjne. Już sama pre
wencja może przynieść pozytywne 
skutki, odstraszając potencjalnych 
przestępców. (art)
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Julian Komajda kontra neuroblastoma

Oddając krew możesz uratować życie
Ponad sto  osób zg łos iło  się, by oddać krew  dla chorego na n o w o tw ó r Ju lianka K om ajdy. Rodzina nie spodzie

w ała się aż takiego odzewu. Okazało się, że un ie jow ian ie  mają ogrom ne  serca, d la tego tak licznie w sp a rli 2 ,5-latka.
Kolejna taka akcja p lanow ana jes t na niedzielę 26 lutego.

Nowotwór o nazwie neurobla
stoma, lekarze zdiagnozowali u 
Julianka całkiem niedawno, bo 19 
stycznia tego roku. -To brzm iało 
jak  w yrok - złośliwy guz w czw ar
tym stadium  rozwoju, z p rzerzu
tam i do szpiku -  mówi rodzina 
chłopca. Julian jest pod opieką 
personelu medycznego z ośrodka 
pediatrycznego Centralnego Szpi-< 
tala Klinicznego Uniwersytetu Me
dycznego, który mieści się przy ul. 
Spornej (Pankiewicza) w Łodzi. 
Jest leczony według europejskiego 
programu leczenia dzieci z neu
roblastoma wysokiego ryzyka. 14 
lutego otrzymał drugą z siedmiu 
dawek chemioterapii wprowadza
jącej, której zadaniem jest zmniej
szenie guza tak, żeby można było

wcześniej pobranych komórek ma
cierzystych tak, żeby szpik mógł 
się odbudować. Następnie poddany 
radioterapii.

-O statnią fazą leczenia, która 
najpraw dopodobniej odbędzie 
się w K rakow ie, będzie terapia 
przeciwciałam i GD2, polegają
ca na w yjałowieniu organizm u z 
pozostałości po nowotworze na 
poziomie komórkowym -  opo
wiadają najbliżsi. Leczenie może 
potrwać nawet ponad rok czasu, a 
to wymaga ogromnych nakładów 
finansowych. Terapia nie jest re
fundowana przez NFZ, a jej koszt 
szacowany jest na 700 tysięcy zło
tych. Rodzina wspólnie z Fundacją 
„Na ratunek dzieciom z chorobą 
nowotworową” z Wrocławia zbiera

środki na jej pokrycie. sołego dzie-
W powrocie do zdrowia można ciństwa, e ze 

pomóc Juliankowi przekazując 1% swego pokoju 
podatku. W tym celu trzeba wpisać z ulubionymi 
do FIT numer KRS 0000086210, a z a b a w k a m i ,  
jako cel szczegółowy koniecznie książkami. 
Julian Komajda. Dodatkowo można W niedzie- 
wesprzeć chłopca poprzez dowolne lę, 18 lutego 
kwoty na konto wyżej wymienionej w uniejowskiej 
fundacji. Nr konta: 11 1160 2202 sali OSP odby- 
0000 0001 0214 2867. Także z ty- ła się zbiórka 
tułem wpłaty Julian Komajda. krwi dla Ju-

Jak mówią o chłopcu znajomi liana. Na apel 
i rodzina, Julianek jest wulkanem odpow iedzia- 
niespożytej energii, przejawia ło ponad 100 
ogromną chęć do bycia zdrowym, osób. Jednak 
mimo stresu i traumy jakie przeżył rodzina nie 
cztery tygodnie temu, gdy został wiedziała o 
wyrwany z bezpiecznego, kocha- tym i zgłosiła 
jącego domu, z oazy swojego we- tylko poło-

W sobotniej akcji zbiórki krwi dla chorującego na nowotwór chłopca wzięło udział ponad sto osób.

Julianek Komajda jest wulkanem niespożytej energii, 
przejawia ogromną chęć do bycia zdrowym, mimo 
stresu i traumy jakie przeżył cztery tygodnie temu, 
gdy został wyrwany z bezpiecznego, kochającego 
domu, z oazy swojego wesołego dzieciństwa, ze swe
go pokoju z ulubionymi zabawkami, książkami.

wę do Woje
wódzkiej Stacji 
K rw iodaw stw a 
i Krwioleczni
ctwa w Łodzi. 
W zw iązku z 
ogromnym od
zewem, nie ty l
ko uniejowian,

operacyjnie usunąć jego główny 
ośrodek.

Po zakończeniu terapii wstęp
nej, która trwać będzie około trzech 
miesięcy, 2,5-latek zostanie prze
wieziony do Kliniki „Przylądek 
Nadziei” we Wrocławiu na dalsze 
leczenie. -Tam lekarze pobio- 
rą jego kom órki macierzyste, 
a następnie w ykonają operację 
usunięcia guza. Po czym Ju lian 
ka czeka m egachem ioterapia, 
której zadaniem  będzie usunię
cie kom órek nowotworowych ze 
szpiku - dodają. Niestety wraz ze 
zniszczeniem nowotworu w szpiku, 
chłopiec na pewien czas zostanie 
pozbawiony odporności, za którą 
właśnie szpik jest odpowiedzialny. 
Jednak najbliżsi 2,5-latka wierzą, 
że wszystko będzie dobrze i kolej
nym etapem będzie autoprzeszczep

Julian Komajda kontra neuroblastoma

P o d a ru j p ro s z ę  s w ó j 1% p o d a tk u  na m o ją  d a ls z ą  te ra p ię .

K R S  0 0 0 0 0 8 6 2 1 0

a ja k o  c e l s z c z e g ó ło w y  p o d a j;  J u lia n  K o m a jd a

Pamiętaj, żeby zaznaczyć pole 'Wyrażam zgodę*

Możesz pomóc chłopcu przekazując na niego 1 % podatku lub wpłacając pieniądze na konto fundacji.

ale także mieszkańców Turku, 
Dobrej i Poddębic, rodzina zdecy
dowała o zorganizowaniu kolejnej 
zbiórki krwi. Odbędzie się ona w 
niedzielę, 26 lutego od godziny 
10.00 do 13.00 w ambulansie, któ
ry stanie w uniejowskim rynku. By 
ponownie nie doszło do sytuacji, 
że nie wszyscy będą mogli oddać 
ten cenny dar, chętni proszeni są o 
zgłaszanie swojego udziału w akcji 
telefonicznie albo sm s’em do Mał
gorzaty Komajdy, babci Julianka 
na numer 691 775 801.

Swoją pomoc zadeklarowali też 
członkowie Klubu Honorowego 
Krwiodawcy „Górnik” przy KWB 
„Adamów”. Zorganizowana przez 
nich zbiórka odbędzie się w piątek 
24 lutego 2017 w turkowskim Lice
um Ogólnokształcącym. Juliankowi 
w powrocie do zdrowia można po
móc oddając płytki krwi lub krew 
w stacji krwiodawstwa w Szpitalu 
przy ul. Sporna (Pankiewicza) w 
Łodzi. Ważne jest by podać przy 
tym imię i nazwisko chłopca.

Więcej informacji na temat 
choroby, potrzeb i sytuacji Juliana 
znajdziecie na Facebooku. Wystar
czy wpisać „Julian Komajda kontra 
neuroblastoma”.

Iwona Lechtańska-Pańczyk
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FUTBOL W UNIEJOWIE 
BEZ WZGLĘDU NA POGODĘ
Fani piłki nożnej dobrze wiedzą, 

że największe emocje związa
ne z futbolem czekają na nich latem. 

Powód jest oczywisty -  aura sprzy
ja wówczas zarówno piłkarzom jak 
i kibicom. Wraz z jesienią stadiony 
i inne zewnętrzne obiekty sportowe 
pustoszeją, zimując aż do kolejnego 
sezonu. Ta reguła nie dotyczy jednak 
kompleksu boisk piłkarskich im. Wło
dzimierza Smolarka w Uniejowie. Sta
dion nie dość, że jest przystosowany do 
użytkowania przez cały rok (mimo, że 
to obiekt na otwartym powietrzu), to 
jeszcze cieszy się popularnością wśród 
drużyn wszystkich kategorii ligowych, 
łącznie z Ekstraklasą, które na zimowe 
zgrupowania przyjeżdżają tu niekiedy 
z najodleglejszych krańców Polski. Na 
uniejowskiej murawie piłkę kopali już 
piłkarze takich drużyn jak Cracovia 
Kraków, Lech Poznań, Zagłębie Lub
lin, GKS Katowice, Pogoń Szczecin, 
Gómik Łęczna czy rodzimego Widze
wa i ŁKS-u, które trenują tu od mo
mentu otwarcia kompleksu.

Podczas tegorocznych ferii zimo
wych także nie brakowało pierwszo
ligowych drużyn. Przy 10-stopnio-

M *°&Cłetnick9 f t / f j

na Turniej Charytatywny
Halowej PHHi Hożniej
" G r a m y  d l a  A n d r z e j a ”  

o Puchar Burmistrza (Piasta Uniejów 
i  Prezesa Term Urne/ów

Zaw ija RigOłi 
Oilik Soburń 
lut Turęk 
Ićrnv Unicjófc 
Ol d 1 my Rawa M n n u k a

M.tit t<xiz 
Snkuł Alckjtf iidni* 
t HdBii1. świntw

Piłkarze Jagielloni trenowali w Uniejowie na obu boiskach - ze sztuczną i naturalną murawą. Nawet dziesięciostopniowy mróz nie jest w stanie 
wstrzymać piłki u Smolarka.

wym mrozie na zielonej murawie u 
Smolarka grali przed kilkoma dniami 
piłkarze Jagielloni Białystok, a na po
czątku minionego weekendu można 
było przypatrzeć się szlifowaniu formy 
„Portowców” Pogoni i Szczecin.

Zimowe zgrupowanie niedaw
no zakończyła u nas Jarota Jarocin, 
która podjęła w Uniejowie na me-

( )hmpu Koło 
K I’ PnłićjJ Poddrhu

czach sparingowych ŁKS i Miedź II 
Legnica. Jak trener drużyny ocenił 
warunki do trenowania na naszych 
boiskach? -  Graliśmy i trenowali
śmy na fenomenalnej nawierzchni. 
Sztuczna murawa nawet przy 10- 
stopniowym mrozie jest tak miękka, 
że można wyjść na boisko w lankach 
bez korków. W  życiu trzeba mieć 
trochę szczęścia. Ze względu na ferie 
to był jedyny możliwy dla nas termin 
na obóz zimowy, a przypadl akurat 
w najtęższe mrozy. My tymczasem 
akurat wtedy zawitaliśmy do Unie
jowa na jedne z najlepszych boisk w 
Polsce -  podsumował Janusz Niedź
wiedź, trener Jaroty Jarocin.

Co sprawia, że stadion, zlokalizo
wany w niewiele ponad 3-tysięcznym 
Uniejowie, ściąga tu piłkarzy z całego 
kraju? Niewątpliwie zaletą wyróżnia
jącą ten obiekt spośród setek innych 
boisk jest możliwość gry na płycie o 
nawierzchni z trawy naturalnej, która 
jest zielona nawet zimą. Murawa -  jako 
jedyne tego typu rozwiązanie w Polsce 
-jest podgrzewana wodą termalną, któ
ra przepływa pod stadionem w systemie

Adepci z drużyny z Kiełczowa kibicowali piłkarzom 
Pogonii Szczecin podczas piątkowego treningu w 
Uniejowie.

kaskadowym. Oznacza to, że system 
ciepłowniczy Geotermii Uniejów im. 
S. O łasa jest oparty na etapowym od
dawaniu ciepła: w pierwszej kolejności 
ogrzewa budynki użyteczności publicz
nej i gospodarstwa włączone do sieci, w 
drugiej kolejności baseny, stamtąd zaś 
wypływa w kierunku parku zamkowe
go (do ogrzania alejek) oraz stadionu.

Jarota Jarocin w czasie zimowego zgrupowania w Uniejowie podjęła na 
termalnych boiskach drużynę ŁKS-u oraz Miedzi II Legnica.

Takie rozwiązanie 
posiada same zale
ty: jest ekologiczne 
i nie generuje do
datkowych kosztów, 
a trawie pozwala 
zielenić się nawet te
raz, kiedy mamy do 
czynienia z mrozem 
i opadami śniegu.

Ponadto, boisko
-  tak samo z resztą 
jak i sąsiadujące z 
nim boisko z na
wierzchnią sztuczną
-  jest pełno wym i a-

rowe i zgodne z wymaganiami UEFA. 
W pełni zautomatyzowany system 
zraszaczy i odwadniania pozwala dbać 
o najwyższą jakość murawy również 
latem. W obiekcie znajduje się zada
szona trybuna na prawie 500 miejsc, 
oświetlenie, przebieralnie i pomiesz
czenia techniczne, a także toalety dla 
kibiców. Nic więc dziwnego, że nie

wielki z pozoru obiekt, widoczny z 
drogi wojewódzkiej nr 473, którą moż
na dojechać do uniejowskich „Term” 
cieszy się sporą popularnością. Oprócz 
drużyn komercyjnie wynajmujących 
boiska, korzystają z nich oczywiście 
lokalne zespoły: MGŁKS Termy 
Uniejów oraz klasy usportowione Ze
społu Szkół w Uniejowie.

Serdecznie zapraszamy kluby i or
ganizacje sportowe do rozgrywek w 
obiekcie. Szczegółowe informacje znaj
dują się na stronie www.termyuniejow. 
pl, rezerwacji natomiast można dokonać 
pod numerem telefonu 506-090-242.

Maciej Bartosiak
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FIRMA ZE ZBIERSKA 
ZATRUDNI

ELEKTRYKA / ENERGETYKA
W y k s z ta łc e n ie  ś r e d n ie  lu b  z a w o d o w e  

ja k o  e le k t r y k ,  e le k t r o m e c h a n ik ,  e n e r g e ty k  
M in im u m  2  la ta  d o ś w ia d c z e n ia  

A k tu a ln e  u p r a w n ie n ia  S E P  p o w . 1 k V  
( G 1 , G 2 , G 3  E k s p lo a ta c ja  D o z ó r )

Z a t r u d n i e n i e  - u m o w a  o  p r a c ę  
K o n t a k t :  a w w @ a w w .c o m .p l

P R A C A

PRA CA  w Holandii przy 
produkcji sadzonek, kobiety 
w wieku 18-45 lat, praca od 
kwietnia; 783 701 931.47Slwk

K W IA C IA R E N K A  w 
Zaułku poszukuje floryst- 
ki, wymagana umiejętność 
uk ładania kw iatów ; 600 
387 688. ,

DO w ynajęcia pomieszcze
nia na m agazyn: p ro d u k 
cja lub usługi warsztatowe; 
697 291 098.
DO w ynajęcia na parterze 
100m2 z zapleczem, wszyst
kie media. Turek, ul. Kaliska 
25.; 602 176 766. 
SPRZED A M  mieszkanie w 
Turku, I piętro, 48m2, 2-po- 
koje, balkon, gotowe do wpro
wadzenia; 570 100 610. zl3wk

N IE R U C H O M O Ś C I
D O M Y

S P R Z E D A M  łąk ę  trw a- 
łą  0 ,2 4 h a  we w si B rody  
oraz dzia łk i ro lne  l ,3 8 h a  
i 0,23ha w D ziadow icach; 
784 463 269. 4*
SPRZEDAM  działkę o pow.
32ar w Turku, ul. Końcowa / 
Os. Wyzwolenia, wszystkie 
media (gaz, woda, kanalizacja, 
cieplik); 601 567 005. 4764wk
PANIĄ z Albertowa, która 
chciała kupić dom Perła w 
Smulsku proszę o kontakt te
lefoniczny: 600 247 3 3 5 .47S3w1ł 

D OM  Słodków Kolonia (st. 
sur.otw.) - parterowy, niepod- 
piwniczony + budynek gara
żowy - 109,22 m2 - 209 000; 
663 405 270. 72a
DOM Turek ul. Spokojna (st. 
sur.zam.) - dom parterowy z 
wbudowanym garażem -142,30 
m2 - 309 000; 663 405 270. 
D O M  Cisew (st. sur. otw) 
-  parterow y z poddaszem  
użytkowym oraz wbudowa
nym garażem - 137,80 m2 
- 2 0 9  000; 663 405 270. 726k

USŁUGI ogólne

NAPĘDY do bram, domo
fony, alarmy, kamery, auto- 
blokady. Instalacje telefo
niczne i teleinformatyczne. 
Skrzynki listowe przelotowe 
i nawierzchniowe z domo
fonem. Turek, Chopina 99.; 
601818 259.

P Ł O T Y
B E T O N O W E

O P IE K A  nad sen io ram i, 
praca w Niemczech, legalnie, 
na umowę, atrakcyjne wy
nagrodzenie i bonusy. Kurs 
niemieckiego. Promedica24; 
507 061 877. ]3/hob
Z A TR U D N IĘ  kierow cę z 
kat. C+E i kierowcę z kat. C 
w transporcie międzynarodo
wym; 607 107 567. 4759wk

L O K A L E
M IE S Z K A N IA

NOW E LOKALE 

DO W YNAJĘCIA

• Handlowo-usługowe
• Medyczne
- Gabinety zabiegowe
- Gabinety diagnostyczne
- Kompleks gabinetów 

na przychodnie
Turek, ul. Kolska Szosa 4 

Tel. 602 515 808

NOWE MIESZKANIA 
63 i 67 m2

'inda. Dwie loggie 
) każdego lokalu

NA: 4 0 0 0  z ł/m 2

sl. 601 769 830
zWDS

wynajęcia hale o pow. 
500m2 w Turku, ul. Ko- 
alna 6E, idealne  pod 
izyny. warsztaty lub inną 
alność gospodarczą; 601 
)05; 600 147 146. 4764wk

ABA
N IE R U C H O M O Ś C I

WYCENA
POŚREDNICTWO

6 0 5 -4 3 0 -2 2 5
6 3 -2 4 1 -8 9 -4 1

W IA T Y  G A R A Ż E  
podmurówka do siatki i panela
• P R O D U K C J A  

« M O N TA Ż
• T R A N S P O R T

Multi-Bet

603 701 544, 510 123 414

Biuro <iynn« -  pn.-pt. 9.00*17.00 
62*510 Konin 

ul. Noskowskiego 1A /128 
www.abanieruchomosti.pl

SIGNO NIERUCHOMOŚCI 
Turek, u l. Szeroka 12

lei 63 289 11 00. 888 177 666

1. Mieszkania w Turku:
- 2-pok 47 m2 Spółdzielców - 89.000 zł
- 2-pok 47 m’ Piłsudskiego - 135.000 zł

2. Domy:
-Tu rek-od  199.000 do 610.000 zl
- Kaczki Średnie - 275.000 zł

3. Działki budowlane:
- Turkowice 2010 m2 - 59.000 zl
- Turek Zdrojkl Lewe 5 3 0 ^  - 31 OOP zł

I J J J u l J f lwww.s

SPRZEDAM  działki 10-aro- 
we w Turkowicach, działki 
posiadają decyzję o warunkach 
zabudowy; 782 596 322. 
SPRZEDAM działki budow
lane (uzbrojone) o pow. 7ar w 
Przy konie, przyległe do osiedla 
w Psarach; 693 702 481. 
SPRZEDAM działki budow
lane uzbrojone o pow. 13ar i 
20 ar w Mariantowie, gm. Wła
dysławów; 667 596 529. 4563wk 
S P R Z E D A M  dom 170m2 
w Turku, wolnostojący, do 
zam ieszk an ia  oraz b u d y 
nek gospodarczy 112m2 na 
d z ia ła ln o ść  gosp o d arczą ; 
510 513 191. 4732wk
SPRZED A M  gospodarstwo 
rolne o pow. 4,01 ha położone 
w Międzylesiu, gm. Włady
sławów, z domem mieszkal
nym i budynkami gospodar
czymi; 691 291 993. 4717wk

BETONOWE 
GARAŻE I WIATY 

PODMURÓWKI 
POD SIATKĘ I PANEL

P R O D U K C J A
M O N T A Ż

B E T O G R Ó D  

B R A T U S Z Y N  24  
T e l. 7 8 5  2 6 7  757

PRANIE i czyszczenie dy
wanów, tapicerek meblowych 
i samochodowych. Odbiór z 
domu klienta lub w punkcie 
przy ul. Browarnej 6 (14.00 
-16.00); 667 913 419. 474gwk

C Z Y S Z C Z E N IE  dyw a 
nów i wykładzin, tapicerki 
meblowej oraz samochodo
wej. Tylko w domu klienta. 
Gwarantuję wysoką jakość 
usługi! 609 051 562. 474Owk

T R A N SP O R T  osobowo- 
- towarowy busami 9-, 12-, 
16-, 20-osobow ym i, w y
cieczki, przysięgi, imprezy. 
ŻALUZJE, rolety, tapicerki 
drzw iow e, drzwi i zamki 
Gerda, wzmacniane drzwi 
wejściowe, markizy, moski- 
tiery, kamisze. Pranie żalu
zji pionowych. Atrakcyjne 
ceny - sprzedaż i montaż. 
Sklep: ul. 650-lecia 4, tel. 63 
2893745,603 222 195 _

BRA M Y, ogrodzenia kute, 
poręcze, balustrady, drzwi 
garażowe, szybki termin re
alizacji; 782 291 821. 469gwk 
K A M IEN IA R STW O  www. 
nagrobk i-starosta.p l 601- 
360-659. z/5/kw

P R O D U K C J A  i m on taż  
siatki ogrodzeniowej, bramy, 
słupki, balustrady . PPH U  
Ochocki Krzysztof, Uniejów, 
ul. Norwida 19, 63-288-89- 
97; 608-358-922. 
U D R A ŻN IA N IE kanaliza
cji, przydomowe oczyszczal
nie. 882-402-000.
T A R TA K  spalinow y, ob
jazdowy. Cięcie drewna na 
miejscu u klienta. 602-124- 
977;63-272-21-79. 
STU D N IE  -  kopanie, po
głębianie, wiercenie, nawad
nianie ogródków www.ogro- 
dyodadoz.pl; 691-621-513, 
723-353-387.
W YKONAM  prace ogrodni
cze i leśne: wycinka drzew z 
pocięciem drewna oraz w y
wozem pozostałości, usuwa
nie drzew trudnodostępnych; 
604 211 256.
PR O D U K C JA  siatki ogro
d z e n io w e j , p o w le k a n e j,  
ocynkow anej, panele ogro
dzeniowe, podmurówka, ak
cesoria, m ontaż, transport. 
Kojce dla psów. Głogowa 37.; 
664 494 239. * 4735wk

U S Ł U G I b u d o w la n e

U K ŁA D A N IE  kostki b ru
kowej i granitowej, schody, 
tarasy, wjazdy, parkingi; 609 
742 928.
TY N K I gipsowo -  m aszy
nowe, wewnętrzne. 608-172- 
772'  a /3 7 /K W

T Y N K I m a szy n o w e  ce- 
m e n t o w o - w a p i e n n e ;  
669 411 600. 4750wl
TYNKI maszynowe cemen- 
tow o-w apienne (cem ent + 
wapno + piasek), szybki czas 
realizacji; 663 150 197.477]wk 
R E M O N T Y  - m alow anie, 
szpachlowanie, karton-gips, 
p ły tk i, łaz ien k i; 604 302 
360- 4749wk

MURARSTWO budowa do
mów, garaży; 668 230122. 

M U R O W A N IE  k linkieru , 
płoty, ogrodzenia z pustaka 
łupanego; 660 001 689 .3079/KW

R O L N IC Z E

►  ku p i'

BYDŁO - kupię każde rzeźne 
oraz z konieczności, gotów
ka, odbiór z gospodarstwa; 
785 569 688.
SILN IK  Liaz turbo do siecz
kami Agrostrój; 785 382 770; 
62 76 37 602. 477Qwk
C IĄ G N IK  C-360 oraz inne 
ursusy, MF 255, władimirec, 
zetory, przyczepy rolnicze, 
kom bajn ziem niaczany, ła
dowacz, rozrzutnik oraz inne 
sprzęty. 666-188-459. 3O3O/KW

sprzedam

N A W O ZY -P R O M O C JE  
G .S . G O S ZC ZA N Ó W
Ceny loco Goszczanów:

C Z Y SZC ZEN IE  i impre
gnacja kostk i brukow ej, 
m ycie elew acji, dachów , 
ogrodzeń, tanio i solidnie. 
Błysk Bruk; 887 070 482z]2wk

P L A N U J E S Z  re m o n t 
dom u? W szystk ie prace 
rem ontow e od A do Z + 
stolarka m eblow a; www. 
p idbud .repub lika .p l; 607 
418 991.

R EM O N TY , malowanie, 
gipsow anie, gładzie, pa
nele, płytki, regipsy, staro- 
-tynki; 725 475 970. 4762wk

T Y N K I m aszynow e ce- 
mentowo-wapienne, atrak
cyjne ceny, solidne w yko
nanie, dogodne term iny; 
881 779 849.

UK ŁA D A NIE kostki bru
kowej; 535 236 444.

STY ROPIA N , wełna Ta
nio. 500-299-603.

D O C 1E P L E N IA  budyn
ków, bezpłatny obm iar i 
kosztorys całości prac; 609 
280 515.

O FER U JĘ: ocieplenia, tynki 
strukturalne, szpachlowanie, 
m a lo w an ie , ta p e to w a n ie , 
zakładanie płytek, paneli, itp.; 
667 519 108.
P R O J E K T Y  a rc h ite k to 
niczno-budowlane, kontrole 
obiektów budowlanych, eks
pertyzy techniczne, nadzory 
budowlane, świadectwa ener
getyczne, aranżacje wnętrz; 
504 772 995.

Mocznik
Canwil
Polidap Police 
Polifoska 6 
Sól potasowa

-1420 zł/t 
-940 zł/t 
-1830zł/t 
-1530zVt 
-1390 zł/t

Ultra 8-20-30+5S -1490 zł/t

S 5 3 0  8 8 5  5 4 8  
6 9 3  8 3 8  4 3 4

7.3'p z

P O L C A L C
NAWOŹ WAPNIOWY 

granulowany CaC03- 98% 
420 z ł/l brutto 

G.S. Goszczanów
530 885 548 
693 838 434

Łfpz

T A N IE  konstrukcje hal z 
demontażu, blachy trapezo
we, profile i rury stalow e, 
m .in. kratow nica dachow a 
ocynkowana, element 6,32 m/ 
dł za 130 zł/szt. Duży wybór, 
transport; 726 909 070. Pełna 
oferta na www.bator.pl zlgwk 
PŁUGI obrotowe, /grabiarki, 
siewniki do zboża i kukury
dzy, przegrabiarki, rozrzut- 
niki, rozsiewacze nawozów; 
665 410 168; 605 288 615.4755wk 
K U K U RY D ZA  (ziarna su
szone) i śruta kukurydziana; 
697 291 098. 4Xwi
Z IE M N IA K I  p aszo w e i 
m a rc h e w  z d o w o z e m ; 
606 494 597. . , ,
PRZYCZEPA wywrotka, ka
bina do C-360 nowy typ, Tur 
do Ursusa C-360, rozrzutnik 
l-osiowy; 603 235 852. 477gwk 
URSUS C-360, talerzówka, 
pług 3-skibowy, siewnik Po- 
znanaiak, agregat uprawowy 
2 ,lOm; 695 653 380. 477gwk
Z E T O R  7 7 1 1 , 1 9 9 3 r ., 
36.000zł do negocjacji; 664 
509 809. 4, ^
K O M BA JN  John Deere; 63 
214 21 22.
ŁUBIN siewny żółty, odmia
na Mister, 1,30/kg; 517 982 
393; 690 565 473. 4758wk
O W IE S  - odm iana Bingo 
i siano w balach; 517 538

4744wk

K R O W A  na w y c ie le n iu , 
słoma, siano; 63 279 92 30; 
505 264 707.
C Y K L O P , śrutow nik  ssą- 
cotłoczący z mieszalnikiem 
pasz; 721-562-859. 30gg/KW 
JA Ł Ó W K I cielne. 609-363-
2 2 6 .  3090/KW

Z E T O R  P ro x im a  8 4 4 1 , 
2007r., ładowacz Trać 220SL 
i 120SL; 889 045 490. 4?73wk 
P R Z Y C Z E P A  5-tonow a, 
w ycinak do k iszonki oraz 
Ursus C-360; 785 382 770; 
62 76 37 602. 4
O K A Z JA ! P rzy czep a  do 
przewozu okrągłych bali, gru
ber ścierniskowy, rozsiewacz 
nawozów, maszyny jak nowe; 
785 755 645.
U R S U S  C -355  z T urem , 
w spom aganie k ierow nicy, 
cena do uzgodnienia; 885 107 
053. 4776wk

M IESZA N K A  zbożowa na 
paszę, słoma żytnia; 724 357 
1571 J  '  • 4768wi

Z IE M N IA K I jadalne Wine- 
ta, 1 tona; 63 288 52 98 47Mwk 
PSZEN ŻY TO  i facelia; 605 
525 503.

F.H. Iwona oferuje kwali
fikowane zboża, sadzenia
ki, kukurydzę i pozostałe 
nasiona rolnicze. Magazyn 
Turek, Kolska Szosa 28/13 
- 669 223 099; 604 213 
656. Głogowa 37 - 664 175 
197.

BYCZKI cielaki mięsne, duży 
wybór, transport; 726 909 060. 
Zdjęcia i info na stronie www. 
sprzedaz-cielat.pl

R Ó ŻN I

T E L E F O N Y  kom órkow e 
nowe i używane, serwis, ak
cesoria do telefonów, baterie, 
ładowarki, pokrowce, szkła 
hartowane. Turek, ul. Mickie
wicza 6; 694 356 062.

REKLAMA Z ECHEM

P rzew o zy  o s o b o w e  d o
N i e m i e c ,  H o l a n d i i  i B e l g i i

yjazd codziennie.
b ie ram y i podwozimy pod  dom.
ożltwość zabrania większego bagażu.

PROMOCJA! 
p ią ty  kurs 50%, a  10 GRATIS.
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Z A P R A S Z A M  na spo tka
nie organizacyjne 40 okrą
głej rocznicy M atury 1977 
LO. Restauracja Piwniczna, 
24 .02.2017r., godz. 18.00, 
Tadeusz Wojciechowski; 506 
604 507.

4760w k

► sprzedam

1 0 .0 0 0  Z ł

na o ś w ia d c z e n ie ! 

W e ź  dz iś  

za czn ij sp ła ca ć  

n a w e t za 2 m ie s ią c e ! 

T e l .  6 3  2 5 6  0 4  0 4

SKUP
POJAZDÓW

CIĘŻAROWYCH

7 9 2 - 3 7 1 - 9 7 8
4/C8fl

G A R A Ż E  b la s z a n e
od 15 00  zł, BRAMY 

GARAŻOWE, UCHYLNE 
TANIE płoty i ogrodzenia

RATY, tel./fax 062 733 88 30, 
0607 680 103.

N ie  d o s ta łe ś  k re d y tu  

w  s w o im  b a n k u ?  

S p ra w d ź  naszą

k o m p le k s o w ą  o fe r tę !

T e l .  7 2 1  7 9 1  9 8 8

S K. EJZŁOMU
■< V ** V < .1 %

G A R A Ż E  blaszane, bra
my g arażo w e; .605 630 
987, 603 689 920, www. 
ja s -stal.pl

D R E W N O  kominkowe-opa- 
łow e sezonow ane: akacja, 
dąb, jesion, buk, grab, brzoza, 
jawor, sosna, transport gratis; 
603 649 714; 693 485 467; 
www.drewno-zawadzki.pl__ ,r  47Q7wk

D R E W N O  suche kominko
we, pocięte i połupane: dąb, 
akacja, brzoza, olcha oraz 
sosnowe opałowe, z transpor
tem; 502 095 144. 4577wk
D R E W N O  kominkowe se
zonow ane: o lcha, brzoza, 
dąb oraz opałowe sosnowe, 
dobra cena, transport gratis; 
665 918 615.

4722wk

K R U S Z Y W O  z betonu. 609- 
363-226. _ _

3090ZKW

USŁUGI FINANSOWE

P O Ż Y C Z K I na oświadcze
nie do lO.OOOzł. Chwilówki 
do 5.000zł. Turek, ul. Kolska 
Szosa 11 (obok Kauflandu); 
663 808 055.

Wysokie ceny! 
Wysławiamy zaświadczenia 
o wycofaniu z eksploatacji.

www.motocentnim-koło. pl

6 0 3 - 0 0 3 - 7 4 2
K o ło -K o n in -T u re k

PU LM 0N 0L0G
Gabinet Lekarski 
Krzysztof Brzęcki 

specja lis ta  cho rób  p łuc
spirometria 

bodypletyzmografia 

R ejestrac ja: 
te l. 63 278  85  78

Turek, ul. Armii Krajowej 1
I piętro, pokój nr 4 

pon, wt, czw, pt

Wizyty domowe 
te l. 609 555 305

N O W O  O T W A R T Y  
G A B IN E T  S T O M A T O L O G IC Z N Y
lek. d e n t. Bartosz M a tu s ia k  lek. d e n t. Paw eł T rum pus

V

Z14KW

NAUKA

* 1000 z ł - 12 rat 
miesięcznych po 128 zł

* 1000 z ł - p o  30 dniach
ddaiesz 1060 zł

63 245 22 66: buO 280 855

LO M BA RD . Pożyczki pod 
zastaw (złoto, srebro, telefo
ny, laptopy, rtv i inne). Skup 
zło ta i srebra - najw yższa 
cena. Turek, ul. Armii Kra
jowej 28, tel. 63 278 31 99; 
www.lombardlider.pl

OSK Kursy Zawodowe Ze 
non Kurzawa, Turek ul. Mi 
lewskiego 10, tel. 63 289 40 
03; 697 463 005 prowadzi 
kursy: - na prawo jazdy kat: 
B ,B 1 ,A ,A 1 ,A 2 ,A M ,T ,C , 
CE, BE, - kurs "Kierowca 
wózka jezdniowego", - Szko
lenie okresowe kierowców 
kat: C i D - rozpoczęcie 
23.02.201 7r. (czw artek ) 
godz: 16:00, - rozpoczęcie 
04.03.2017r. (sobota) godz.:
10:00, - Kwalifikacja Wstęp
na Przyspieszona - rozpo
częcie kursu 23.02.2017r. 
(czw artek ) godz: 16:00,
- Kurs ADR- rozpoczęcie 
kursu 10.03.2017r. (piątek) 
godz.: 15:00, - Kurs HDS,
- kurs koparko-ładowarki,
- kurs spawalniczy, - kurs 
pilarek łańcuchowych ręcz
nych, wykaszarek, podka- 
szarek, - oraz inne kursy 
zaw odow e. B adania psy
chologiczne: 24.02.2017r. 
(piątek) od godz.: 16:00, 
0 4 .0 3 .2 0 17r. (sobota) od 
godz.: 8:00, 11.03.2017r. 
(sobota) od godz 8:00.

A U T O -S K U P  - kupię każ
de auto, 40 gr/kg, gotówka 
od ręki, odbiór własnym  
transportem , wystawiam y 
dokument do wyrejestrowa
nia; 783 725 110.

G  A B  I N E T  
L E K A R S K I

specjalista chorób wewnętrznych

KARDIOLOG
lek. med. Marcin Krupa

oferuje pełen zakres usług

- leczenie pod mikroskopem
- zdjęcie RTG
- chirurgia
- implanty
- protetyka
- wybielanie
- stom atologia zachowawcza
- endodoncja

t e le fo n :  T u re k
6 9 0 -6 4 9 -5 8 9  u l.  C h e łm o ń s k ie g o  2

w w. mi tstom atologia.pl

Godz. przyjęć 
pn - pt 9.00 - 20.00 

sobota 10.00 - 16.00

•  G a ra ż e
b la s z a n e

w zm ocnione
•  B ram y

g a ra ż o w e
•  K o jce  d la  p só w

T A N IE C  - nauka tańca to
w arzyskiego dla par, osób 
samotnych, pierwszy taniec 
dla now ożeńców ; 784 089 
970.

47l5wk

A U T O  - M O T O

O ftP O c a o D o a a D O  
Dowóz, montaż GRATIS cały kraj 

tel 63 2228105. 616101339.
512245075. 696753508

R Z E C Z O Z N A W C A  samo
chodowy. Opinie do wydziału 
komunikacji, pojazdy zabyt
kowe, historyczne. Pomoc 
przy zakupie aut. 601-745- 
335.

kupię

SK U P  samochodów, stan i 
marka obojętne, wystawia
my dokum ent do w yreje
strowania, gotówka od ręki; 
785 372 086.

G A R A ŻE  B la s z a n e  B R A M Y  G a ra ż o w e  
K O JC E  d la  P sów  W ia ty  K o n te n e ry

N ajn iższe  

R óżne w ym iary
Tran spo rt I m ontaż  
ONUtiTM cały KRAJ 

D og od ne RATY | j

w w w .k o n s ta l-g a r a z e .p l  
61-812-54-69; 63-278-62-25; 6 5 -61 9 -34 45  
63-220-26-46; 54-233-81-41; 509-574-644; 509-058-388

A U T O Z Ł O M O  W A N IĘ ,  
skup aut całych, powypadko
wych, odbiór od klienta. Wy
stawiamy zaświadczenia do 
Wydziału Komunikacji. 54- 
286-54 -88 :512 -301 -441 .^ , 
KASACJA pojazdów. Skup aut 
do 1.500 zł; 601-745-335. ,.tA 
S K U P U JE M Y  auta starsze i 
nowsze z przeznaczeniem na 
kasację i nie tylko, również 
bez OC; 664 834 692. z ,

ipriedam

V W  Polo - l i r . ,  Megane - 
13r., Clio - 13r., Rio - 13r., 
Fiesta - 12r., Yaris - lir ., C3 
- 13r., 308 - 10r., Rumster - 
14r.; 605 258 587.’  4723wk

O P E L  Astra 1.6, 1996r., be
żowy, 5-drzwi, wspomaganie, 
c. zamek, el. szyby, 2xpp, abs, 
183.000 km; 669 722 9 8 6 .^ ,^

MATRYMONIALNE

W O L N Y , bez nałogów  i 
zobow iązań, 57 lat, pozna 
Panią w w ieku 45-50 lat o 
podobnych w alorach ; 724 
631090.

LEKARSKIE

G A B I N E T

STOMATOLOGICZNY

tek. słom. Jarosław Dawicki

Turek, ul. Armii Krajowej 21 

tel. 63 278 22 39
czynne: środa w godz. 14.00 ■ 20.00

G A B IN E T
S T O M A T O L O G IC Z N Y
lek słom. Renata Tatarczuk Małihyaschk

Turek, ul. Skrzetuskiego 3 
(osiedle Zapałczane) 
dojazd od ul. Uniejowa klej

lub S łoneczne j
tel. 63 278 49 79 lub 609 219 662

Przyjmuje w ramach kontraktu z NFZ 
(dorośli, dzieci, protetyka) 
poniedziałek 12.00 - 18.00

wtorek, 8.00 -14.00, środa 15.00 -18.00 
Prywatnie: wtorek 16.00 - 20.00 

środa 13.00 - 15.00, 18.00 - 20.00
piątek 16.00 - 20.00 sobota 10.00 do 14.00

-ECHO SERCA z dopplerem 

•"DOPPLER TKANKOWY 
HOLTER EKG 

-TESTY WYSIŁKOWE

EKG, Wizyty dom ow e 
EKG w dom u p ac jen ta

środa, piątek od godz. 16.00 
po rejestracji telefonicznej 

inne terminy po uzgodnieniu 
R ejestrac ja :

te l. 6 6 7  041 120
Turek, ul. Armii Krajowej 1

(budynek Medyk Wodziński 
II piętro, pokój nr 11 i 4)

P R A KTYKA LEKARSKA 
d r  n m ed. M arek Bakalarz 
spec ja lis ta  g in e k o lo g -p o to ż n ik

- Ias«r MonaLisa Touch (leczenie 
nietrzymania moczu, rewitalizacja 
pochwy i jej rehabilitacja po 
porodzie, redukcja blizn 
pooperacyjnych I pocięciu cesarskim)

- profilaktyka, diagnostyka, leczenie 
schorzeń ginekologicznych

- antykoncepcja
- opieka nad ciężarna
- USG narządu rodnego I ciąży (30, 40)
- USG piersi
USG genetyczne płodu

przyjmuje:
Furek, u l. D o b rska  22

b u d y n e k

DC D o b rs k a C lin ic
reiestracja:

te l. 63  278  09  4 4  
p n . śr. cz . 12.00-20.00 

sb. 8 .00-12.00

ENDOKRYNOLOG
Lek. med. Teresa Szymaniak

T u re k
ul. Sienkiewicza 5/25 

obiekt Parkowa

Koło
ul. Narutowicza 3

Rejestracja:
601-580 -753

U S G  D o p p l e r a
Lek Agnieszka Ambroziak 
mł a sys ten t w M SW iA  w  Łodzi

N o w o c z e s n y  s p r z ę t  
d o  b a d a ń  U S G

-  d o p p le ro w s k ie  a o rty

- d o p p le ro w s k ie  ż y ł

- dop p le ro w sk ie  tę tn ic: szy jnych  
kończyn  do lnych  i górnych

Centrum Medyczne MEDIX 
Turek, ul. Folwarczna 1

5 1 0  5 1 0  9 4 0
-  w w w  am bra  m edica i pl —

PRYWATNY GABINET 
KARDIOLOGICZNY

K onin, ul. P o z n a ń s k a  116 (dojazd autobusem  58)

Wykonujemy: echo serca, EKG, testy wysiłkowe, 
Holter EKG i ciśnieniowy, p o n d y  kardiologiczne.

USG naczyń obwodowych 
{wykonuje lek. med. Z. Duchniewska)

P rz y jm u ją  leka rze :

Zolla Duchniewska -  kardiolog 
p o n ie d z ia łk i od  g od z . 15 .30, s o b o ty  od 9 .00  
rej. te le fo n ic z n a : 6 0 7 -2 2 4 -9 5 4

Sławomir Kępski -  kardiolog
w to rk i, c z w a rtk i od  g o d z . 15 .30 , re j. te le fo n ic z n a : 6 0 5 -6 1 8 -2 0 5

Paweł Michalski -  k a rd io lo g  
środy, p ią tk i od 15 .30, re j. te le fo n ic z n a : 7 30 -800-311

Prywatny Gabinet Lekarski www.leczenie.turek.pl |

DIABETOLOG Leczenie cukrzycy, EKG 
SPECJALISTA CHOROB WEWNĘTRZNYCH 

S y lw ia  S ty p u tk o w s k a  S k ib a

Turek, ul. Armii Krajowej 1
Przyjęcia: poniedziałki od godz. 16.00 501 089 213

• •

P R Y W A T N Y  G A B I N E T  O K U L I S T Y C Z N Y  

d r  n . m e d .  K IN G A  H A D Ł A W - D U R S K A
s p e c j a l i s t a  c h o r ó b  o c z u

N O W A  L O K A L IZ A C J A  
T u rek, u i. K o lska  Szosa 4

tel. 63 289 36 85
788 691 261

Z6ZWK/17

C H IR U R G IA
| A JŁ OGO1 NA

9 Gabinet prywatny ZOZiMP Med-Alko1 Konin, ul. Przyjaźni 3, tel. 63-249-13-90 
l środa od godz. 15.00

Gabinet prywatny ZOZiMP Med-Alko
Konin, ul. Gajowa 7, tel. 63-240-79-34 n |  

czwartek od godz. 9.00 Eg
m ł d y <

1 V 1 £ d  estetyczna I

lek . P rzem ys ław  N o w ic k i
specjalista chirurg; lekarz medycyny estetycznej 

kom . 601-897-666 ; n o w ick i.p rze m @ g m a il.co m ; w w w .ch o -m es .p l

GABINET GINEKOLOGICZNY
specjalista ginekolog .-położnik 

Barbara Struglińska
- badania USG
- sonda dopochwowa 

Turek, ul. Gorzelniana 24 
czwartek od 15.30 i inne 
dni po uzgodnieniu tele
fonicznym tel. 63 278 40 
3 5 ,6 0 9  795 269

GABINET
UROLOGICZNY

Lek. A rkadiusz M atusiak

Tiirek, ul. Dworcowa 7
Czynny codz ienn ie  o d  16.30 

te l. 693 281 836
- U SG

- BEZOPERACYJNE 
kruszenie kamieni
w ramach ubezpieczenia

D a w -M e d
A para ty słuchow e
lurwk. ul. Armii Krajow ej 21 
łoi. 63 27 5  2 2  39  
czynne p n p t  9 00  - 16 00

• cyfrowe aparaty słuchowe
■ systemy wspomagające słyszenie 
1 akcesoria ta n io  b a te rio !

• wkładki antyhałasowe i antywodne 
»badanie słuchu
• tympanometria
■ dofinansowanie w PCPR i NFZ
■ bezpłatne testy słuchu
w każdy czwartek i piątek

G A B I N E T Y  L E K A R S K I E  
SPECJALISTA GINEKOLOG 

POŁOŻNIK D o r o ta  W ie s io łe k
- b a d a n ia  U S G  - c e r t y f ik a t
- s o n d a  d o p o c h w o w a
- U S G  p ie rs i
- k r io t e r a p ia  n a d ż e re k  
W izyty: czwartek po uzgodnieniu

te lefonicznym : 695 423 767 
INTERNISTA

SPECJALISTA CHORÓB PŁUC 
K r z y s z t o f  W ie s io łe k

-  ta k ż e  b a d a n ia  U S G  
W izyty po uzgodnieniu te lefonicz
nym: tel. 600 92 91 06.
Turek, O sjedji M iranda 13
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G A B IN E T  L E K A R S K I 

C H IR U R G IC Z N Y

ECHO SERCA 
Z nOPLEREM

OBWIESZCZENIE 0  DRUGIEJ LICYTACJI NIERUCHOMOŚCI CELEM ZNIESIENIA 
WSPÓŁWŁASNOŚCI NIERUCHOMOŚCI W DRODZE SPRZEDAŻY PUBLICZNEJ 

nr KW KN1 T/00000077/9
Komornik Sądowy przy Sądzie Rejonowym w Turku Tadeusz Malesza na podstawie art. 953 kpe podaje do publicznej wiadomości, że: w dniu

1 0  M a rc a  2 0 1 7 r. o godzinie 9 .0 0

w budynku Sądu Rejonowego w Turku mającego siedzibę przy ul. Legionów Polskich 4 w sali nr 21, odbędzie się druga licytacja nieruchom ości g run 
towej oznaczonej num erem  działki 521/1 o łącznej pow ierzchni 0,0372 ha położonej: 62-700 Turek, PL. Sienkiewicza 16 stanowiącej własność w 
6/16 częściach do Kazimiery Szymaniak , 8/16 częściach do Joanny Kluski, 3/32 częściach do Zbigniewa Świniarskiego i 1/32 części do Stanisława 
Świniarskiego dla której Sąd Rejonowy w Turku W ydział Ksiąg W ieczystych prow adzi księgę wieczystą o num erze KW  77 [NKW K N 1T/00000077/9] 

Nieruchom ość zabudow ana budyniem  gospodarczym  do rozbiórki z garażem  o pow. 48,67 m etrów  kw adratow ych. F ront działki zna jdu je  się od 
strony ul. Ogrodow ej.
Suma oszacowania wynosi 303 316,89 z ł , zaś cena wywołania jest równa 2/3 sumy oszacowania i wynosi 202.211,26 zł.
Licytant przystępujący do przetargu powinien złożyć rękojmię w wysokości jednej dziesiątej sumy oszacowania, to jest 30 331,68 zł najpóźniej w dniu 
poprzedzającym przetarg Rękojmia powinna być złożona w gotówce albo książeczce oszczędnościowej banków uprawnionych według prawa bankowego, 
zaopatrzonej w upoważnienie właściciela książeczki do wypłaty całego wkładu stosownie do prawomocnego postanowienia sądu o utracie rękojmi. Rękojmię 
można uiścić także na konto komornika:
Powszechna K asa Oszczędności B ank Polski SA O. C en trum  w Kole 03 1020 2762 0000 1802 0026 8243

LECZENIE ŻY LA K Ó W
U S G  ż y ł  i t ę t n i c

D a r i u s z  J a n i a k
s p e c ja lis ta  c h iru rg  

T u r e k ,  u l.  G o r z e ln ia n a  1 
{D o m  U s łu g  II p .)  

Przyjęoa w  środy, piątki od godz. 10® 
rejestracja te l. 603 399 464

lekarz te k  722 399 464
- USG doppterawskie żyl i tętn ic
- U SG  tę tn ic  s zy jn ych
- U S G  b rzuch a , ta rc z y c y
- S k le r o te ra p ia
- le c z e n ie  o w rz o d z e ń  zy ln ych

D IA B E T O L O G
Gabinet lekarski

le k . J o a n n a  
B a r to s z -C h m ie la

specjalista chorób 
wewnętrznych i diabetologi

Leczenie cukrzycy i stanów 
przede u krzycowych, EKG

Turek, ul. Kaliska 51 
Przyjęcia w środy 

po uzgodnieniu telefonicznym. 
Również inne terminy

te l. 691 656 768

C H I R U R G I A
P R O K T O L O G IA
Dz n.med Andrzej Kręgiel 

i£«|Afho chirurg

Ogłoszenie w sprawie projektu
„ P lan u  zró w n o w a żo n e g o  rozw oju  p u b lic zn e g o  tra n s p o rtu  

zb io ro w e g o  d la m ia s ta  K on in a , p o w ia tu  k o n iń s k ie g o , 
k o ls k ie g o , s łu p e c k ie g o  i tu re c k ie g o ”

jytakl odbytu
wszywki a nty alkoholowe 
zabiegi chirurgiczne

SOI 030 716
MFDIX, Turek. Folwarczna 1. 

pan. ad 18.00, czw. od IG.00
www.chirurglaturek.pl J

L MEO1X, Turek, Folwarczna 1, 
www.chirurgiaturek.pl

J

SK LER O TER A PIA
- l e c z e n i e  ż y la k ó w

RADO SŁAW  SKIBA
www. le c  ze n ie , tu rek. pl

- USG z Dopplerem tętnic szyjnych 
tętnic i żył kończyn dolnych

- leczenie owrzodzeń źylnych
- USG jamy brzusznej

Gaórneł Lekarski ■ przyj wi i cm. od 16-e» 
Tunk, ul. Armii Krajowj 1 

Rejestracja: tel. 503 044 886

G A B IN E T  P s y c h o te 
ra p ii Izabela Cytrow ska 
- psycho terap ia  indyw i
dualna, rodzinna, dzieci i 
młodzieży: depresje, lęki, 
nerwice, problemy rodzin
ne, sy tuacje kryzysow e; 
604 814 549. ...........

SKUTECZNA 

REKLAMA Z ECHEM 

278-53-41

ECHO TUKKU
R e d a k c ja
ul. Kolska Szosa 3 ‘
62-700 T u re k  
te l./fax . 63 278 53 41 
in te rw encje : tek 63 289 18 88 
e-mail: echo@ turek.net.pl 
w w w .echo tu rku .ne t.p l

Działając na podstawie art. 10 ust. 1 
ustawy z dnia 16 grudnia 2010 r. o 
publicznym transporcie zbiorowym 
(Dz. U. 2016, poz. 1867 ze zm .), 
Prezydent Miasta Konina informuje, 
iż opracowany projekt „P lanu zrów 
now ażonego rozw oju publicznego 
tra n sp o rtu  zbiorow ego d la m iasta 
K onina, pow iatu konińskiego, kol
skiego, tu reckiego i słupeckiego” , 
zwany też Planem Transportowym, 
od dnia 16 lutego 2017 r. został 
w yłożony do publicznego wglądu 
w s ie d z ib ie  U rzędu  M ie jsk ieg o  
w K onin ie , W ydział G ospodark i 
Komunalnej, Wojska Polskiego 2, 
62-500 Konin, pok. 207, w godz. 
od.8.00 do 15.00.
Opracowany projekt Planu Transpor
towego wraz z formularzem, na któ
rym należy zgłaszać uwagi do Planu 
Transportowego zamieszczony został 
także na stronie internetowej Miasta 
Konina, pod adresem w w w .konin. 
pl oraz w Biuletynie Informacji Pu
blicznej pod adresem www.bip.konin. 
eu (w zakładce Ogłoszenia/Inne). 
Istnieje możliwość zapoznania się z 
treścią oraz wyrażenia opinii i uwag 
do projektu „Planu Transportowego”. 

Zaprasza się wszystkich mieszkań
ców i zainteresow ane instytucje i  

organizacje do zapoznania się z ww. 
dokumentem. «
Uwagi i propozycje zmian do doku
mentacji projektu Planu Transporto
wego przekazywać można przez 21 
dni tj. od dnia 21.02.2017 r. do dnia 
14.03.2017 r. - liczy się data wpływu 
do urzędu.
Opinie i uwagi będą przyjmowane 
wyłącznie pisemnie na form u 1 arzac h 
załączonych do Planu Transportowe
go, które prosimy przesyłać pocztą 
elektroniczną na adres e-mail: jaro- 
slaw.wojciechowski@konin.um.gov. 
pl podając w ty tu le  w iadom ości

„Uwagi w zakresie Planu Transpor
tow ego” lub pocztą tradycyjną na 
adres: Urzędu Miejskiego w Koninie, 
Plac Wolności 1, 62-500 Konin, z 
dopiskiem „Uwagi w zakresie Planu 
Transportowego”.
Do celów informacyjnych opracowa
ny „Plan zrównoważonego rozwoju 
publicznego transportu  zbiorowego 
dla m iasta K onina, pow iatu koniń
skiego, kolskiego, tureckiego i słu
peckiego” zostanie także wyłożony 
w siedzibach:
1. Starostwa Powiatowego w Koni
nie, Al. 1 Maja 9,62-510 Konin, pok. 
153, w godz. od.8.00 do 15.00. oraz 
zam ieszczony pod adresem www. 
pow iat.konin.pl, oraz w Biuletynie 
Informacji Publicznej pod adresem 
www.bip.powiat.konin.pl, w zakładce 
Ogłoszenia.
2. Starostwa Powiatowego w Kole, 
ul. Sienkiewicza 21/23,62-600 Koło, 
pok. 102 (budynek B), w godz. od. 
8.00 do 15.00 oraz zam ieszczony 
pod adresem www.starostwokolskie. 
pl oraz w B iu le tyn ie  In fo rm acji 
Publicznej pod adresem w w w.bip. 
s ta ro s tw o k o lsk ie .p l, w zak ładce  
Ogłoszenia.
3. Starostwa Powiatowego w Słupcy 
Wydział Komunikacji i Transportu, 
ul. Poznańska 20, 62-400 Słupca, 
pok. 6, w godz. od.8.00 do 14.00 oraz 
zam ieszczony pod adresem www. 
powiat-slupca.pl, oraz w Biuletynie 
Informacji Publicznej pod adresem 
www.bip.powiat-slupca.pl w zakład
ce Ogłoszenia i Komunikaty.
4. Starostwa Powiatowego w Turku, 
ul. Łąkowa 4, 62-700 Turek, pok. 
316 w godz. od 9.00 do 15.00 oraz 
zam ieszczony pod adresem www. 
pow iat.turek.pl, oraz w Biuletynie 
Informacji Publicznej pod adresem 
www.bip.powiat.turek.pl, w zakładce 
Tablica ogłoszeń.

W Y D A W C A :  W y d aw n ic tw o  P rzeg ląd  K o n iń sk i sp. z  o .o .
R E D A K T O R  N A C Z E L N Y :  A n d rze j Jarek

Z A S T Ę P C A  R E D A K T O R A  N A C Z E L N E G O :  Iw ona K ujaw a
R E D A G U J E  Z E S P Ó Ł : O lga Boksa, W iesław K lecha, Iwona Łech- 
tańska, D om inik Szczap, Andrzej R. Tyczyno, Przem ysław  Zając. 
W s p ó łp ra c o w n ic y : D aw id  C y tro w sk i, R y szard  T ro czy ń sk i,
B eata G rze lka , M ichał Jarek.
B IU R O  O G Ł O S Z E Ń :  Turek, ul. Kolska Szosa 3, tel. 63 278 53 41
Redakcja Łaitrzega sobie prawo dokonywania skrótów I poprawek w nadsyłanych tekstach. M ate
riałów nie zamawianych nie zwracamy. Za treóó ogłoszeń i reklam nie odpowiadamy. 
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Nowoczesna diagnostyka chorób

Przedstawiamy Państwu nową metodę 
pozwalającą na pełną diagnostykę orga
nizmu. Określa stan zdrowia poszczegól
nych układów I organów człowieka, 
wykrywa infekcje i stany zapalne.

Za pomocą tego aparatu oznaczamy 
patogeny typu pasożyty, grzyby, bakteria, 
wirusy, związki chemiczne, metale 
ciężkie I inne wpływające na utratę 
hom eostazy. M etoda ta pozw ala  
opracować procedury detoksykacyjne 
najkorzystniejsze dla danej osoby. 
Diagnozuje konkretny stan patologiczny 
na poziomie komórkowym, kiedy nie 
występują jeszcze konkretne objawy 
chorobowe. W przypadku schorzeń 
przewlekłych ustala przyczynę dolegli
wości i ułatwia dalsze leczenie medy
czne. Test Obciążeń jako jedyny test

K O N IN , u l.  D w o rc o w a  7 /9  
w  w  w . o d c z u la n ie . In fa .p l

diagnostyczny w pełni kompleksowo wy
krywa i rozpoznają obciążenia organizmu 
będące przyczyną powstawania chorób. 
Usuwając obciążenia usuwamy choroby. 
Wyeliminowanie obciąień organizmu 
pozwala na pełny powrót do zdrowia.

DIAGNOZIE PODLEGAJĄ:
■ pasożyty np.: motylica wątrobowa, 

owsik, glista ludzka, węgorek jelitowy, 
włosogłówka, itd.

■ pierwotniaki np.: rzęsistki, lamblia, 
toksoplazmoza, itd.

■ wirusy np.: adenowirusy, 
herpesowirusy, itd.

■ bakterie np.: borrelia, rickettsia, 
hellcobacter
grzyby, pleśnie i roztocza np.: candida

■ metale ciężkie np.: ołów, nikiel

tel. 603 589 312

T )  x  V t  w w w .sunday-okna.p l 
r l S S u j  te l. 6 3  2 8 0  2 0  2 4

T u r e k ,  u l .  3  M a ia  8  (D o m  S t r a ż a k a )

O K N A  I D R ZW I
P C V ,  A L U M I N I U M ,  D R E W N O

OKNO  
FU N K C JA  

3DSTAW NĄ
■  O W O Ś Ć I I  bezpieczne i efektywne 

wietrzenie

V E K A , S C H U C O , A lu p la s t, 
BRUGMANN, SALAMANDER, GEALAN, WINKHAUS

DRZWI WEWNĘTRZNE i ZEWNĘTRZNE i P.POŹ
[f BERkADD 9

rot-ODHE —i  W IK Ę D  * * *

Q 2 3  Ł KRISPOLBALUSTRADY, BRAMY GARAŻOW E, ROLETY

t e l .  6 3  2 7 8  5 3  4 1
e c h o @ t u r e k . n e t . p l , 

w w w . e c h o t u r k u . n e t . p l
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Wybieramy najpopularniejszego sportowca ubiegłego roku

Jeszcze tydzień można 
głosować na swojego faworyta

Przed nam i osta tn i (do końca lu tego) tydzień g łosow an ia  na N a jpopularn ie jszego S portow ca  Regionu K on ińskiego w  2016 roku 
w  ram ach XXXIV P leb iscytu  „P rzeglądu K on ińsk iego” . Typy czy te ln ików  napływ ają do nas poprzez S M S -y oraz kupony drukow ane 
w  „P rzeglądzie K o n iń sk im ” i „Echu T u rku ” .

Walka w głosowaniu SMS-owym 
jest wciąż zacięta, ale wyklarowała 
się już czołówka. W kategorii sportów 
olimpijskich mamy na podium trzech

Laureaci XXXIII Plebiscytu na Najpopularniejszego Sportowca Regionu Konińskiego 2015 roku

Mateuszów. Prawie jedną trzecią gło
sów ma na swoim koncie szablista Ko
nińskiego Klubu Szermierczego, Mate
usz Godlewski. Drugie miejsce (z nieco 
ponad piętnastoma procentami głosów) 
zajmuje pięściarz „Zagłębia” Konin, 
Mateusz Goiński. Pierwszą trójkę, z

prawie dwunastoma procentami gło
sów, zamyka zawodnik Konińskiego 
Ludowego Towarzystwa Cyklistów, 
Mateusz Kostański. W grupie zawod

niczek i zawodników reprezentujących 
sporty nieolimpijskie na prowadzeniu 
(z prawie 40 procent głosów) jest Ju
lian Kubiak, zawodnik Turkowskiego 
Klubu Karate. Tuż za nim (z ponad 
21 procent głosów) plasuje się Seba
stian Rympel, zawodnik Regionalnego

Klubu Karate „Kyokushin” Konin. Na 
trzeciej lokacie jest Szymon Piotrowski 
z UKS „Samuraj” Konin (prawie 12 
procent głosów). Tak wyglądały wyni

ki głosowania SMS-owego na dziesięć 
dni przed jego zakończeniem.

Choć głosowanie SMS-owe będzie 
miało istotny wpływ na ostateczne wy
niki Plebiscytu, to należy pamiętać, że 
do naszej redakcji napływają też głosy 
na kuponach drukowanych w „Przeglą

dzie Konińskim” i „Echu Turku”. O za
jętych w plebiscycie miejscach zadecy
duje suma głosów SMS-owych i tych, 
które zostały nadesłane na kuponach. 
Za jeden kupon z gazety uczestnik 
plebiscytu otrzyma 10 punktów. Jeden 
SMS odpowiadać będzie 5 punktom. 
Kiedy poznamy ostateczne wyniki ple
biscytu? Wszystko stanie się jasne 16 
marca w CKiS-SK „Oskard” w Koni
nie. Tam właśnie odbędzie się najważ
niejsza sportowa gala we wschodniej 
Wielkopolsce. Wezmą w niej udział 
najznamienitsze osobistości konińskie
go sportu. Nie zabraknie też gwiazdy 
wieczoru. Tym razem dla konińskich 
sportowców, sympatyków sportu i ki
biców zaśpiewa Łukasz Zagrobelny. 
Przypomnij my, że w ubiegłym roku 
najwięcej głosów w kategorii sportów 
olimpijskich zdobył Igor Jakubowski, 
pięściarz „Zagłębia” Konin. W gru
pie sportów nieolimpijskich pierwsze 
miejsce zajął Szymon Piotrowski z 
UKS „Samuraj” Konin.

Jak głosować? Do końca lutego 
na łamach każdego wydania „Prze
glądu Konińskiego” i „Echa Turku” 
będziemy drukować kupon. Należy 
go wypełnić (wpisać imię i nazwisko 
typowanego sportowca) i przesłać

_XXXIV
PLEBISCYT
NA SPORTOWCA REGIONU KONIŃSKIEGO

- '!■

< J * >

bądź przynieść do redakcji. Warto też * 
podać własne imię i nazwisko, bo
wiem część głosujących będzie miała 
możliwość obejrzenia marcowej gali 
na żywo. Do wygrania mamy zapro
szenia na ten wyjątkowy wieczór. 
Swój głos na najpopularniejszego 
sportowca można oddać także za po
mocą SMS-ów. W treści wiadomo
ści tekstowej wystarczy wpisać pk. 
(dyscypliny nieolimpijskie) lub pko. 
(dyscypliny olimpijskie), a po kropce 
numer sportowca. SMS należy wysłać 
na numer 71601. Koszt wysłania jed- 
nej wiadomości to 1,23 zł (z VAT). W 
tym roku zmieniona jest nieco punkta
cja nadesłanych głosów.

Regulamin Plebiscytu na Najpopu
larniejszego Sportowca Regionu Ko
nińskiego 2016 roku dostępny jest na 
stronie www.przegladkoninski.pl oraz 
w siedzibie redakcji.

Mateusz Krzesiński

S P O N S O R  G Ł Ó W N Y

M IA S T O  KO NIN

DYSCYPLINY OLIMPIJSKIE
BOKS

Mateusz Goiński (22 lata) -  KB „Zagłębie" Konin. 
SMS o treści pko. 1 pod numer 71601 
Igor Jakubowski (25 lat) -  KB „Zagłębie" Konin. 
SMS o treści pko.2 pod numer 71601 
Aleksandra Kubiak (18 lat) -  „Copacabana” Konin. 
SMS o treści pko.3 pod numer 71601 
Damian Wiśniewski (19 lat) -  KB „Zagłębie” Ko
nin SMS o treści pko.4 pod numer 71601 
Natalia Wojdak (19 lat) -  „Copacabana” Konin. 
SMS o treści pko.5 pod numer 71601 ,

KOLARSTWO
Emil Czyszczewski (18 lat) -  Konińskie Ludowe 
Towarzystwo Cyklistów. SMS o treści pko.6 pod 
numer 71601

Marcin Czyszczewski (20 lat) Konińskie Ludowe 
Towarzystwo Cyklistów. SMS o treści pko.7 pod 
numer 71601
Mateusz Kostański (18 lat) -  Konińskie Ludowe 
Towarzystwo Cyklistów. SMS o treści pko.8 pod 
numer 71601
Eryk Sobiech (23 lata) -  Konińskie Ludowe Towa
rzystwo Cyklistów. SMS o treści pko.9 pod numer 
71601
Konrad Sosiński (17 lat) -  Konińskie Ludowe To
warzystwo Cyklistów. SMS o treści pko.10 pod 
numer 71601

PIŁKA NOŻNA
Katarzyna Daleszczyk (27 lat) -  KKPK „Me
dyk POLOmarket” Konin. SMS o treści pko.11 
pod numer 71601

Anna Gawrońska (38 lat) -  KKPK „Medyk POLO
market" Konin. SMS o treści pko.12 pod numer 
71601
Weronika Helińska (17 lat) -  KKPK „Medyk POLO
market" Konin. SMS o treści pko.13 pod numer 
71601
Lilyana Kostova (29 lat) -  KKPK „Medyk POLO
market” Konin. SMS o treści pko.14 pod numer 
71601
Mariusz Nieznalski (26 lat) -  MKS „Olimpia" Koło. 
SMS o treści pfco.15 pod numer 71601 
Monika Sowalska (18 lat) -  KKPK „Medyk POLO
market" Konin. SMS o treści pko.16 pod numer
71601
Aleksandra Stasiak (17 lat) -  KKPK „Medyk POLO
market" Konin. SMS o treści pko.17 pod numer 
71601

PIŁKA RĘCZNA
Bartosz Glinkowski (27 lat) -  SSRiR „Start” Konin. 
SMS o treści pko.18 pod numer 71601

SZERMIERKA
Mateusz Godlewski (20 lat) -  Koniński Klub Szer
mierczy. SMS o treści pko.19 pod numer 71601 
Sylwia Matuszak (20 lat) -  Koniński Klub Szermier
czy. SMS o treści pko.20 pod numer 71601

K O S Z Y K Ó W K A
Aleksander Dziewa (20 lat) -  MKS MOS Konin. 
SMS o treści pko.21 pod numer 71601

DYSCYPLINY NIEOLIMPIJSKIE
KARATE

Martyna Albanowska (24 lata) -  UKS „OSiR Kle
czew" -  Karate. SMS o treści pk.22 pod numer 
71601
Julian Kubiak (18 lat) -  Turkowski Klub Karate. 
SMS o treści pk.23 pod numer 71601 
Sebastian Rympel (18 lat) -  Regionalny Klub 
Karate Kyokushin Konin. SMS o treści pk.24 pod 
numer 71601
Maria Stranc (18 lat) -  UKS „OSiR Kleczew" -  Ka
rate. SMS o treści pk.25 pod numer 71601 
Justyna Szmajdka (23 lat) -  UKS „OSIR Kleczew" -  
Karate SMS o treści pk.26 pod numer 71601

JU-JITSU
Marcin Gęsicki (39 lat) -  Klub Sportów Walki 
BUSHIOO. SMS o treści pk.27 pod numer 71601 
Bartłomiej Kobus (34 lata) -  Klub Sportów Walki 
BUSHIOO. SMS o treści pk.28 pod numer 71601 
Monika Mazurek (25 lat) -  Uczniowski Klub Spor
towy „Samuraj” Konin. SMS o treści pk.29 pod 
numer 71601
Marika Piotrowska (24 lata) -  Uczniowski Klub 
Sportowy „Samuraj" Konin. SMS o treści pk.30 
pod numer 71601
Szymon Piotrowski (19 lat) -  Uczniowski Klub Spor
towy „Samuraj" Konin. SMS o treści pk.31 pod nu
mer 71601

S P O R T O W I E C  R E G I O N U  K O N I Ń S K I E G O

X X X I V
PLEBISCYT
na sportowca regionu kdninskiego Im ię  ł n a z w is k o  s p o r to w c a :

____

Imię I nazwisko osoby zgłaszającej: ____________

A d re s : _ __  ________ _______________ __ _
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Przedszkolaki przyszli do przedszkola ubrane w walentynkowych barwach.

D
zień św iętego W alente

go b y ł d la przedszkola
kó w  w  K ow alach Pań

skich dniem  m iłośc i i p rzy jaźn i. 
D ziec i tego dnia p rzyszły  do 
Przedszkola G m innego ubrane 
na czerwono i rozpoczęły w y 

ją tk o w y  pełen m iły ch  wrażeń 
dzień. W z ię ły  udzia ł w  zaba
wach zw iązanych z  w a len tyn 
kam i. M iędzy  in n ym i śpiewały 
p iosenki i tańczy ły  w  parach 

p rzy m uzyce. U czestn iczy ły  też 
w  szeregu zajęć o w a len tynko- 
w ej tematyce. M ię d zy  innym i 
m alow ano serduszka. W szyst

k im  dop isyw a ły  hum ory i b a w i
l i  się znakom icie. (art)

Tego dnia w przedszkolnych zabawach dominowały serduszka.

REKLAMA ................. — —

Z A K Ł A D  PO G RZEBO W Y C A Ł O D O B O W Y  
R adosław  K o sm o w ski 

tc l.  6 0 5  2 0 0  6 0 4  te l.  6 0 5  1 1 4  6 0 4
T u l is z k ó w ,  u l .  P o z n a ń s k a  6 ;  T u r e k ,  u l .  Ł ą k o w a  4

Usługi pogrzobowa: organizacja i obsługa uroczystości pogrzebowych, 
duży wybór trumien, urny, krzyże, tabliczki, nekrologi, odzież żałobna, 

przowóz zmarłych, oprawa muzyczna uroczystości pogrzebowych, 
wieńce, wiqzanki, konkurencyjno ceny, płatność w terminie 

dogodnym dla klienta, życzliwa i fachowa pomoc

£ S T O L T U R "
JAN I M ARIAN MILLER

z a ł 1093 u

Zakład U iłu f Eogrzabaw^ck 
Tank, ul. Kalilta Bm m  ]fl A 

tał. (0 6 3 ) 200 26 30 
bom. 0601 400 344

/  -
V  ;

Julia Sobczak
córka Pauliny i M icha ła  
ur. 7  lu tego, godz. 3.00 
waga 3200, długość 56 cm

Ewa Ziggel
córka Joanny i M arcina 
ur. 6 lu tego, godz. 16.05 

waga 3360, długość 54 cm

Pogrzeby
Trumny

polna organbacja I obi Joga pogrzebu 
transport zwłok w kreda I zogrankq

nafwigkszy wybór w Połsco 
eony producenta

P o c ą ze b  z tr u m n ę  ju ż  o d  950 ,00  z ł (b ru tto )  
Służymy Państwu pomocą I opieką w tym bardzo trudnym momencie caMetmie

Z a k ła d  P o g r z e b o w y

P A C H O L C Z Y K  T 4
d y ż u r  c a ło d o b o w y  t e l .  6 0 9 - 7 3 1 - 4 5 4

Turek, PI. Sienkiewicza 1, tel (63) 278-81-57 Uniejów, ul. Sienkiewicza 17

PROFESJONALNA OBSŁUGA UROCZYSTOŚCI POGRZEBOWYCH 
WŁASNE PROSEKTORIUM I CHŁODNIA

S ze rok i w y b ó r tru m ie n , u rn  I ta b licze k  
- T ra n sp o rt zm arłych na terenie Polaki i HE 

* U s łu g a  k re m a c ji

M o ż liw ość  p ła tn o ś c i po  o trz y m a n iu  

z a s iłk u

- O p ra w a  m uzyczna pogrzebu

- O dzież żałobna

- P o m oc 1 w s p a rc ie  p rzy  za ła tw ia n iu  

fo rm a ln o ś c i pog rzebow ych

- W lazankJ 1 w ieńce  pog rzebow e

... M arczak
syn Ju lity  i Janusza
ur. 8 lu tego, godz. 10.50

waga 4 0 6 0 , długość 58 cm

Jakub Kąciak
syn M agda leny i Mateusza 
ur. 7 lu tego, godz. 9.50 
waga 3600, długość 56 cm

W ik to ria  Szymczak 
córka M a łgo rza ty  i A rtu ra  
ur. 7 lu tego, godz. 11.35 
waga 4300, długość 58 cm

REKLAMA

BRICOMARCHE
Tanie rozwiązania ogrodu I mleakenia

87?3
K O L U M N A  N A T R Y S K O W A  
T R E N D
< wys. 96 cm
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